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Küresel ekonomilerde çevre dostu uygulamaları teşvik ederek 
sürdürülebilir kalkınmayı desteklemeyi amaçlayan Avrupa Yeşil Mutabakatı, 
demiryolu taşımacılığının önemini daha da arttırdı. Düşük karbon emisyonu 
ve enerji verimliliği açısından önemli bir avantaja sahip olan demiryolu, 
karbonsuz ekonomiye geçişte kilit rol oynuyor. 2053 net sıfır hedefi koyan, 
aynı zamanda yeni ticaret koridorlarında aktif rol almayı hedefleyen 
Türkiye’de de demiryolu taşımacılığına özel önem atfediliyor. 

Ancak belirlenen hedefler ile, sahadaki gerçeklerin uyum içinde 
olduğu söylenemez. Sınırda Karbon Düzenlemesi Mekanizmasının mali 
yükümlülüklerinin devreye girmesine bir yıldan az bir süre kalmasına 
rağmen henüz demiryolunda ne istenilen gelişme yakalanabilmiş ne de 
AB mevzuatına uyum sağlanabilmiş değil. Altyapı yetersizliği, eşit rekabet 
koşullarının yeteri kadar sağlanamaması, özel sektöre gerekli desteğin 
verilmemesi gibi sayılabilecek birçok nedenden kaynaklı demiryolu, lojistiğin 
değer zinciri içinde en zayıf halka olmayı sürdürüyor. 

Ulaştırma ve Altyapı Bakanlığı’nın planına göre 2035’te demiryolu yük 
taşımasının 306 milyon ton, 2053’te 448 milyon tona çıkarılması hedefleniyor. 
Ancak 2024 yılında 2053 hedefinin neredeyse 15’te biri kadar bir ilerleme 
sağlanabildi ve demiryollarında yaklaşık 32 milyon ton yük taşındı. Toplam 
yük trafiğinde demiryollarının payı yüzde 4,5, ihracat taşımalarında payı 
yüzde 0,8 gibi düşük bir rakamda kaldı. 

Demiryolu Taşımacılığı Derneği (DTD) tarafından yayınlanan raporda 
demiryollarının karbon emisyonunu ve dış ticaret üzerindeki etkileri analiz 
ediliyor. Karayolunun 12 kat altında birim emisyon üreten demiryolunda 
büyümenin hem çevresel hem de ekonomik olarak sağlayacağı faydalar 
rakamlarla ortaya konuluyor. Rapora göre 2035 yılına kadar demiryolu yük 
taşımasının 306 milyon tona çıkarılması için en az 3 bin lokomotif yatırımına 
ihtiyaç var. Bu da 21 milyar euroluk yatırım anlamına geliyor. Planlanan 
yatırımların gerçekleşmesi ve hedeflenen taşımanın yakalanması durumunda 
2035 yılında 34 milyon ton CO2 emisyonu engellenecek. Demiryolu taşıma 
payının artışına bağlı olarak Türkiye, karbon vergisinden en az 10 milyar 
euro tasarruf sağlayacak. Enerji ithalatındaki azalmaya paralel olarak 10 yıllık 
dönemde cari açık en az 2 milyar dolar azalacak. Yine rapora göre bir tren, 
50-60 adet kamyonluk mal taşıyor. Demiryolu yük taşımacılığının payını 
arttırarak, karayolunda trafik sıkışıklığı, kazalar ve atıklar önlenebilir, sürücü 
ve sınır geçiş problemleri azaltılarak ihracat taşımaları hızlandırılabilir. 

Senaryoların gerçeğe dönüşmesi, hedeflerin sahada cevap bulması 
için özel sektör operasyonel ve yatırım teşvikleri bekliyor. Demiryolu 
mevzuatının bir an evvel çıkartılması ve demiryolu ile ilgili kurumların 
AB’ye uygun dizayn edilmesi de büyük önem taşıyor. 

Sonuç olarak demiryolu, sürdürülebilir taşımacılığın anahtarını elinde 
bulunduruyor. Karbonsuz ekonomiye geçişte demiryolu taşımacılığını 
büyütmek ve bu alana yatırım yapmak bir tercih değil bir zorunluluk haline 
geliyor. 

Keyifli okumalar… 

KARBONSUZ EKONOMİDE 
RAYLARIN GÜCÜ! 
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Yang Ming 
Arkas Bunker’la 
yola devam dedi

TALAY LOGISTICS, KONTRAT LOJISTIĞINDE BÜYÜMEYI SÜRDÜRÜYOR

Talay Logistics, kontrat lojistiğindeki uzmanlığıyla büyük ölçekli 
şirketlerin tedarik zinciri operasyonlarını yönetiyor. Talay Logistics 
Kontrat Lojistiği Genel Müdürü Ayhan Türkmen, artan rekabet 
ortamında, uzmanlıklarıyla müşterilerinin tedarik zincirine katkı 
sağladıklarını ifade etti. Lojistik süreçlerinde stratejik bir iş 
ortağı olarak hareket ettiklerini dile getiren Türkmen, 
şunları kaydetti: “Depolama, sipariş yönetimi, etiketle-
me ve barkodlama gibi katma değerli hizmetlerimiz 
sayesinde, müşterilerimizin ana işlerine odaklanma-
larına destek oluyoruz. Bu hizmetlerimizi, özellikle 
belli bir büyüklüğe ulaşmış şirketler tercih ediyor. 
Kontrat Lojistiği hizmetlerimizle müşterilerimize 

kontrol edilebilir bir maliyet takibi, günlük hacim değişikliklerine 
uyum, veriye dayalı fiziksel ve entegrasyon dizaynları, süreç iyileş-
tirme ve optimizasyon, karşılıklı anlaşılan performans kriterlerine 
göre sürdürülebilirlik gibi başlıklarda avantajlar sağlıyoruz.” 

Türkmen, depolama kapasitelerini artırmak amacıyla bu 
alandaki yatırımlarına hız verdiklerini belirterek, “Depo 

kapasitelerinin dolduğu ve arzın sınırlı olduğu bu dö-
nemde, müşterilerimize sunduğumuz sorunsuz depo-
lama çözümleriyle fark yaratıyoruz” dedi. Türkmen, 
İstanbul’un Avrupa ve Anadolu yakasında açılması 
planlanan yeni antrepo ve serbest depolama alan-
larıyla da hizmet ağını genişleteceklerini vurguladı. 

D
ünyanın önde gelen 
armatörleri arasında yer 
alan ve Arkas Bunker’dan 
ilk biyoyakıt ikmalini 

geçen ay yapan Yang Ming, aldığı 
olumlu sonuçlarla yeniden Arkas 
Bunker’ı tercih etti. Arkas Bunker 
Genel Müdürü Seçkin Gül, “Uzun 
süren titiz çalışmaların ardından 
ISCC Sertifikamızı alarak Türkiye’nin 
denizcilik yakıtlarında ilk Bio24F 
ikmalini gerçekleştirdik. Artık 
adımlarımız daha hızlı. Bio24F 
kullanımının, armatörlerin AB 
Emisyon Ticaret Sistemi (EU ETS) 
kapsamındaki karbon vergisi 
yükümlülüklerini azaltmanın yanı 
sıra CO2 emisyonlarını da önemli 
ölçüde düşürdüğünü gözlemledik. 
Yakıtımızın son derece olumlu 
özelliklerine hep birlikte şahit 
olduk. BIO24F adını verdiğimiz 
biyoyakıtı Arkas Line gemilerinde 
kullanırken aynı zamanda diğer 
armatörlerimize de sunuyoruz. 
Tecrübeli ekip arkadaşlarım ve iş 
ortaklarımızla birlikte biyoyakıtlar 
üzerinde durmaksızın çalışmaya 
devam ediyoruz. Sürdürülebilirlik 
yolculuklarında gemilerine özel 
çözümlerle daha temiz denizlere 
ulaşmak için tüm armatörlerimizin 
yanındayız” dedi.

DB Schenker Arkas’a sürdürülebilirlik ödülü

SS
ürdürülebilirlik konusunu bütünsel 
bir yaklaşımla ele alan ve sıfır atık 
projeleri, elektrikli araç yatırımları 
ve yeşil teknoloji kullanımı gibi bir 

dizi çalışma yürüten Sürat Kargo, 2025 yılın-
da filosundaki elektrikli araç sayısını 125’e 

çıkaracak.  Sürat Kargo Genel Müdürü Cem 
Oğuz, “Çevresel sorumluluk bilinciyle sürdü-
rülebilirliği odak noktamız haline getiriyoruz. 
Sürdürülebilirlik dendiğinde ilk akla gelen 
elektrikli araçlar. 2025 yılında filomuzdaki 
elektrikli araç sayısı 125’e çıkacak. Bu araçlarla 
3,8 milyon kargo teslim edilecek, 1,9 milyon 
kilometre yol yapılacak.  Ayrıca bu sayede 
yıllık 975 bin ton karbon salımının önüne 
geçilecek ve 140 bin ağaca eş değer fayda 
sağlanacak” dedi. Ulusal kargo firmaları 
içinde Sıfır Atık belgesi alan tek firma olduk-
larının, 800 şube ve 8 bin personel ile Sıfır Atık 
Projesi’ni uyguladıklarının altını çizen Oğuz, 
şubelerinin aynı zamanda elektrikli araç şarj 
noktaları olacağını vurguladı. Oğuz, “Sürat 
Kargo’nun yaklaşık 800’e yakın noktasının 
uygun olanlarının önüne elektrikli araç şarj 
istasyonları koyuyoruz. Gündüzleri müşteri-
lerimiz orada araçlarını şarj edebilecek gece 
de biz kendi araçlarımızı şarj edeceğiz. Bir 
sonraki aşamada da aktarma merkezlerimizin 
uygun olanlarında güneş panelleri kurmaya 
başlayacağız” diye konuştu. 

D
ünya genelinde 65 ülkede 150’den 
fazla şubesi ile geniş bir coğrafyada 
entegre lojistik hizmetler sunan 
Barsan Global Lojistik, Belçika’daki 

deposunda, kendi belirlediği süre ve 
metrekarelerde ücretsiz depolama hizmeti 
verecek. Şirket, Türkiye’den Belçika’ya 
mal ihracatı yapacak firmalara sunacağı 
bu hizmetle hem ülke ihracatına katkı 
sağlamayı hem de döviz kazandırıcı gelirleri 
artırmayı hedefliyor. Şirketten konuya ilişkin 
yapılan açıklamada; “Barsan Global Lojistik, 

Belçika’nın Kersdonk 7, Willebroek 2830 
adresinde, Türk ihracatçılarının depolama 
ihtiyaçlarını karşılamak amacıyla, operasyon 
liderlerinin belirleyeceği süre ve metrekareler 
doğrultusunda ücretsiz depolama hizmeti 
sunmaya karar vermiştir. Bu hizmet, Türk 
firmalarının ihracat süreçlerini daha verimli ve 
maliyet etkin hale getirmeyi amaçlamaktadır. 
Barsan Global Lojistik, dünya çapında güçlü 
lojistik altyapısı ve geniş hizmet ağıyla 
Türk firmalarına uluslararası ticaretin her 
aşamasında destek olmaya devam edecektir.” 

Barsan’dan Belçika’da ücretsiz depolama hizmeti
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EMIRATES SKYWARDS ÜYELERI, EVCIL HAYVAN VE ARAÇ TAŞIMADA TASARRUF EDIYOR

S
ervis ağını genişletmeye 
devam eden Turkon Line, 
şubat ayında başlayacak 
Hindistan servisi ile doğuya 

yönelik genişleme vizyonunun önemli 
bir adımını atıyor. Yeni servis hattı ilk 
etapta 4 gemiyle başlayacak ve 2025 yılı 
haziran ayında 5 gemiye çıkarak haftalık 
olarak servis vermeye devam edecek. 
Ambarlı- Evyap - Aliağa - Mersin - 
Aqaba - Jeddah - NhavaSheva - Mundra 
- Jeddah - Aqaba - Alexandria - Ambarlı 
rotasını izleyecek Türkiye Red Sea 
India (TRI) servisi, Mundra ve Nhava 
Sheva limanlarından Hindistan’ın iç 
bölgelerindeki ticaret merkezlerine 
demiryolu bağlantısı sağlayarak 
taşımalarda kolaylık sunacak. Bu 
kapsamda ilk aşamada, Hindistan’ın 
stratejik lokasyonlarına sahip Dadri, 
Delhi, Garhi, Sonepat, Ludhiana, Jaipur 
ve Ahmetabad ICD’leri ile bağlantı 
sağlanacak. Turkon Line CEO Alkın 
Kalkavan, “2025 yılında, uluslararası 
deniz yolu taşımacılığındaki 28 yıllık 
deneyimimizi daha ileriye taşımak 
ve hizmet anlayışımızı bir adım daha 
yukarıya çıkarmak için yeni hedefler 
belirledik. Özellikle doğuya yönelik 
genişleyen servis ağımız ve yeni 
rotalarımızla müşterilerimize daha geniş 
bir coğrafyada en iyi hizmeti sunmayı 
amaçlıyoruz” dedi. Türkiye’de inşa 
edilen ve 5 farklı yakıt tipiyle çalışan 2 
adet 4.012 TEU’luk gemilerini 2025 yılı 
içerisinde operasyonlarına dahil edecek 
olan Turkon Line’ın kapasitesi yüzde 
50’nin üzerinde artacak.

Emirates Skywards, evcil hayvanlar ve değerli araçlar için özel olarak 
tasarlanmış Emirates SkyCargo hizmetleriyle Cash+Miles tekliflerini geliş-
tirdi. Bu yeni teklifle, BAE’de bulunan 2,4 milyondan fazla üye, Emirates 
Pets ve Emirates Wheels ile taşıma maliyetlerini azaltmak için nakit ve 
millerini birleştirerek kullanabiliyor. Emirates Skywards Bölüm Kıdemli 
Başkan Yardımcısı Dr. Nejib Ben Khedher konuyla ilgili şu açıklamalarda 
bulundu: “Emirates Skywards’ta üyelerimize sunduğumuz tekliflerimizi ge-
liştirmek ve daha fazla değer, seçenek ve esneklik sağlayan yeni girişimler 
sunmak için sürekli olarak yeni yollar arıyoruz. Cash+Miles, en popüler 
girişimlerimizden biri ve sunduğumuz bu hizmeti, sevimli evcil hayvanların 
taşınması ya da değerli arabaların dünya çapındaki uçuş noktalarımızdan 
herhangi birine taşınması gibi belirli Emirates SkyCargo hizmetlerinde 
tasarrufu da sağlayacak şekilde genişletmekten heyecan duyuyoruz.”

Denizyolu ile ticaret Rusya’ya yelken açtı

Arkas Line Rotasını Hindistan’a çevirdi

Turkon Line’dan 
doğuya yönelik 

genişleme hamlesi 

T
ürkiye’nin deniz yolu ile 
yük taşımacılığında 
Rusya’nın önemi gi-
derek artıyor. Ulaş-

tırma ve Altyapı Bakanlığı 
Denizcilik İstatistiklerine 
göre, ocak-kasım aylarında 
yurt dışı yük taşımalarının 
yüzde 24’ü Rusya limanları 
ile yapıldı. Bu dönemde Tür-
kiye limanlarında 3 milyon 923 
bin ton Rusya’ya ihracat yükü, 
83 milyon 246 bin ton da Rusya’dan 
ithalat yükü elleçlendi. Rusya’da geniş bir 
coğrafyaya hizmet veren Almark Logistics 
de iki ülke arasındaki deniz yolu taşımala-
rında kapıdan kapıya teslimat hizmeti veri-
yor. Almark Logistics Genel Müdürü Onur 
Güvenler, “Rusya’daki şirketimiz ve güçlü 
altyapımız sayesinde, taşıdığımız yükü ül-

2
025 büyüme stratejileri kapsamında 
yeni pazarlara açılmaya devam eden 
Arkas Line, son olarak Hindistan’a 
uzanarak uluslararası ağını güçlen-

diriyor. 2.500- 2.800 TEU kapasiteli dört gemi 
ile 10 Şubat 2025’te başlayacak olan servis, 
Haziran 2025 itibariyle 5 gemiye çıkacak ve 
haftalık olarak hizmet vermeye devam ede-
cek. “India Med Service (IMS)” rotası Ambar-
lı- Evyap - Aliağa - Mersin - Aqaba - Jeddah 
- NhavaSheva - Mundra - Jeddah - Aqaba 
- Alexandria - Ambarlı olacak.  Aynı zamanda 
Mundra ve Nheva Sheva limanlarından müş-
terilerinin yüklerini demiryolu bağlantısı ile 
Hindistan’ın iç bölgelerindeki önde gelen tica-

kenin ticaret ve sanayi merkezlerine 
götürüyor, kapıya kadar teslim 

ediyoruz” dedi. Güvenler, Am-
barlı, Mersin, İzmir ve İzmit 
limanları ile Rusya’nın Novo-
rossiysk ve Saint Petersburg 
limanları arasında taşımacılık 
hizmeti verdiklerini anlattı. 

Moskova, Krasnodar, Kazan, 
Rostov, Yekaterinburg gibi 

önemli ticaret merkezleri başta 
olmak üzere Rusya’nın tüm şehirle-

rine ulaştıklarına dikkati çeken Güven-
ler, “20’lik, 40’lık ve 45’lik olmak üzere her tip 
konteyner taşıyabiliyoruz. Deniz yolundaki 
operasyonlarımız başarıyla ilerliyor. Ortala-
mada Novorossiysk Limanı’na 3 günde, Saint 
Petersburg Limanı’na 12-15 günde ulaşıyo-
ruz. Sonrasında kara yolu ile kapıya teslimat 
gerçekleştiriyoruz” bilgilerini paylaştı.

ret merkezlerine de ulaştırarak taşımalarında 
kolaylık sağlayacak. Arkas Line CEO’su Can 
Atalay, “Haziran 2024’ten beri 1.600 TEU 
kapasiteli iki gemi ile verdiğimiz Kızıldeniz 
servisimizi Hindistan’a kadar uzatarak yeni 
coğrafyalara açılıyoruz ve servis kapasitesini 
2.800 TEU kapasiteli beş gemi ile büyüterek 
Hindistan’dan Akdeniz’e yeni ve direkt ‘India 
Med Service (IMS)’ başlatıyoruz. Yeni ‘India 
Med Service (IMS)’ servisini Akdeniz coğraf-
yasına daha iyi bir biçimde bağlamak için de 
yeni bir servis tasarımına giderek GPS/EMS/
SEM servislerimizi birleştirdiğimiz ve daha 
güçlendirilmiş ‘Blue Med Service (BMS)’ de 
hayata geçiriyoruz” diye konuştu. 





10  www.lojistikhatti.com

Diginak’tan 
Lojipay’a 
3 milyon 

dolarlık yatırım

UND’den Türk TIR’larını engelleyen
İran’a uzlaşma çağrısı

UP ENEJI’DEN KAPIKULE’DE ÖTV’SIZ YAKITA VADELI ALIM IMKANI

Up Enerji, Kapıkule Sınır Kapısı’nı kullana-
rak Avrupa’ya taşıma yapan filolara ÖTV’siz 
yakıt alım imkânı sunuyor. Up Enerji Kurucu 
Ortağı ve CEO’su Suat Dolu, hayata geçirilen 
bu yeni hizmete ilişkin şunları söyledi: “Kapı-
kule Sınır Kapısı, Avrupa’ya taşıma yapan lo-
jistikçilerimiz için çok önemli bir geçiş noktası. 
Akaryakıt ise taşımacılarımızın en büyük gider 
kalemlerinden biri. Up Enerji olarak hem filo-
lara hem de bireysel kullanıcılara maliyetten, 

zamandan ve efordan kazandıran, dijitalleşme 
süreçlerini destekleyen çözümler üretmek için 
çalışıyoruz. Kapıkule’de filolara sunduğumuz 
ÖTV’siz yakıt alım imkanı da bunlardan biri. Bu 
kolaylık, maliyetleri ve nakit akışını yönetmenin 
daha kritik hale geldiği günümüzde sektöre 
önemli bir destek sağlayacak.” Up Enerji, Kapı-
kule Sınır Kapısı’nın yanı sıra, yurt içinde 3.500 
istasyonda ve yurt dışında ise 67.000 istasyon-
da uçtan uca akaryakıt çözümleri sunuyor.

L
ojistik dikeyinde yeni nesil fintek 
şirketi Lojipay, dijital nakliye 
platformu Diginak.com’dan yatırım 
aldı. Lojipay’in bu yatırım ile şirket 

değerlemesi ise 3 milyon dolara ulaştı. 
Diginak.com’dan aldığı yatırım ile Lojipay 
global ölçekte de faaliyet göstermeyi ve 
yapay zeka teknolojilerine yatırım yapmayı 
hedefliyor. Yeni nesil bir fintek şirketi 
Lojipay, 2025 yılında 1000 adet şirket ile 
çalışmayı ve dijital ağına20 bin nakliyeciyi 
dahil etmeyi planlıyor. Lojipay CEO’su 
Ayhan Akkoç konuya ilişkin olarak, Diginak.
com’un firmamıza yatırım yapması, lojistik 
ve fintek alanında geliştirdiğimiz yapay 
zeka destekli çözümlerimizin daha geniş 
kitlelere ulaşması için önemli bir adım” 
dedi. Diginak CEO’su Oğuzhan Karaca 
ise LojiPay’ın Diginak bünyesine katılması 
ile ilgili; “Diginak.com ve Lojipay, lojistik 
sektöründe fark yaratacak bir iş birliği 
anlaşmasına imza atarak güçlerini birleştirdi. 
Diginak.com olarak, lojistik sektöründe dijital 
dönüşümün öncüsü olma vizyonuyla hareket 
ediyoruz. Lojipay ile gerçekleştirdiğimiz 
stratejik iş ortaklığı operasyonel süreçleri 
daha hızlı, daha güvenli ve daha kullanıcı 
dostu hale getirme hedefimizi bir adım 
öteye taşıyor. Birlikte, hem KOBİ’lere, 
hem de lojistik sektörü profesyonellerine 
inovatif çözümler sunarak sektörde yeni 
bir standart oluşturmayı amaçlıyoruz. Bu 
iş birliği, nakliye operasyonlarının finansal 
yönetiminden ödeme süreçlerine kadar 
birçok alanda sektör paydaşlarına kolaylıklar 
sağlayacak” açıklamasında bulundu. 

İİ
ran’ın Türk TIR’larını kendi ülkesinden 
akaryakıt almaya zorlaması, yüksek 
karayolu geçiş ücretleri ve diğer uygula-
maları, Türk taşımacılarına ağır maliyetler 

yüklemeye devam ediyor. UND, İran’ın Türk 
taşımacılara yönelik zorlaştırıcı politikalarını 
eleştirerek İran makamlarını ve taşımacılarını 
uzlaşmaya davet etti. Konuyla ilgili UND’den 
yapılan basın açıklamasında şu bilgilere yer 
verildi: “2015 yılında imzalanan bir anlaşmayla 
İran makamları, Türk araçlarından akaryakıt 
fiyat farkı almamayı taahhüt etmişti. Ancak, 
bu taahhüde rağmen İran, transit geçen Türk 
taşımacılarından akaryakıt fiyat farkı tahsil 
etmeyi sürdürüyor. Üstelik, Türk taşımacılara 
İran içerisinde yakıt sağlanmadığı gibi, söz 
verilen akaryakıt kartları da verilmedi. Türk 
taşımacılar, İran’ın uygulamaları nedeniyle ti-
caret dışı engellerle karşı karşıya kalıyor. Türk 

makamları, İran’ın uygulamalarına karşılık 
28 Aralık 2024 tarihinde mütekabiliyet kararı 
almak zorunda kaldı. Bu karar, İran’ın ‘Dolu 
Depo Uygulaması’ adı altında Türk araçla-
rından zorla yakıt aldırmaya başlamasının 
ardından geldi. Ancak bu karar sonrası İran’da 
akaryakıt fiyat farkı ücreti tahsil edilmesine 
rağmen, Türk sürücülerine İran’da yakıt veril-
memektedir, Türk sürücülerine sınırlarda kötü 
muamele edilmektedir, İran sınırında bekleyen 
Türk araçlarına zarar verilmekte ve brandaları 
kesilmektedir. Türk taşımacılar, adil rekabet 
koşulları sağlanana kadar haklarını savunma-
ya devam edecek.” Açıklamada İran’a yönelik 
talepler ise şöyle sıraladı: Akaryakıt fiyat farkı 
uygulamasına son verilmesi, Türk araçlarına 
İran içerisinde yakıt temin edilmesi, Türk sü-
rücülerine yapılan kötü muamelenin ve ‘Dolu 
Depo Uygulaması’nın biran önce son bulması. 

T
urkish Cargo 2024 yılında kargo 
taşımacılığında önemli bir büyüme 
kaydetti. Toplam kargo taşımacılığı, 
2023 yılına kıyasla yüzde 20,2 

oranında artarak 2 milyon tona ulaştı. Bu 
büyüme, şirketin global pazardaki konumunu 
güçlendirdiğini ve lojistik sektöründe önemli 
bir oyuncu haline geldiğini gösteriyor. Şirketin 
Kamuyu Aydınlatma Platformu’nda (KAP) 
yayınlanan açıklamasında şunlar kaydedildi. 
“Taşınan kargo-posta, Ocak-Aralık 2023 
döneminde 1,7 milyon tonken, 2024 yılının 

aynı döneminde yüzde 20,6 artarak 2 milyon 
ton olarak gerçekleşti. 2024 Aralık ayı sonunda 
filodaki uçak sayısı 492 oldu. Taşınan Kargo-
Posta, Aralık 2023 döneminde 160 bin tonken, 
2024 yılının aynı döneminde yüzde 3,7 artarak 
165,9 bin tona ulaştı.” Açıklamada yolcu 
taşımacılığına ilişkin de bilgiler yer aldı. Buna 
göre Türk Hava Yollarının (THY), 2024’te 
toplam yolcu sayısı 85,2 milyon oldu. Aralık 
2023 döneminde 6,1 milyon olan toplam yolcu 
sayısı, 2024 yılının aynı döneminde yüzde 5,3 
artarak 6,4 milyon olarak gerçekleşti.

Turkish Cargo 
2024’te 2 milyon ton kargo posta taşıdı
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D
ünyanın önde gelen lojistik 
sağlayıcısı DHL Group denince 
akla doğal olarak koliler, palet-
ler, uçak yükleri ve paketlen-

miş nakliye konteynerleri geliyor. Ancak 
bunlar, şirketin iş süreçlerinin sadece bir 
kısmını oluşturuyor çünkü çok daha sıra 
dışı başka gönderiler de bulunuyor. Lo-
jistik alanında küresel pazar lideri olan 
DHL Group, 2024 yılında gerçekleştirdiği 
en sıra dışı taşımacılık hizmetlerinden 
beş tanesini paylaştı.  

 

ENGELLİ ŞEMPANZE KENYA’DAN 
İNGİLTERE’YE TAŞINDI 

Ağustos 2024’te DHL, engelli bir 
şempanze olan Chocolat’ı Kenya’dan 
İngiltere’nin Dorset kentindeki Monkey 
World Maymun Kurtarma Merkezi’ne 
taşıdı. Chocolat, Kongo’da kaçak avcı-
ların annesini öldürdüğü yasadışı vahşi 
hayvan eti ticaretinden 2001 yılında 
bebekken kurtarılmıştı. Av tüfeğinden 
çıkan saçmalar nedeniyle yaralanmış, bir 
eli ve bir ayağı felç olmuştu. İlk kurtarıcı-
sı ona yirmi yılı aşkın bir süre Kenya’da 
güvenle baktı. Ancak artık Chocolat’ın 
kendisine mümkün olan en iyi bakımı 
sağlayabilecek özel bir barınakta kalıcı 
bir yuvaya ihtiyacı vardı. DHL’in yük-
sek öncelikli bir taşıma olarak ele aldığı 
yolculuk, Nairobi’den İngiltere’deki 
East Midlands Havalimanı’na bir uçuşla 
başladı ve Dorset’e yapılan bir karayolu 
yolculuğu ile sona erdi. İçinde meyve 
ve tatlı patates gibi atıştırmalıkların 
bulunduğu özel yapım taşıma kafesi, 
Chocolat’ın rahatını ve güvenliğini 
sağladı. Hayvan uzmanlarından oluşan 
özel bir ekibin ona yol boyunca eşlik 
ettiği Chocolate, yolculuğunu mutlu bir 
şekilde tamamladı. Yeni yuvasında altı 
şempanzeyle tanıştırıldı, böylece vahşi 
doğada geçirdiği zamandan beri özlediği 
bir aileye kavuşmuş oldu. 

İKONİK JAMES BOND 
ESERLERİNİN ÇEK 
CUMHURİYETİ’NDEN 
AVUSTURYA’YA YOLCULUĞU

Ağustos 2024’te DHL, Prag’daki 
“Bond in Motion” sergisinden 330 km 
uzaklıkta Viyana’daki “007 Action” ser-
gisine 130’dan fazla James Bond hatıra 
eşyası taşıdı. Eserler arasında 27 araba, 
sekiz motosiklet, kostümler, paraşütler 
ve hatta James Bond’un ehliyeti bulu-
nuyordu. “Goldfinger”dan (1964) “No 
Time to Die”a (2021) kadar sekiz Bond 
filminde yer alan, sinema tarihinin en 
ünlü otomobillerinden biri olan ikonik 
Aston Martin DB5 de öne çıkan parça-
lardan biriydi. Ayrıca DHL, “Die Anot-
her Day” filminde donmuş bir arazide 
heyecan verici bir kovalamaca sahnesin-
de kullanılan sekiz metreden uzun yük-
sek hızlı dragster’ı ve “Spectre” filminde 
James Bond’un imha ettiği helikopteri 
de sergiye taşıdı. DHL, bu teslimat için 
hidrolik asansörlü özel kapalı araç taşı-
yıcıları da dahil olmak üzere 22 tır kul-
lanarak yolculuk boyunca maksimum 
koruma sağladı.

 
REKOR KIRAN 
BİR YER DEĞİŞTİRME 
GÜNEY AFRİKA’DA 
163 AKBABANIN TAŞINMASI

Bir dönüm noktası niteliğindeki ko-
ruma çalışmaları kapsamında 163 adet 
Cape ve Afrika Ak Sırtlı Akbabası, Ocak 

ç2024’ün en sıra dışı DHL teslimatları!

2024’te Pretoria yakınlarındaki bir reha-
bilitasyon tesisinden Güney Afrika’nın 
Doğu Kap bölgesindeki Shamwari 
yaban hayatı koruma alanına taşındı. 
Çeşitli kâr amacı gütmeyen kuruluşlar 
tarafından desteklenen bu operasyon, 
nesli kritik derecede tehlike altında olan 
kuşlara mümkün olduğunca az insana 
maruz kalarak üreyebilecekleri ve ge-
lişebilecekleri güvenli bir ortam sağla-
mak açısından büyük önem taşıyordu. 
Yaklaşık 1000 km uzunluğundaki bu 
yolculuk, şimdiye kadar gerçekleştirilen 
en büyük akbaba yer değiştirme projesi 
olma özelliği taşıyor. DHL, 34 tonluk 
iki tırın yanı sıra beş destek ve güvenlik 
aracı kullanarak değerli kargonun 18 sa-
atlik yolculuğunun mümkün olduğunca 
sorunsuz geçmesini sağladı. Tüm kuşlar, 
projede yer alan 50’den fazla gönüllü ile 
üç saat içinde dikkatlice araçlara yük-
lendi. Bu girişim, Afrika akbaba popü-
lasyonunu eski haline getirmeye yönelik 
daha geniş çaplı çalışmaların bir parçası 
olarak gerçekleştirildi. 

LOJİSTİK BİR SENFONİ
LONDRA FİLARMONİ 
ORKESTRASI 
ENSTRÜMANLARININ 
JAPONYA’YA ULAŞTIRILMASI 

Londra Filarmoni Orkestrası’nın 
Eylül 2024 Japonya turnesi sadece mü-
ziksel bir şölen değil, aynı zamanda çok 
kapsamlı lojistik bir operasyondu. DHL, 
kontrbaslar, çellolar, timpani ve bir arp 
da dahil yaklaşık 60 değerli enstrümanı 
İngiltere’den Japonya’daki Hamamatsu 
Act City Konser Salonu’na taşıdı. Hava 
ve karayolu ile yaklaşık 9.500 km’yi 
kapsayan operasyonun titizlikle plan-
lanması gerekiyordu. Örneğin, DHL 
ahşap enstrümanların bükülmesini 
veya çatlamasını önlemek için sıcaklığı 
17 ila 21 santigrat derece arasında sabit 
tutmak zorundaydı. Ek olarak, özel 

DHL, 2024’te dünya çapında gerçekleştirdiği en sıra dışı beş teslimatı paylaştı. Gönderiler, engelli 
bir şempanzeden James Bond eserlerine ve mobil bir kalp kliniğine kadar çeşitlilik gösteriyor.
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yapım, şok emici kılıflar kullanıldı. 
Zamanlamanın sıkışık olmasına rağ-
men, tüm enstrümanlar vaktinde ve 
mükemmel bir durumda yerine ulaştı. 
Hamamatsu’da başlayan turne, Nago-
ya, Osaka’ya devam etti ve Tokyo’da 
sona erdi.

 
11 KONTEYNER UMUT 
ALMANYA’DAN EL SALVADOR’A 
GÖNDERİLEN MOBİL 
KALP KLİNİĞİ 

Bir hastaneyi nakletmek de im-
kansız değil. Şubat 2024’te DHL, 
Almanya’nın Bremen kentinden El 
Salvador’un Zacamil kentine kadar 
yaklaşık 9.500 km yol kat edip okya-

D
B Schenker, Dubai South’ta 
son Parça Dağıtım Merkezi’ni 
(PDC) açmak için Ford ile 
güçlerini birleştirdi. Operas-

yonel verimlilik ve teknolojik inovas-
yonda yeni ölçütler belirlemek üzere 
tasarlanan 42.000 metrekarelik tesis, 9 
Ocak 2025’te düzenlenen törenle açıldı. 
DB Schenker’in uzmanlığını operas-
yonlarının merkezine yerleştiren yeni 
PDC, gelişmiş Malzeme Taşıma Ekip-
manı (MHE) ve depolama kapasitesini 
ve toplama verimliliğini en üst düzeye 
çıkarmak için tasarlanmış sofistike bir 
raf sisteminden yararlanıyor. Bunlar 
arasında Çok Dar Koridor (VNA) sis-
temleri, Çok Katmanlı Mezzaninler 

A
bu Dabi merkezli Ghitha 
Holding’in, Türk kargocu-
luk devi MNG’nin hava-
yolunu satın alma girişimi 

yarım kaldı. BAE’li şirket, MNG 
Havayolları’nın yüzde 44’ünü almak-
tan vazgeçti. Şirketin bağlı ortaklığı 
Ghitha Aeroinvest Holding, MNG 
Havayolları’nın yüzde 44’ünü 211,2 
milyon dolara satın almak için şubat 
ayında anlaşmıştı.

Ghitha tarafından dün Abu Dabi 
borsasına yapılan açıklamada iki 
tarafın karşılıklı olarak anlaşmadan 

nusları aşarak dünyanın ilk mobil kalp 
kliniğinin teslimatını gerçekleştirdi. Kâr 
amacı gütmeyen Alman kuruluş Kin-
derherzen tarafından geliştirilen klinik, 
özel tesislerin bulunmadığı bölgelerde 
doğuştan kalp kusurları olan çocuklar 
için hayat kurtarıcı ameliyatların yapıl-
masına olanak sağlıyor. Mobil kliniğin 
sevkiyatı, deniz ve karayolu ile taşınan 
11 konteynerden oluşuyordu. 15 günlük 
bir kurulumun ardından uluslararası 
kalp cerrahları ülkenin genç hastalarına 
ücretsiz tedavi sunmaya başladı. Klinik, 
Mayıs 2024’e kadar El Salvador’da kaldı 
ve sonrasında DHL tarafından Doğu 
Afrika’daki Burundi’ye nakledilerek 
görevine devam etti. 

(MTM), Derin Seçmeli Raflar (DSR) ve 
Konsol Raflar (CR) yer alıyor ve bun-
lar sipariş işlemeyi kolaylaştırıyor ve 
sorunsuz operasyonlar sağlıyor. Bunu 
tamamlayan tesis, 10’u gelen ve 10’u 
giden operasyonlar için olmak üzere 20 
konteyner rıhtımına sahip ve teslimat 
sürelerini hızlandırmak için eş zamanlı 
faaliyetlere olanak sağlıyor.

DB Schenker Orta Doğu ve Afri-
ka’daki Sözleşmeli Lojistik ve Tedarik 
Zinciri Yönetimi Başkan Yardımcısı Ako 
Djaf , “DB Schenker olarak, Ford’un 
Orta Doğu’da operasyonel mükem-
mellik konusundaki iddialı vizyonunu 
desteklemekten büyük gurur duyuyo-
ruz. Yeni Parça Dağıtım Merkezi, teda-

vazgeçtiği ifade edildi. Anlaşmanın ne-
den iptal olduğu ise açıklanmadı. 1997 
yılında kurulan MNG Havayolları ve 

ç

ç

Ghitha Holding, MNG Havayolları’nın almaktan vazgeçti 

DB Schenker ve Ford, Dubai’de Yeni Parça Dağıtım Merkezi Açtı
rik zinciri süreçlerini kolaylaştırmak, 
müşteri memnuniyetini artırmak ve 
sürdürülebilirlik hedeflerine katkıda 
bulunmak için tasarlanmış iş birliği ve 
inovasyonun gücünün bir kanıtıdır. 
Küresel uzmanlığımızı ve gelişmiş lojis-
tik çözümlerimizi kullanarak, Ford’un 
bölgedeki müşterilerine eşsiz hizmet 
sunma yolculuğunda önemli bir rol 
oynamaktan heyecan duyuyoruz” dedi.

Ford Orta Doğu Başkanı Ravi 
Ravichandran, şunları aktadır: “Yeni 
PDC, parça bulunabilirliğini artıran, 
envanter yönetimini optimize eden ve 
müşteri hizmetlerini yükselten daha 
akıcı ve verimli bir süreç oluşturmamı-
zı sağlayacak” dedi. “Bu operasyonel 
verimlilikleri açığa çıkararak, bölgedeki 
hizmet ve teslimat sürelerini iyileştirme 
taahhüdümüzü yerine getiriyoruz ve 
Dubai’deki bu son Ford projesinin mey-
vesini verdiğini görmekten heyecan 
duyuyoruz.”

Taşımacılık, yurt içinde ve yurt dışında 
kargo hizmeti veriyor. Şirket, Mehmet 
Nazif Günal’a ait bulunuyor. 



İHRACATIN BAROMETRESI9 

Temsa’dan 
Romanya’ya 

elektrikli otobüs 
teslimatı 

Türkiye’de yerli elektrikli otobüs 
pazarının güçlü oyuncularından 
TEMSA, bu alandaki tecrübesini 
Avrupa’ya taşımaya devam ediyor. 
İsveç, Fransa, İspanya, ABD gibi 
ülkelerde elektrikli otobüslerini yollara 
çıkarmanın yanı sıra, Romanya’ya 
da elektrikli araç sevkiyatlarını 
sürdürüyor. TEMSA, 2024 yılı 
içerisinde gerçekleşen 3 farklı 
sevkiyatla, Romanya’daki Caransebes, 
Slanic, Ineu belediyelerine toplam 
8 adet elektrikli MD9 electriCITY 
ihracatı gerçekleştirdi. Türk ticari 
araç üreticilerinin en önemli 
ihracat pazarlarından biri haline 
gelen Romanya’da en dikkat çekici 
büyümelerden biri de midibüs 
segmentinde gerçekleşti. TEMSA’nın 
çevreci midibüs modellerinden Prestij 
SX, Romanya’da son 2 yılda 120’den 
fazla satış rakamına ulaşırken, 2023 
ve 2024 yıllarında adet bazındaki 
toplam ihracat, önceki 2 yıla göre 
yüzde 79 arttı. TEMSA CEO’su Evren 
Güzel, “Son 10 yılda Romanya’ya 
gerçekleştirilen toplam ihracatın 
yaklaşık yarısını son 2 yılda teslim 
ettik. Bu, TEMSA’nın küresel büyüme 
stratejisinin çok önemli bir yansıması. 
Doğu Avrupa bölgesi de küresel 
büyüme stratejimiz çerçevesinde 
önemli bir rol oynuyor. Bizim 
Romanya’daki başarımız ve kardeş 
şirketimiz Skoda Transportation’ın 
Doğu Avrupa pazarındaki tecrübesi 
sayesinde, 2025 yılı itibarıyla bölgede 
çok daha etkin bir TEMSA göreceğiz. 
Bu kapsamda müşteri memnuniyetini 
artırmaya yönelik satış sonrası 
hizmetlerimizi daha da güçlendirecek, 
inovatif ürünlerimizle pazar payımızı 
artırmaya odaklanacağız” dedi.

Türkiye’nin önde gelen piliç eti 
markalarından Lezita, uluslararası 
gıda markası olma vizyonu ile 2024 
yılında da üretmeye, istihdam 
sağlamaya ve büyümeye devam 
etti. Türkiye’nin en büyük sanayi 
kuruluşları arasında 78’inci, Ege 
Bölgesi Sanayi Odası’nın Ege’nin 
İlk 100 Büyük Sanayi Kuruluşu 
listesinde 6’ncı sırada yer alan 
Lezita, 2025 yılında da yatırıma, iç ve 
dış pazarda büyümeye odaklanacak. 
Piliç eti sektörünün en büyük ilk 
üç markasından biri olan Lezita, 
son üç yılda 100 milyon euro’luk 
yatırım gerçekleştirdi. Lezita Genel 
Müdürü Mesut Ergül, Lezita’nın 
iş stratejisinin temelinde 2025 
yılında da yatırımların yer alacağını 
söyledi. Lezita, farklı ülkelerdeki 
satışlar için ilgili pazarın gereksinim 
ve tüketim trendlerine göre ürün 
ve satış aksiyonları geliştiriyor. 
Lezita’nın yenilikçi ürünlerini, 
yaklaşık 70 ülkede tüketiciyle 
buluşturduklarını dile getiren Mesut 
Ergül, “Hedef pazarlarımıza yönelik 
kampanyalarla Lezita’yı uluslararası 
platformlarda daha geniş kitlelere 
tanıtma stratejisi izliyoruz. Bu 
doğrultudaki çalışmalarla ihracat 
yaptığımız ülkelere sürekli yenilerini 
ekliyoruz. 2025’te de mevcut 
pazarlarımıza yenilerini ekleyerek 
ihracat hacmimizi artırmayı 
planlıyoruz” dedi. “Hedefimiz beyaz 
et sektöründe liderlik” diyen Mesut 
Ergül şöyle konuştu: “İç Anadolu, 
Güneydoğu ve Doğu Anadolu 
bölgelerine daha yakın olacağımız 
yeni tesisimiz, Ortadoğu’ya 
olan yakınlığıyla da ihracatımızı 
artıracak. Bu tesis sayesinde üretim 
kapasitemizi iki katına çıkarmayı 
hedefliyoruz. Damızlık, kuluçkahane 
ve yem fabrikasını da içeren bu 
yatırımla hedefimiz beyaz et 
sektöründe liderlik.”

Türkiye’nin lider yumuşak 
şeker üreticilerinden Kervan 
Gıda, küresel büyüme hedefleri 
doğrultusunda önemli bir adım 
daha attı. Dünya çapında 85’ten 
fazla ülkeye ihracat yaparak küresel 
şekerleme sektöründeki yerini her 
geçen gün sağlamlaştıran şirket, 
yurt dışındaki beşinci satış ofisini 
Fransa’nın başkenti Paris’te kurarak 
uluslararası pazarlardaki varlığını 
güçlendirdi. Kuruluş işlemleri 19 
Aralık 2024 itibarıyla tamamlanan 
Kervan Gıda France S.A.S, 100 bin 
Euro sermaye ile faaliyete geçti. 
Kervan Gida France S.A.S, Kervan 
Gıda’nın İngiltere’de kurulu iştiraki 
Kervan Gida UK Limited’ın şirketin 
sermayesine yüzde 100 oranında 
iştirak etmesiyle kuruldu. Yeni ofis, 
Fransa pazarında Kervan Gıda çatısı 
altında üretilen ürünlerin satış, 
pazarlama ve dağıtım faaliyetlerini 
yürütecek. Fransa ofisi, Kervan 
Gıda’nın Amerika Birleşik Devletleri, 
İngiltere, Almanya ve Rusya’nın 
ardından yurt dışındaki beşinci 
satış ofisi olarak dikkat çekiyor. Bu 
adım, şirketin Avrupa’daki varlığını 
daha da güçlendirme ve yumuşak 
şeker pazarındaki lider konumunu 
pekiştirme stratejisinin bir parçası 
olarak öne çıkıyor. Kervan Gıda’nın 
Kamuyu Aydınlatma Platformu’na 
yaptığı açıklamada, Fransa ofisinin 
şirket faaliyetlerine olumlu katkı 
sağlamasının beklendiği ifade 
edildi. Şirket, Fransa pazarındaki 
bu yeni yapılanmayla, tüketicilere 
kaliteli ve yenilikçi ürünler sunarken, 
Avrupa’daki büyümesini sürdürebilir 
bir yapıya kavuşturmayı hedefliyor.

OTOMOTİV BEYAZ ET ŞEKER 

Lezita 
2025’te ihracat 

hacmini artıracak 

Kervan Gıda 
Fransa’ya açıldı
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Tavuk Dünyası 
ABD’ye adım attı 

Türkiye’nin ‘fast-casual’ restoran 
konseptindeki öncü markası Tavuk 
Dünyası, uluslararası büyüme 
hedeflerini bir adım daha ileriye 
taşıyarak ABD’deki ilk restoranını 
Gagawa markasıyla açtı. Kuzey 
Kıbrıs Türk Cumhuriyeti, İspanya 
ve Portekiz gibi ülkelerde elde ettiği 
başarıları, şimdi yeni bir kıtaya 
taşıyan Tavuk Dünyası, ABD’nin 
Virginia eyaletinin Tysons şehrinde, 
Tysons Corner alışveriş merkezinde 
hizmete girdi. Türkiye’nin 56 
şehrinde, 320 lezzet noktasında 
milyonlarca misafiri ağırlayan 
marka, KKTC’de 4, İspanya’da 11 
ve Portekiz’de kısa bir süre önce 
açılan restoranının ardından şimdi 
ABD’deki lezzet tutkunlarıyla 
buluşarak global büyümesindeki 
kararlılığını bir kez daha ortaya 
koydu. Tavuk Dünyası CEO’su Volkan 
Mumcu, bu önemli gelişmeyle ilgili 
şunları söyledi: “Türkiye’den doğan 
global bir marka olma yolunda emin 
adımlarla ilerliyoruz. 2022 yılında 
Gagawa markamızla Avrupa’daki 
yolculuğumuza Madrid’de açtığımız 
ilk restoranımızla başladık. Bugün, 
KKTC’de 4, İspanya’nın 7 farklı 
şehrinde 11 restoranımızla hizmet 
veriyoruz ve kısa bir süre önce 
Portekiz pazarına da giriş yaptık. 
Şimdi ise ABD pazarında yer almanın 
heyecanını yaşıyoruz. Yeni bir kıtada 
yer almak bizim için yalnızca bir 
başlangıç. ABD’de de misafirlerimizle 
güçlü bir bağ kuracağımıza 
ve lezzetlerimizin beğeniyle 
karşılanacağına inanıyoruz.” Mumcu, 
Tavuk Dünyası’nın yurt dışı büyüme 
hedeflerini yeni lokasyonlarla 
desteklemeye devam edeceklerini 
vurgulayarak, markanın uluslararası 
alandaki başarısını artırmak için 
çalışmalarını sürdüreceklerini belirtti. 

Vestel Üst Yöneticisi (CEO) 
Ergün Güler, 2024’te teknoloji 
ve tasarımda global bir teknoloji 
şirketi olma yolunda konumlarını 
güçlendirdiklerini, yenilikçi 
yatırımlarıyla sektöre öncülük 
ettiklerini söyledi. Amaçlarının 
3 yıl içinde verimlilik artışını ve 
ciro büyümesini kaldıraç olarak 
kullanarak şirket değerini iki katına 
çıkarmak olduğunu kaydeden Güler, 
“Bu amacımıza yeni iş alanlarına 
yatırım, yeni coğrafyalara açılım, 
Vestel ve Vestel’e ait lisanslı 
markalarla büyüme ve yeni işbirlikleri 
kurma stratejimiz sayesinde 
ulaşacağız” dedi. Oyun planını 
genişletirken karşılarına çıkan yeni 
fırsatları da değerlendiklerine işaret 
eden Güler, “Kurguladığımız yeni 
planlarımız kapsamında, 2028’e 
kadar Amerika’ya yönelik ihracatımızı 
5 katına çıkarmayı hedefliyoruz. 
Amerika’nın yanı sıra Afrika, Körfez 
ülkeleri ve Türk Cumhuriyetleri 
gibi hızlı büyüyen pazarları 
da hedefliyoruz. Uluslararası 
pazarlarda yeni iş birlikleriyle 
varlığımızı güçlendireceğiz” diye 
konuştu. Güler, Vestel’in, lisanslı 
markalarla büyümeye devam 
edeceğini vurgulayarak, hedeflerinde 
ihracatta Vestel’e ait markaların 
payını yüzde 50’ye yükseltmenin, 
bu markalarla yeni coğrafyalara 
açılmanın ve mevcut pazarlardaki 
etkinliklerini artırmanın olduğunu 
kaydetti. Küresel büyüme hedefi 
doğrultusunda, Kuzey Avrupa 
pazarındaki markalı varlığını 
güçlendirmek amacıyla İsveç 
merkezli Cylinda AB’nin tüm 
hisselerini satın aldıklarını hatırlatan 
Güler, bu markayla İskandinav 
bölgesindeki pazar payını artırmayı 
ve ardından Çin’e açılmayı 
planladıklarını söyledi. 

Geçtiğimiz yılı 14,9 milyar dolar 
ihracat ile tamamlayan çelik 
sektörünün ihracat şampiyonları 
belli oldu. Çelik İhracatçıları Birliği 
(ÇİB), tüm ürünler kategorisinde ilk 
üç sırada Habaş, İçdaş ve Diler Dış 
Ticaret’in olduğunu duyurdu. Çelik 
İhracatçıları Birliği (ÇİB), 23 farklı 
kategoride ihracat şampiyonlarını 
açıkladı.

Tüm ürünler kategorisinde ilk 
üç sırada Habaş Sınai ve Tıbbi 
Gazlar İstihsal 
Endüstrisi A.Ş., 
İçdaş Çelik Enerji 
Tersane ve 
Ulaşım Sanayi 
A.Ş. ve Diler Dış 
Ticaret A.Ş. yer 
aldı. ÇİB Yönetim 
Kurulu Başkanı 
Adnan Aslan, 
sektörü etkileyen 
olumsuzluklara 
karşın yeni pazarlar stratejisi 
ile ihracatta büyümenin devam 
ettiğini ve bu yılı 16,5 milyar dolarla 
kapatmayı hedeflediklerini söyledi. 
Aslan, “Yaşanan olumsuzluklara 
rağmen, sektörümüzün uluslararası 
arenada konumunu daha da 
güçlendirerek gelecekte yeni başarı 
hikayeleri yazmaya devam edeceğine 
ve hedeflerimizi aşacağımıza 
gönülden inanıyorum. Ülkemizi 
uluslararası arenada daha rekabetçi 
bir konuma taşıyan ihracat ailemizin 
her bir üyesini ayrı ayrı tebrik ederek 
başarılarının katlanarak artmasını 
dilerim” ifadelerini kullandı.

RESTORAN ELEKTRİK - ELEKTRONİK ÇELİK 

Vestel 
ABD’ye ihracatını 

katlayacak

Çelik sektörünün 
ihracat şampiyonları 

belli oldu
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UTİKAD Yönetim Kurulu  Başkanı 
bilgehan.engin@fms-logistics.com

PerspektifLojistikBİLGEHAN ENGİN

Ü
lkemizin lojistik ve taşımacılık sektörü 100 
milyar dolar pazar büyüklüğü ile küresel 
lojistik ihracatından yüzde 2,5 pay alarak ve 
dünyada 11’inci sırada konumlanmaktadır. 

Ülkemizin bulunduğu bu pozisyonu destekleyici nitelikte 
değerlendirebileceğimiz, Dünya Bankası tarafından geçen 
sene açıklanan Lojistik Performans Endeksi’nde de ilerleme 
kaydettiğimizi gözlemledik. Türkiye, lojistik performans 
endeksi sıralamasında 2018 yılında 3,15 puan ile 47’nci 
sırada yer alırken, 2023 yılında ise 3,4 puan ile 38’inci sıraya 
yükseldi. Bu yükseliş ülkemizde sunulan uluslararası lojistik 
hizmetlerin kalitesinde ve rekabetçiliğinde iyileşme olarak 
yorumlanabilir. Bu ilerlemede iyileştirici mevzuat çalışmalarının 
yanı sıra sektöre sunulan teşviklerin de önemi oldukça büyük. 
2024 yılında 110 milyar dolar hizmet ihracatı hedefinin 40 
milyar dolarının lojistik ve taşımacılık sektöründen olması 
beklenmektedir. 2028 yılı sonunda ise 78 milyar dolar lojistik 
ve taşımacılık hizmet ihracatı olmak üzere 200 milyar dolar 
hizmet ihracatı hedefi konuldu. Bu hedeflere daha kısa 
sürede ulaşmak elbette mümkün.

2024 yılının sonuna doğru Türkiye sınırında yaşanan 
gelişmeler lojistik ve taşımacılık sektörü için iyimser bir 
atmosfer oluşturdu. UTİKAD, yıllardır olduğu gibi lojistik 
sektörünün geleceğine yön verecek öncü çalışmalarla 2025 
yılına planlı bir giriş yaptı. UTİKAD’ın ajandasında transit 
taşımacılık başta olmak üzere pek çok konu var. UTİKAD 
olarak 2024 yılının sonunda Ankara’da düzenlenen “Türkiye 
Yüzyılında Ulaştırma Koridorları ve Transit Taşımacılık” 
toplantısına katılarak, Türkiye’nin transit taşımacılıkta bir 
hub olma potansiyeline vurgu yaparak stratejik konumunun 
sağladığı avantajları aktardık. 

Ülkemizin lojistik planlamasındaki temel konulardan birini 
lojistik koridorların belirlenmesi oluşturmaktadır. Ülkenin 
lojistik koridorları belirlenirken mevcut ve gelecekteki 
yük akışları ve uluslararası gelişmelerin değerlendirilmesi 
gerekmektedir. Lojistik koridorların oluşturulması transit 
taşımacılık politikasının temelini oluşturacaktır. Koridorların 
sürekli olarak analizi, sosyo-ekonomik etkilerinin 
değerlendirilmesi ve bu çerçevede koridorun geliştirilmesine 
yönelik yatırımlara yön verilmesi gerekmektedir. Belirlenecek 
koridorların mevcut durumu analiz edilmeli, altyapısı, 
üstyapısı, kapasitesi ve kullanım oranı değerlendirilmeli 
ve alternatif koridorlar ile karşılaştırması yapılarak karar 
verilmelidir. 

Koridor güzergâhının doğru belirlenmesinde temel 

kriterler: ticaret hacmi ve dengesi, geçiş süresi, geçiş maliyeti, 
çevresel etkiler, yük güvenliği ve iş emniyetidir. Koridor 
kullanımını artırmaya yönelik destekleyici unsurları belirlemek 
üzere nicel ve nitel veriler kamu, özel sektör ve sivil toplum 
kuruluşlarından toplanmalıdır. Bu koridorlar öncelikli olarak 
transit yük geçişlerini hızlandırmakta ve kolaylaştırmakta 
kullanılırken, aynı zamanda koridor üzerinde yer alan deniz 
ve hava limanları ve antrepolar ile lojistik merkezlerde ithalatı 
gerçekleştirilmeyen transit ürünlerin nihai varış ülkesine hızlı 
ve izlenebilir bir sistem ile rekabetçi fiyatlarla sevk edilmesini 
gerçekleştirecek şekilde yönetilmelidir. 

Bu sürecin yönetiminde ana politika; ülkemiz sınırları içine 
giriş yapmayan transit ürünlerin en kısa zamanda ve rekabetçi 
fiyatlarla sevk edilmesi olmalıdır. Risk yönetimi anlayışı ile 
yapılacak kontroller gereken caydırıcılığı yaratacak şekilde 
uygulanmalıdır. Bu yaklaşım ile ülkemizin sahip olduğu 
coğrafi avantaj, bacasız fabrika olarak tanımlanan transit 
taşımacılık faaliyetleri ile ekonomik kazanca dönüşecektir. 

Lojistik sektörünün tüm paydaşları olarak hedefimiz, 
ülkemizin küresel hizmet gelirleri pazarından daha büyük 
paylar almasını sağlamaktır. Genel olarak lojistik sektörünün 
mevcut durumu değerlendirildiğinde ise bugün pek çok 
kriz ile mücadele eden bir konuma geldik. Küresel krizler 
bizleri alternatif yollar bulmaya yönlendirdi. Bölgesinde ve 
küresel anlamda bir lojistik hub olan ülkemiz tamamlanan 
ve devam eden ulaştırma alt yapı projeleri ile bu konumunu 
güçlendirmeye devam ediyor. UTİKAD olarak biz de gerek 
altyapı gerekse mevzuat çalışmalarının sektörün ihtiyaçlarını 
karşılayacak ve önünü açacak nitelikte olması için tüm 
paydaşlarımız ve kamu idaresi birimleri ile eşgüdüm 
içerisinde, üyelerimizden aldığımız destekle sürdürüyoruz.

Yakın gelecekte Türkiye’nin coğrafi avantajının altyapı 
yatırımları ve mevzuat çalışmalarıyla desteklenmesi 
gerekiyor. Aynı zamanda lojistik hizmet sağlayıcıların 
da çağın gereklilikleri olan dijitalleşme, yapay zeka, 
nesnelerin interneti, akıllı sözleşmeler gibi unsurları kullanıp 
operasyonlarını optimize ederek ülkenin rekabetçi bir lojistik 
üs olmasına katkı sağlayacak nitelikte adımlar atması son 
derece önemli. Dijital teknolojilerin hizmet sektöründe etkin 
bir şekilde kullanılması ve çağın gerekliliklerinin de yerine 
getirilmesi lojistiğin geleceğini olumlu yönde etkileyecek. 
Gerekli çalışmaların yapılması halinde Türkiye’nin lojistik 
performansı artacak. Türkiye gerek konumu gerek ticaret 
rotalarının değişmesi ile aynı zamanda yürütülen çalışmalarla 
yakın zamanda lojistik hub olacak diyebiliriz. 

TRANSİT TAŞIMACILIĞIN YÖNÜNÜ 
LOJİSTİK KORİDORLARI ÇİZECEK



» E-TİCARET LOJİSTİĞİ 
» PERAKENDE ve DAĞITIM LOJİSTİĞİ

» TEHLİKELİ ve KİMYEVİ MADDELER LOJİSTİĞİ 
» PROJE & AĞIR YÜK ve ENERJİ LOJİSTİĞİ 

» TEKSTİL ve HAZIR GİYİM LOJİSTİĞİ 
» OTOMOTİV ve YAN SANAYİ LOJİSTİĞİ 

 » GIDA LOJİSTİĞİ  » SAĞLIK ve FARMA LOJİSTİĞİ 
» SAVUNMA LOJİSTİĞİ » AFET LOJİSTİĞİ

MAYIS 2025 – İSTANBUL

DÜNYADA ve 
TÜRKİYE’DE 

LOJiSTiK

10 .EKONOMİ ve LOJİSTİK ZİRVESİ

» EĞİLİMLER & YÖNELİMLER
» YENİ PAZARLAR & SINIRLAR

» TEKNOLOJİK TRENDLER

SEKTÖRLER ve LOJİSTİK OTURUMLARI 

www.ekonomivelojistikzirvesi.com

9. YILIN 
LOJİSTİKTE 

BAŞARI ÖDÜLLERİ 
TÖRENİ

Mayıs 2025

10. Ekonomi ve Lojistik Zirvesi, 30 yıldır 
aylık olarak yayınlanmakta olan UTA Lojistik Dergisi 

tarafından ilgili bakanlıklar, sektörel birlik ve dernekler, 
lojistik dünyası ve profesyonellerinin katılımlarıyla Mayıs 

2025 tarihinde İstanbul’da gerçekleştirilecek.
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PROGRAM LAUNCH

Win new business and help save the planet
WCAworld’s eco program is designed to help our members positively impact the environment
and boost their business opportunities. This innovative program allows our members to identify 
partners who have full carbon emissions measuring capabilities and work together to win new 
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D
emiryolu Taşımacılığı Derneği (DTD) olarak 
Aralık 2024’te “Yeşil Mutabakat ve Dış 
Ticarete Etkileri: Demiryolu Sektöründe 
Gelişim İçin Stratejik Adımlar” başlıklı yeni 

bir sektör raporu yayınladık. Bu raporda, Türkiye’nin 
demiryolu taşımacılığı alanındaki mevcut durumunu, 
sektörel gelişmeleri ve ortaya çıkan fırsatları kapsamlı 
bir şekilde analiz etmeye çalıştık.

Türkiye, coğrafi konumu sayesinde Avrupa, Asya 
ve Orta Doğu arasında stratejik bir lojistik köprü olma 
potansiyeline sahiptir. Bu avantajı etkin bir şekilde 
değerlendirmek için demiryolu taşımacılığı sektöründe 
sürdürülebilir ve yenilikçi stratejilere ihtiyaç vardır. 
DTD’nin yayımladığı “Demiryolu Sektörel Rapor 2024” 
bu bağlamda kritik çözüm önerileri sunuyor. Raporda 
vurgulanan stratejik adımlar, Türkiye’nin lojistik merkezi 
olma hedefi doğrultusunda atılması gereken temel 
adımları ortaya koyuyor.

Yatırım Teşvikleri: Sektörün  
Büyümesinin Temel Anahtarı

Raporumuzda, demiryolu ekipmanlarına yönelik 
yatırımların stratejik yatırım kapsamına alınması 
gerektiği vurgulanıyor. Uzun vadeli ve düşük faizli 
Türk Lirası kredileri, sektörde modernizasyonun 
hızlandırılması için kritik bir aracı temsil ediyor. Bu 
teşvikler, kamu ve özel sektör yatırımlarının harekete 
geçirilmesinde önemli bir ivme yaratabilir.

Elektrikli lokomotifler, modern yük vagonları ve 
altyapı projeleri gibi alanlardaki gelişimler, demiryolu 
taşımacılığının sürdürülebilirlik ve verimlilik hedeflerine 
ulaşmasında kritik rol oynuyor. Türkiye, bu alandaki 
yatırımları hızlandırarak bölgesel ve küresel rekabet 
gücünü artırabilir.

Operasyonel ve Finansal Destekler: 
Sürdürülebilir İşletmeler İçin Gereklilik

Mevcut altyapının ekonomik ve verimli bir işletme 
yapısına uygun olmaması, sektörün gelişimindeki 
en önemli engellerden biridir. Raporda, altyapı 
iyileştirmeleri tamamlanana kadar kamu ve özel sektöre 
operasyonel finansal destek sağlanması öneriliyor.

Örneğin, devlet tarafından TCDD’ye verilen 
finansal desteklerin özel sektör demiryolu taşımacılık 
şiirketlerine de genelleştirilmesi, piyasada adil bir 
rekabet ortamı yaratabilir. Bu destekler, hem kamu 
hem de özel sektörün ekonomik sürdürülebilirliğini 
sağlayarak, sektördeki yenilikçi yatırımların 
hızlanmasına olanak tanıyacaktır.

Kombine taşımacılık, yani karayolu, demiryolu ve 
denizyolunun bir arada kullanıldığı lojistik model, 
operasyonel desteklerle büyük bir ivme kazanabilir. 
Bu şekilde, Türkiye’nin ulusal lojistik sistemi daha 
etkili bir yapıya kavuşturulabilir.

Mevzuat Düzenlemeleri: Küresel  
Entegrasyon İçin Bir Zorunluluk

Demiryolu sektöründe düzenleyici mevzuatların 
bir an önce hazırlanıp uygulamaya alınması, sektörün 
uluslararası standartlara uyumunu hızlandıracaktır. 
Avrupa Birliği ile karşılıklı işletilebilirlik mevzuatının 
hayata geçirilmesi, Türkiye’nin demiryolu ağını AB ile 
entegre hale getirecek ve böylece Avrupa’ya yönelik 
taşımacılık kapasitesini artıracaktır.

Ayrıca, dünyadaki deregülasyon çalışmaları 
dikkate alındığında, Türkiye’nin mevzuat 
düzenlemelerini serbestleşmeyi destekleyecek şekilde 
şekillendirmesi önemlidir. Bu, sektörde daha fazla 
yatırımı teşvik ederken, Türkiye’nin uluslararası 
lojistik ağındaki cazibesini artıracaktır.

Demiryolu sektörü, Türkiye’nin lojistik 
altyapısında stratejik bir öneme sahiptir. DTD olarak 
yayımladığımız rapor, sektörün mevcut durumunu 
kapsamlı bir şekilde değerlendirerek, sürdürülebilir, 
yenilikçi ve verimli bir geleceğe ulaşmak için atılması 
gereken stratejik adımları ortaya koymaktadır. Yatırım 
teşvikleri, operasyonel destekler ve etkin mevzuat 
düzenlemeleri, bu hedeflere ulaşmada kritik unsurlar 
olarak öne çıkıyor.  

Demiryolu taşımacılığının geliştirilmesi, Türkiye’nin 
uluslararası lojistik rekabet gücünü artırarak 
ekonomiye yeni bir dinamizm kazandıracaktır. 
Detaylı analizler ve çözüm önerileri içeren Demiryolu 
Sektörel Raporu 2024’e DTD’nin resmi web sitesi 
olan www.dtd.org.tr adresinden ulaşabilirsiniz.

DEMİRYOLU SEKTÖRÜNDE 
STRATEJİK ADIMLAR ve 
TÜRKİYE’NİN LOJİSTİK VİZYONU

Demiryolu Taşımacılığı Derneği
Yönetim Kurulu Başkanı

ONUR KÜÇÜKAKDERE

GeleceğimizdirDemiryolu
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da güçlendirmek ve iki kıta arasındaki ticari 
hareketlilikten maksimum fayda sağlamak 
amacıyla ulaştırma altyapısına son 22 yılda 
yaklaşık 280 milyar dolar yatırım yapıldı.

Bu dönemde, Anadolu’daki serüvenine 
1856 yılında İzmir-Aydın hattı ile başlayan 
1950’li yıllardan itibaren duraklama 
dönemine giren demiryolu sektörüne 
özel bir önem verildi. Demiryolu sektörü, 
Sayın Cumhurbaşkanımızın liderliğinde 
ve hükümetlerimizin destekleri ile ulaşım 
modları arasında dengeli bir dağılımın 
sağlanması amacıyla, yeni bir anlayışla ele 
alınarak yeniden devlet politikası haline 
geldi. Bununla birlikte sektöre, 60,3 milyar 
dolar tutarında yatırım yapıldı.

Bu kapsamda, son yıllarda Ankara-
İstanbul, Ankara-Konya, Ankara-Sivas ve 
Konya-Karaman hatlarını içeren 2 bin 251 
kilometrelik hızlı demiryolu ağı inşa edildi. 
Böylelikle Türkiye, Avrupa’da 6., dünyada 
8. yüksek hızlı tren işletmecisi konumuna 
yükseldi. Toplam demiryolu uzunluğumuz 
10 bin 948 kilometreden 13 bin 919 
kilometreye, çift hatlı demiryollarının 
oranı ise yüzde 5’ten yüzde 17’ye çıkarıldı. 
Demiryolu kapasitesini artırarak daha 
verimli ve sürdürülebilir bir işletmecilik 
sağlayan sinyalli hatların uzunluğu yüzde 
221 oranında artışla 2 bin 505 kilometreden 
8 bin 46 kilometreye ulaştırıldı. Temiz enerji 
kullanımını teşvik eden yatırımlar sayesinde 
elektrikli hatların uzunluğu ise yüzde 243 
artışla 2 bin 122 kilometreden 7 bin 242 
kilometreye çıkarıldı.

Demiryolu sektöründe köklü bir 
değişiklik, 2013 yılında yürürlüğe giren 6461 
Sayılı Türkiye Demiryolu Ulaştırmasının 
Serbestleştirilmesi Hakkında Kanun 
ile gerçekleşti. Bu kanun, demiryolu 

Son 22 yılda 60,3 milyar 
dolar yatırım yapılan 
demiryollarında günlük 
100 bin tonun üzerinde 
yük taşındığını vurgulayan 
TCDD Genel Müdürü Veysi 
Kurt, 23 lojistik merkezle 
73,2 milyon ton ilave 
kapasite yaratılacağını, 
demiryollarının limanlara 
entegrasyonuyla 
kombine taşımacılığın 
güçlendirileceğini belirtti. 
Kurt, Orta Koridor, 
Kalkınma Yolu ve  
Zengezur Koridoru gibi 
projelerle birlikte hayata 
geçirilen yeni hatların, 
Türkiye’nin demiryolu 
alanındaki liderliğini 
güçlendirirken, 
ülkenin transit 
geçiş gelirleri ile 
birlikte ihracatının 
da artmasına 
imkan 
sağlayacağını 
vurguladı. 

S
on dönemde demiryollarında 
bir ivme yakalandığını 
görüyoruz. Bu noktada 
Türkiye’de demiryolu 

altyapısının mevcut durumu ve özellikle 
devam eden projeler hakkında bilgiler 
verir misiniz?

Öncelikle, yeni yılın bu ilk günlerinde, 
ülkemizin en köklü kurumlarından biri olan 
TCDD’ye 40 yıl emek vermiş bir demiryolcu 
olarak, derginize konuk olmaktan mutluluk 
duyuyorum. Tüm okuyucularınızı en içten 
duygularımla selamlıyorum.

Türkiye, Asya ile Avrupa arasında 
yıllık 760 milyar dolarlık ticaret ve 
ekonomik hareketliliğin merkezinde yer 
alıyor. Ülkemizin genişleyen karayolu ve 

demiryolu ağı, üç tarafını 
çevreleyen denizleri, 

limanları, gelişen 
havacılık sektörü 
ve modern lojistik 
altyapısıyla bölgenin 
en önemli lojistik 
merkezlerinden 

biri konumunda. Bu 
konumumuzu daha 

Veysi Kurt
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“2053 Ulaştırma ve Lojistik Ana Planı kapsamında, demiryolu 
ağımızın toplam uzunluğunun 28 bin 590 kilometreye çıkarılması, 
yolcu taşımacılığı payının yüzde 6,20’ye, yük taşımacılığı payının 

yüzde 21,93’e çıkartılması hedeflenmektedir.”  

taşımacılığını devlet tekelinden çıkararak, 
devlet ve özel sektörün birlikte faaliyet 
gösterebildiği rekabetçi bir yapıya 
dönüştürdü.

Ayrıca, stratejik noktalarda 
konumlandırılan 12 lojistik merkez hayata 
geçirildi. Bu merkezler, toplamda 5,1 
milyon metrekare alan ve 13,6 milyon ton 
ek kapasite ile ülke genelindeki ticaretin 
hızlanmasına ve lojistik entegrasyonun 
güçlenmesine katkı sağladı. Organize 
sanayi bölgeleri ve büyük sanayi 
merkezlerini demiryolu ağına bağlayan 
iltisak hatları ile üretim ve tüketim 
merkezleri arasında etkin bir lojistik 
bağlantı kuruldu. Bu yatırımlar sayesinde 
demiryolu ile taşınan yıllık yük miktarı 14 
milyon tondan 33 milyon tona yükseltildi.

Demiryolları, düşük karbon 
emisyonu ve az arazi kullanımı gibi 
çevreci özellikleriyle sanayileşmenin ve 
sürdürülebilir kalkınmanın temel anahtarı. 
Teknolojik gelişmelere uyumlu, çevre 
dostu, erişilebilir ve güvenli bir demiryolu 
altyapısı oluşturmak için yoğun bir şekilde 
çalışıyoruz. Bu kapsamda, yenileme ve 
komple bakımlarını tamamladığımız 11 bin 
668 km’lik konvansiyonel anahatlarımızın, 
20-25 yaş grubu içerisinde kalacak şekilde 
yenileme ve komple bakımlarına devam 
ediyoruz. Yol ölçüm ve bakım makine 
parkımıza yeni ve modern makineleri ilave 
edecek adımları atıyoruz.

Mevcut demiryolu ağımızın 
geliştirilmesi amacıyla; 3 bin 590 km’si hızlı 
tren, 186 km’si konvansiyonel hat olmak 
üzere, 3 bin 776 km’lik yeni demiryolu 
hattındaki yapım çalışmalarımız devam 
etmektedir. Lojistik merkezler ve iltisak 
hatlarının yaygınlaştırılması için de 
hız kesmeden çalışmalarımıza devam 
ediyoruz.

Bugün itibarıyla, Ulaştırma ve 
Altyapı Bakanımız Sayın Abdulkadir 
Uraloğlu’nun sektörümüze verdiği çok 
büyük destek ile bir taraftan demiryolu 
altyapımızı geliştirirken aynı zamanda 12 
lojistik merkezimiz ve 937 gar, istasyon ve 
duraklarımızda günlük 1.497 tren seferi 
gerçekleştiriyoruz. Bu altyapı sayesinde 
günlük 100 bin tondan fazla yük, 30 binin 
üzerinde Yüksek Hızlı Tren (YHT) yolcusu, 
40 binin üzerinde konvansiyonel yolcu 
ve 1 milyondan fazla kent içi yolcunun 
taşınmasını sağlıyoruz.

23 LOJİSTİK MERKEZLE 
73,2 MİLYON TON KAPASİTE 
YARATILACAK 
Demiryolu taşımacılığının 
güçlendirilmesine yönelik atılan 
adımlardan biri de lojistik merkez 
projeleri. Lojistik merkez projelerinde 
nasıl bir ilerleme sağlandı? Tüm lojistik 
merkezlerin devreye alınmasıyla nasıl bir 
kapasite yaratılması hedefleniyor?

Demiryolu ulaşımı, Türkiye’nin coğrafi 
avantajları ve uluslararası bağlantıları 
açısından kritik bir role sahip. Ülkemiz, Asya 
ile Avrupa arasında köprü işlevi görerek, 
demiryolunu uluslararası taşımacılık için 
daha verimli bir seçenek haline getiriyor. Bu 
kapsamda, hizmete alınan 12 lojistik merkez 
ile sektöre toplamda 5,5 milyon metrekare 
alan ve 13,6 milyon ton ilave kapasite 
sağlandı.

Bunlara ilave olarak, yapımları 
tamamlanan Boğazköprü (Kayseri) Lojistik 
Merkezi ve Niğde Andaval Yük Merkezini 
yıl içerisinde hizmete açmayı hedefliyoruz. 
Ayrıca Teşekkülümüz tarafından Sivas 
Lojistik Merkezi’nin, Altyapı Yatırımları 
Genel Müdürlüğü tarafından ise İzmir 
Kemalpaşa ve Rize İyidere Lojistik 
Merkezi’nin yapım çalışmaları da devam 
ediyor.

Lojistik altyapımızı geliştirmek için, 7 
farklı lokasyonda etüt-proje ve planlama 
çalışmaları devam eden (Bilecik, Mardin, 
Ovaköy, Çerkezköy, Çandarlı, Filyos ve 
İstanbul Avrupa Yakası) lojistik merkezlerin 
tamamlanmasıyla birlikte, toplam 23 lojistik 
merkez ile 19 milyon metrekare alanda 73,2 
milyon ton kapasite ile hizmet sunacağız.

Diğer bir önemli husus ise toplam 
taşımaların yaklaşık yüzde 41,4’ünün 
gerçekleştirildiği iltisak hatlarından 
yaygınlaştırılması süreçleridir. Önemli sanayi 
merkezlerine ve Organize Sanayi Bölgelerine 
demiryolu bağlantısı sağlamayı amaçlayan 

iltisak hatlarının yaygınlaştırılması için de ilgili 
kurum ve kuruluşlarla çalışmalarımıza devam 
ediyoruz.

Bu çalışmalar, Türkiye’nin taşımacılık 
ve lojistik sektöründe bölgesel bir merkez 
olma hedefini desteklerken, demiryolu 
taşımacılığının ekonomik, hızlı ve çevre dostu 
bir seçenek olarak daha etkin kullanılmasını 
sağlamaktadır.

KOMBİNE TAŞIMACILIĞA 
YOL AÇILIYOR 
Demiryollarının limanlara entegrasyonu 
yük taşımacılığında en temel konuların 
başında geliyor. Bu alanda yürütülen 
çalışmalar ve elde edilen kazanımlar 
neler?

Demiryollarının limanlarla entegrasyonu, 
yük taşımacılığında verimliliği artırmak ve 
maliyetleri düşürmek açısından kritik bir 
öneme sahip. Bu entegrasyon, farklı taşıma 
modlarının uyumlu bir şekilde çalışmasını 
sağlayarak intermodal taşımacılığın 
gelişmesine katkıda bulunuyor. Ulaştırma 
ve Altyapı Bakanlığımız, liman yatırımlarına 
ve bu limanların demiryolu bağlantılarına 
büyük önem veriyor. Son yıllarda artan liman 
yatırımları sayesinde, uluslararası ulaşıma 
hizmet verebilecek şekilde sertifikalandırılmış 
limanların sayısı ve elleçleme kapasiteleri 
artırıldı. TCDD tarafından işletilen ve 
demiryolu bağlantısı bulunan Haydarpaşa ve 
İzmir limanları ile kontrolleri TCDD tarafından 
yapılan Mersin, Bandırma, Samsun, Derince 
ve İskenderun limanlarında, denizyolu ve 
demiryolu bağlantılı kombine taşımacılık 
yapılıyor. Bununla birlikte, demiryolu 
bağlantısı bulunmayan limanların da kombine 
taşımacılığın geliştirilmesi kapsamında 
demiryolu bağlantılarına sahip olmaları 
Bakanlığımız tarafından özellikle teşvik 
ediliyor. Bu sayede, farklı taşıma modları 
arasında uyum sağlanarak, daha verimli, 
maliyet etkin, hızlı, güvenli ve çevre dostu bir 
taşımacılık sistemi oluşturulması hedefleniyor. 
Ayrıca, Avrupa Birliği’nin Yeşil Mutabakatı 
gibi çevresel düzenlemelere uyum sağlamak 
ve karbon salımını azaltmak amacıyla 
intermodal taşımacılığın önemi giderek arıyor. 
Bu bağlamda, demiryolu yatırımlarının 
artırılması ve limanlarla entegrasyonun 
güçlendirilmesi, Ulaştırma ve Altyapı 
Bakanlığımızın sürdürülebilir taşımacılık 
hedeflerine ulaşmada önemli bir rol oynuyor.

TÜRKİYE ULUSLARARASI 
TİCARETİN VE LOJİSTİĞİN 
MERKEZİNE YERLEŞECEK 
Türkiye’nin uluslararası demiryolu 
koridorlarına entegrasyonuna yönelik 
yürütülen çalışmalar hakkında bilgi 
verir misiniz? Orta Koridor, Kalkınma 
Yolu gibi projelerde Türkiye nasıl bir rol 
oynayacak? 
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Türkiye, Asya ile Avrupa arasında 
stratejik bir köprü olarak, uluslararası 
demiryolu koridorlarının şekillenmesinde 
lider bir rol üstleniyor. Orta Koridor, 
Kalkınma Yolu ve Orta Koridor’un 
bir parçası olan Zengezur Koridoru, 
Türkiye’nin bu alandaki liderliğini 
güçlendiren projeler arasında en önemlileri. 
Ulaştırma ve Altyapı Bakanlığımızın 
her daim gündeminde olan bu projeler, 
Türkiye’yi uluslararası ticaretin ve lojistik 
taşımacılığın merkezine yerleştiriyor.

Orta Koridor (Trans-Hazar Uluslararası 
Taşıma Güzergahı), Çin’den Avrupa’ya 
uzanan, 7 bin kilometrelik demiryolu 
ağırlıklı bir taşımacılık rotası. Bu koridor, 
Çin’in Kuşak ve Yol Girişimi kapsamında 
büyük bir lojistik ağın parçası olarak 
taşımacılık sürelerini önemli ölçüde 
kısaltıyor, ticari maliyetleri düşürüyor. Orta 
Koridor’un sunduğu 10-15 günlük taşıma 
süresi, Kuzey Koridoru’nun 15-20 günlük ve 
Güney Koridoru’nun 45-60 günlük süresine 
kıyasla büyük bir avantaj sağlıyor.

Türkiye’nin bu koridordaki rolü, 
Marmaray, Bakü-Tiflis-Kars (BTK) 
Demiryolu ve Halkalı-Kapıkule Hattı gibi 
projelerle daha da güçlenmiş durumda. 
Ayrıca Türkiye, altyapı yatırımlarının 
ötesinde, güzergah ülkeleri ile işbirliklerini 
geliştirerek, alınacak idari önlemlerle 
birlikte taşımacılık süreçlerinin hızlanması 
için de önemli çalışmalar yürütüyor. Bu 
çabalar, hem uluslararası lojistik bağlantıları 
geliştirirken hem de Türkiye’nin küresel 
tedarik zincirindeki stratejik konumunu 
güçlendiriyor.

Orta Koridor’un bir parçası olan 
Zengezur Koridoru, Türkiye ve Azerbaycan 
başta olmak üzere Türk dünyasını birbirine 
bağlayarak, Asya ile Avrupa arasında 
kesintisiz bir ticaret hattı oluşturmayı 
hedefliyor. Türkiye, bu koridor üzerinden 
Kars-Iğdır-Aralık-Dilucu Demiryolu projesi 
ile doğrudan Nahçıvan, Azerbaycan, Orta 
Asya ve İran’a bağlanabilecek. Bu bağlantı, 
Türkiye’nin enerji kaynakları ve ticaret 
yollarını daha etkin kullanmasını sağlarken, 
bölgesel iş birliğini güçlendirecek ve ülkeyi 
Türk dünyası ile Avrupa arasında ana 
lojistik köprü haline getirecek. Zengezur 
Koridoru, aynı zamanda Türkiye’nin 
Kafkasya ve Orta Asya’da liderlik 
pozisyonunu sağlamlaştıracak.

Diğer bir önemli proje, Kalkınma 
Yolu Projesi. Bakanımız Sayın Abdulkadir 
Uraloğlu’nun gayretleri ile belirli bir 
noktaya ulaşan, Basra Körfezi’ndeki Faw 
Limanı’nı Türkiye üzerinden Avrupa’ya 
bağlamayı hedefleyen büyük bir lojistik 
girişim olan Kalkınma Yolu Projesi, 6 bin 
314 km’lik bir koridor. Koridorun 1.200 
km’si Irak tarafında, 2 bin 100 km’si ise 
ülkemiz üzerinden geçiyor. Koridor 
üzerinde, yapımları devam eden toplam 

928 km uzunluğundaki projelere ilaveten, 
127 km uzunluğundaki Nusaybin-Cizre-
Ovaköy ve 136 km’lik Gaziantep- Şanlıurfa 
kesiminin projeleri tamamlanmış, 180 km’lik 
Şanlıurfa – Mardin ve 58 km’lik Mardin-
Nusaybin kesimlerindeki proje çalışmaları 
ise devam ediyor. Ayrıca, İstanbul Boğazı 
geçişinde Marmaray üzerindeki kapasite 
baskısını azaltmak için Gebze’den başlayan 
Sabiha Gökçen Havalimanı ile Yavuz Sultan 
Selim Köprüsü üzerinden Çatalca’ya inen 
demiryolu hattı inşa edilecek. Kalkınma 
Yolu Koridoru, bu güzergah üzerinden, 
yapım çalışmaları 2025 yılı sonunda 
tamamlanması planlanan Halkalı-Kapıkule 
demiryolu hattına entegre edilecektir.

Bu yeni hatlarla birlikte, ülkenin 
batısında Edirne’den doğusunda Kars’a 
uzanan demiryolu ağları, yeni yük 
merkezleri ve lojistik üslerle entegre 
edilecek, ülkenin transit geçiş gelirleri ile 
birlikte ihracatının da artmasına imkan 
sağlayacaktır.

YÜK TAŞIMACILIĞININ PAYI 
YÜZDE 21,93’E ÇIKARILACAK 
Türkiye’nin demiryolu sektörüne 
yönelik orta ve uzun vadeli hedeflerini 
aktarır mısınız?

Türkiye, Ulaştırma ve Altyapı 
Bakanlığımızın belirlediği misyon 
çerçevesinde, demiryolu taşımacılığında 
hem bölgesel hem de küresel ölçekte 
güçlü bir altyapı oluşturma kararlılığında. 
Bakanımız Sayın Abdulkadir Uraloğlu’nun 
destekleri ile 12. Kalkınma Planı ve 
2053 Ulaştırma ve Lojistik Ana Planı 
doğrultusunda yürütülen projeler, 

ülkemizin demiryolu ağını modernize 
etmek, kapasitesini artırmak ve stratejik 
bir lojistik üs haline getirmek için atılan en 
önemli adımlardır.

2053 Ulaştırma ve Lojistik Ana Planı 
kapsamında, demiryolu ağımızın toplam 
uzunluğunun 28 bin 590 kilometreye 
çıkarılması, yolcu taşımacılığı payının yüzde 
6,20’ye, yük taşımacılığı payının yüzde 
21,93’e çıkartılması hedeflenmektedir. Bu 
kapsamda:

» Mevcut hatların yanı sıra yük 
taşımacılığını da destekleyecek hızlı tren 
hatlarının yapımı hızlandırılacaktır.

» Konvansiyonel hatlarımızda ikinci hat 
inşası ve mevcut hatların modernizasyonu 
devam edecektir.

» Fabrika, liman ve organize sanayi 
bölgelerine (OSB) demiryolu bağlantılarını 
yaygınlaştıracak iltisak hattı projeleriyle yük 
taşımacılığı daha verimli hale getirilecektir.

TCDD, sadece demiryolu hatları 
inşa etmekle kalmıyor; aynı zamanda 
milletimizin yarınlara dair hayallerini de 
şekillendiriyor. Asırlık bilgi birikimi ve 
tecrübeyle, nakış gibi işlenen demiryolu 
ağı, Türkiye’nin ekonomik büyümesine 
ve küresel entegrasyonuna güçlü bir ivme 
kazandırıyor.

Demiryolları, ülkemizin gelişmiş 
bir ulaşım altyapısına sahip olması 
için toplumun her kesiminden destek 
görmüştür. Bu destekle TCDD, her geçen 
gün daha büyük hedeflere doğru ilerlemekte 
ve Türkiye Yüzyılı’nı inşa etmektedir. 
Vatandaşlarımızın güveni ve desteğiyle, 
demiryollarımızı daha da ileriye taşımak için 
var gücümüzle çalışmaya devam ediyoruz.

“Toplam demiryolu uzunluğumuz 13 bin 919 kilometreye, çift hatlı 
demiryollarının oranı yüzde 17’ye çıkarıldı. Demiryolu kapasitesini 

artırarak daha verimli ve sürdürülebilir bir işletmecilik sağlayan 
sinyalli hatların uzunluğu 8 bin 46 kilometreye ulaştırıldı. Temiz 

enerji kullanımını teşvik eden yatırımlar sayesinde elektrikli 
hatların uzunluğu ise 7 bin 242 kilometreye çıkarıldı.” 
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demiryolu tren işletmecilerine kiraladık. 
2024 yılında özel sektörün taşıdığı 5,6 
milyon ton ile beraber toplam demiryolu 
taşıması 31,7 milyon tona ulaştı. 

Özel sektörün kendi vagonuyla yük 
taşıması teşvik edilmekte. Bu kapsamda 
2024 yılında şahıslara ait vagonlarla 7 
milyon ton yük taşındı. Bu taşımaların 
toplam taşımalarımız içerisindeki payı 
yüzde 26,8 oldu. 2024 yılında 39 firmaya ait 
3 bin 969 adet şahıs vagonu faaliyet gösterdi. 
Özel sektör firmalarına ait bu vagonlarla 
hatlarımızdan taşımalar devam etmektedir.

YENİ DEMİRYOLU KORİDORLARI 
TÜRKİYE’Yİ ÜS OLMAYA 
TAŞIYACAK 
Türkiye’nin uluslararası demiryolu 
koridorlarına entegrasyonuna 
yönelik yürütülen çalışmalar 
hakkında bilgi verir misiniz? 

Pan Avrupa Koridorlarından IV. Koridor, 
Trans-Asya Güney Koridoru, TRACECA 
Multimodal Koridoru’nun IV. Koridoru, 
Hazar Geçişli Doğu-Batı Orta Koridoru ile 
ilgili çalışmalara katılım sağlanmaktadır. 
Türkiye’den Batı’da Bulgaristan, Macaristan, 
Almanya, Avusturya, Polonya, Romanya, 
Çekya, Bosna-Hersek, Slovakya, Sırbistan 
ve Belçika gibi Avrupa’da birçok noktaya; 
Doğuda İran’a; Kuzeyde Rusya’ya; Orta 
Asya’da Gürcistan, Azerbaycan, Özbekistan, 
Tacikistan, Kırgızistan, Türkmenistan, 
Kazakistan ve Çin’e demiryolu ile yük 
taşımacılığı yapılmaktadır.

TCDD TAŞIMACILIK A.Ş.   
26 MİLYON TON YÜK TAŞIDI 

2
024 yılında demiryolu 
taşımacılığında nasıl bir yük 
hacmine ulaştınız? 

6 Şubat 2023’te yaşadığımız 
deprem felaketi bölgesel üretimin 
düşmesine, demiryolu altyapısının zarar 
görmesine ve Mersin-Yenice gibi bazı önemli 
hatların kapanmasına, bazı hatların bakıma 
alınmasına neden oldu. Bu durum yurt içi 
yük taşımalarımızı olumsuz yönde etkiledi. 
Bu kapsamda Kurumumuz 2024 yılında 
yurt içi yük taşımacılığında 22,4 milyon 
ton yük taşıdı. Uluslararası taşımalarda ise 
BTK hattının Mayıs 2024’e kadar bakım 
çalışmaları nedeniyle kapalı olmasına 
rağmen 2023 yılına göre yüzde 9,9 artışla 
3,7 milyon ton yük taşıması gerçekleştirdik. 
2024 yılında uluslararası taşımaların toplam 
taşımalar içindeki payı ise yüzde 14,1 oldu. 
Olumsuz koşullara rağmen Şirketimizin 
2024 yılındaki toplam yük taşıması 26,1 
milyon ton olarak gerçekleşti. 

2025’te depremin taşımalara etkisi 
yılın başından itibaren azalıp yıl sonunda 
tamamen ortadan kalkacak. Ancak Mersin-
Yenice gibi uzun süreli kapanan hatların 
taşımalara etkisinin 2025 yılı boyunca 
devam edeceği varsayıldığından Şirket 
olarak 2025 yılında 27,6 milyon ton yük 
taşıması hedefliyoruz. 

Demiryolu yük taşımacılığı içinde 
özel sektörün payı nedir? 

TCDD Taşımacılık olarak, özel 
sektörün tren işletmeciliği yapmasına 
katkı sağlamak amacıyla lokomotif ve 
vagon kaynaklarımızın yüzde 3’ünü diğer 

Bunun yanı sıra Bakanlığımız tarafından 
Kalkınma Yolu, Zengezur Koridoru, 
Çin-Avrupa bağlantılı koridorlar ile ilgili 
çalışmalar sürdürülmektedir. Kalkınma 
Yolu Projesi, Irak’ın Basra vilayetindeki 
Büyük Fav Limanı’ndan başlayarak Türkiye 
üzerinden Avrupa’ya açılan bir hattır. Bu 
koridor Uzakdoğu ve Avrupa arası yük 
akışında süreyi kısaltacak ve maliyetleri 

TICARETTE 
DEMIRYOLU TAŞIMACILIĞININ 

PAYI YÜKSELIYOR  

2024 yılında tüm olumsuz koşullara 
rağmen toplam 31,7 milyon ton 
yükün demiryoluyla taşındığını 
belirten TCDD Taşımacılık A.Ş. 
Genel Müdürü ve Yönetim Kurulu 
Başkanı Ufuk Yalçın, en dikkat çekici 
veriyi uluslararası yük taşımaları 
için açıklıyor. BTK hattının belli 
bir süre kapalı olmasına rağmen 
demiryoluyla uluslararası yük 
taşımacılığının bir önceki yıla göre 
yüzde 10 oranında bir artışla  
3,7 milyon tona yükseldiğini belirten 
Yalçın, uluslararası taşımaların 
toplam yük trafiği içindeki payının 
ise yüzde 14,1 olduğunu söyledi.

Ufuk Yalçın
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“TCDD Taşımacılık 
olarak, özel sektörün tren 

işletmeciliği yapmasına katkı 
sağlamak amacıyla lokomotif ve 

vagon kaynaklarımızın yüzde 3’ünü 
diğer demiryolu tren işletmecilerine 
kiraladık. 2024 yılında özel sektörün 
taşıdığı 5,6 milyon ton ile beraber 

toplam demiryolu taşıması 
31,7 milyon tona 

ulaştı.”

düşürecek, Türkiye’nin bölgesel üs olma 
hedefine yönelik bir yatırım olacaktır. 

Zengezur Koridoru da Nahçıvan’ı 
Azerbaycan ve Türkiye ile bağlayarak, 
Çin, Orta Asya-Azerbaycan-Türkiye-
Avrupa transit-ulaşım hattını 
kullanma imkânı sağlayacak, BTK 
ile Azerbaycan Nahçıvan üzerinden 
Avrupa’ya bağlanacaktır.

Hazar Geçişli Doğu-Batı Orta 
Koridor (Orta Koridor), ülkemizden 
başlayarak, demiryolu ve karayolu 
bağlantılarıyla sırasıyla Gürcistan, 
Azerbaycan ve Hazar Denizine, 
buradan da (Hazar geçişi kullanılarak) 
Türkmenistan- Özbekistan-Kırgızistan veya 
Kazakistan güzergâhını takip ederek Çin’e 
uzanmaktadır. Bu çerçevede, Bakü/Alat 
(Azerbaycan), Aktau/Kuryk (Kazakistan) 
ve Türkmenbaşı (Türkmenistan) limanları 
Hazar Geçişindeki kombine taşımacılık için 
kullanılmaktadır.

Bir yıl içinde Çin’den Avrupa’ya 
giden 10 milyon konteynerin yüzde 96’sı 
denizyoluyla, ancak yüzde 4’ü Kuzey 
Koridoru olarak adlandırılan Trans-
Sibirya Demiryolu hattı üzerinden sevk 
edilmektedir. Orta Koridor, Avrupa ile 
Asya arasında bir ticaret yolu olarak 
Kuzey Koridoruna oranla daha hızlı ve 
daha ekonomik, 2.000 km daha kısa, iklim 
koşulları bakımından da daha elverişlidir. 
Denizyoluna kıyasla ulaşım süresini üçte 
bir oranında yani 15 gün kısaltmaktadır. 
Orta Koridor ayrıca, Ülkemizin liman 
bağlantıları sayesinde Asya’daki yük 
trafiğinin Ortadoğu, Kuzey Afrika ve 
Akdeniz bölgesine ulaşması için önemli 
fırsatlar sunmaktadır.

2017 yılında faaliyete geçen ve Orta 
Koridor’un önemli bir ayağı olan Bakü-
Tiflis-Kars (BTK) Demiryolu, Çin ile Avrupa 
arasındaki kesintisiz ulaşım ve ticaretin 
tesisinde yeni bir perspektif sunmaktadır.

Çin’den Türkiye’ye 12 günde, Çin’den 
Avrupa’ya 18 günde, Türkiye’den Rusya’ya 
8 günde ulaşımı sağlayan BTK Demiryolu 
Hattı ve Orta Koridor, Kuzey Koridora ve 
denizyolu taşımacılığına göre daha kısa, daha 
ekonomik ve daha güvenli bir koridor olarak 
ön plana çıkmaktadır. 

BTK ve Orta Koridor’un daha etkin 
ve daha verimli hale getirilmesi yönünde 
demiryolu idareleri ile işbirliğimiz devam 
ederken çeşitli altyapı ve modernizasyon 
sorunlarının giderilmesi için çaba 
gösterilmekte, dijital uygulamalarla 
trenlerin sınır geçiş süreleri önemli oranda 
düşürülmekte, ortak taşıma belgelerinin 
kullanımı sağlanmakta, uygun vagonlarla 
yük çeşitliliği ve miktarı artırılmakta, taşıma 
süre ve tarifelerini düşürme yönünde çaba 
gösterilmektedir.

Diğer taraftan Güney demiryolu taşıma 
koridorları kapsamında İslamabad-Tahran-
İstanbul (ITI) Yük Treni seferleri yeniden 
başlatılmıştır. Ayrıca, Birleşmiş Milletler 
Dünya Gıda Programı kapsamında, 
ülkemizden İran (İnceburun) - Türkmenistan 
(Etrek) sınır bağlantısı üzerinden 
Afganistan’a ve Pakistan’a yardım taşımaları 
devam etmektedir. 

Avrupa Birliği müktesebatına uyum 
kapsamında atılan adımlar neler? 

Avrupa Birliği (AB) müktesebatıyla 
uyumlu olacak şekilde Türkiye’de demiryolu 
sektörünün yeniden yapılandırılması 
sürecinde 1 Mayıs 2013 tarihinde yürürlüğe 
giren Türkiye Demiryolu Ulaştırmasının 
Serbestleştirilmesi hakkındaki 6461 sayılı 
Kanun çerçevesinde, önemli gelişmeler 
kaydedildi. Bu çerçevede; TCDD İşletmesi 
Genel Müdürlüğü demiryolu altyapı 
işletmecisi olarak yeniden yapılandırıldı, 
TCDD Taşımacılık AŞ demiryolu tren 

işletmecisi olarak 01.01.2017 tarihinde fiilen 
faaliyetlerine başladı. 

Sektörün serbestleşmesi ile birlikte diğer 
kamu tüzel kişileri ile Türk Ticaret Siciline 
kayıtlı anonim şirketler de Ulaştırma ve 
Altyapı Bakanlığı (UAB)’dan gerekli yetki 
belgelerini almaları şartıyla demiryolu 
tren işletmecisi olabilmektedir. 6461 sayılı 
Kanunun uygulanması kapsamında 
ihtiyaç duyulan ikincil mevzuata ilişkin 

çalışmalar ise UAB Ulaştırma Hizmetleri 
Düzenleme Genel Müdürlüğü (UHDGM) 
tarafından yürütülmektedir. 

Genel Müdürlüğümüz faaliyet alanları 
itibarıyla; yolcu taşımacılığı alanında, 
AB’nin ilgili föylerine uygun olarak gerekli 
düzenlemeler yapmaktadır. Bu kapsamda, 
bilgi alma, bilet alma, el bagajı, evcil hayvan 
ve araç taşıma, sefer iptalleri ve gecikmeler, 
engelli, hareket kabiliyeti kısıtlı ve/veya 
özel durumu olanlar, ölüm ve yaralanma 
hali, güvenlik, öneri, şikâyet ile ilgili hak ve 
sorumluluklar uygulamaya konulmuştur.

Yük taşımacılığı alanında ise ülkemizin 
doğu-batı yönleri doğrultusunda kesintisiz bir 
demiryolu ana koridoru oluşturularak gerek 
ulusal ve gerekse Avrupa - Asya arasında 
transit ulaşım olanaklarının artırılması ve 
kombine taşımacılığın geliştirilmesi amacıyla 
demiryolu yük taşımacılığı projelerine öncelik 
verilmiş bulunmaktadır.

KONTEYNER TAŞIMACILIĞI 
BÜYÜME İVMESİNİ SÜRDÜRÜYOR 
Demiryolu Türkiye’nin 2053 yılı için 
belirlediği karbon nötr hedefine nasıl 
katkı sunacak? 

Demiryolu taşımacılığı, 2053 net sıfır 
hedeflerine ulaşma yolunda düşük karbon 
emisyonu ve enerji verimliliği avantajlarıyla 
çok yönlü bir çözüm olarak karşımıza 
çıkmaktadır. 

Ülkemizde tamamen yeni imal edilmiş, 
çift hatlı ve elektrifikasyonlu demiryolu 
güzergâhlarında gerçekleştirilen Yüksek Hızlı 
Tren (YHT) işletmeciliği ile karayoluna göre 
seyahat süreleri kısalmış, bu güzergâhlarda 
gerçekleştirilen uçak, otobüs ve özel 
araç yolculukları azalmıştır. Ayrıca YHT 
işletmeciliği kent içi raylı sistemler ile entegre 
edilmiştir. Uçak, otobüs ve özel araçlarla 
yapılan yolculukların YHT işletmeciliğine 
kayması demiryolunda elektrikli işletmecilik 
yapılmasından ve yolculuk sürelerinin 
azalmasından dolayı fosil yakıt kullanımını ve 
emisyonları azaltmıştır. 

Kuruluşumuz, AB’nin Avrupa Yeşil 
Mutabakatı kapsamında açıkladığı 
Sürdürülebilir ve Akıllı Ulaşım Stratejisi 
doğrultusunda; kombine taşımacılığa önem 
vermekte, konteyner taşımalarında indirimli 



ELEKTRIKLI ARAÇ SAYISI ARTIRILACAK, KOMBINE TAŞIMACILIK TEŞVIK EDILECEK 

On İkinci Kalkınma Planında ulaştırma sektörü 
ve özelinde demiryoluna yönelik önemli tespitler ve 
hedefler yer aldığını belirten TCDD Taşımacılık AŞ 
Genel Müdürü ve Yönetim Kurulu Başkanı Ufuk Yalçın, 
bu kapsamda sektör için çok önemli olan belli başlı 
başlıkları şöyle sıraladı: 

» Ulaştırma ve lojistik sektöründe çevresel etkilerin 
ve maliyetlerin en aza indirilmesi ile enerji verimliliğinin 
artırılması amacıyla demiryolu ve denizyolu 
taşımacılığına öncelik verilmesi, etkin, bütüncül ve 
sürdürülebilir ulaştırma ağı ve lojistik merkezlerin tesis 
edilmesi, 

» Demiryollarında devam eden elektrifikasyon 
çalışmalarıyla uyumlu olacak şekilde elektrikli çeken 
araç sayısının artırılması, 

» Demiryolu yapım, bakım-onarım ve 
emniyet standartlarında iyileştirmeler yapılarak, 
modernizasyona yönelik Ar-Ge çalışmalarının 
desteklenmesi,

» Ulaştırma ve lojistik sektöründe bilgi ve iletişim 
teknolojileri başta olmak üzere dijital uygulama ve yeni 
teknolojilerin kullanımı yaygınlaştırılarak ulaştırma 
sistemlerindeki mevcut altyapının daha etkin ve verimli 
kullanılmasının sağlanması,

» Yük ve yolcu taşımacılığında demiryolu payının 
artırılmasıyla kombine taşımacılık imkânlarının 
geliştirilmesine yönelik öncelikle devam eden demiryolu 
projelerinin tamamlanması; OSB’ler, limanlar ve maden 
ocakları gibi önemli yük merkezlerinin demiryolu 
bağlantılarının sağlanması. 
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tarife uygulamaktadır. Bu kapsamda yıllara 
göre konteyner taşımalarında düzenli artış 
görülmektedir. 2017 yılında tüm taşımalar 
içindeki konteyner taşımacılığın payı yüzde 
41,4 iken, 2024 yılında bu oran deprem 
nedeniyle kapalı olan hatlar, yapım ve 
bakım çalışmaları nedeniyle kesintisiz ve 
kısmi süreli kapalı hatlar olmasına rağmen 
yüzde 48,3’e yükselmiştir. 

TIR kasası taşımacılığı ile karayolunda 
kamyonlarla taşınan yükler demiryoluna 
kaydırılmaktadır. Ülkemiz ile Bulgaristan 
arasında devam eden TIR kasası 
taşımacılığında haftada karşılıklı 6 sefer 
yapılmaktadır. 31.12.2024 tarihi itibariyle 
toplam 50 bin 130 adet vagon ile 95 bin 560 
adet tır kasası ile toplam 2 milyon 282 bin 
ton yük taşınmıştır. 

Diğer yandan demiryolu taşımacılığını 
geliştirmek için iltisak hattı yapımları 
sürerken halen taşımalarımızın yaklaşık 
yüzde 45’i iltisak hatlarından yapılmaktadır. 
İltisak hatları demiryolu ile daha fazla 
kapıdan kapıya taşımacılık yapılmasını 
sağlayacaktır.

Elektrikli demiryolu altyapısının 
geliştirilmesi ve lokomotif yatırımlarının 
arttırılması ile elektrikli lokomotiflerle 
yapılan taşımaların oranı yıllar itibariyle 
artış göstermektedir. Kuruluşumuzca yeni 
yatırımlarda da öncelikli olarak TÜRASAŞ’ 
tan 95 adet elektrikli lokomotif temini 
konusunda çalışmalarda son aşamaya 
gelinmiştir. Yine TÜRASAŞ tarafından yerli 
ve milli olarak üretilen elektrikli setlerimiz 
yolcu taşımacılığında başarıyla hizmet 
vermektedir.

Diğer taşıma modlarına göre çevre 
dostu, akıllı, rekabetçi, emniyetli, erişilebilir 
ve uygun fiyatlı bir ulaşım sistemi olan 
demiryolu taşımacılığında 2050 yılına kadar 
ulaştırmadan kaynaklanan emisyonların 
yüzde 90 azaltılması hedeflenmektedir.

TCDD Taşımacılık AŞ’nin 
gündemindeki projeler hakkında 
bilgi verir misiniz? 

TCDD Taşımacılık A.Ş. Genel 
Müdürlüğü olarak Kalkınma Planı başta 
olmak üzere Hükümetimizce belirlenen 
hedefler doğrultusunda özellikle yeni çeken 
ve çekilen araç temini ile araçlarımızın 
bakım ve modernizasyonlarının 
yapılmasına yönelik olarak yatırım 
projeleri yürütülmektedir. Diğer taraftan 
demiryolu emniyetinin geliştirilmesi, 
demiryolunda dijitalleşmenin artırılması, 
müşteri memnuniyetini artırılması, 
işletmecilikte emisyonların azaltılması, 

enerji tasarrufu sağlanması ve ülkemizde 
taşımacılık içindeki demiryolu sektör 
payının artırılmasına yönelik faaliyetlerimiz 
devam etmektedir. Yük taşımacılığında 
ise limanları, Organize Sanayi Bölgelerini, 
lojistik merkezleri, üretim merkezlerini 
iltisak hatları ile ana demiryolu ağına 
bağlayarak blok tren işletmeciliğinin 
artırılması planlanmaktadır. Mevcut 
lokomotif, vagon, kapasite ve makinist 
planlamalarını en verimli  şekilde 
gerçekleştirmek amacıyla dijital teknolojiler 
hayata geçirilmektedir. Yine şebekedeki 
ortalama tren hızlarını yükseltmek amacıyla 
altyapı birimleriyle koordineli olarak birçok 
proje eş zamanlı olarak yürütülmektedir. 

Genel Müdürlüğümüzün demiryolu 
tren işletmecilik faaliyetlerinin 
aksatılmadan yürütülebilmesi ve müşteri 
memnuniyetinin artırılabilmesi için önemli 
yatırım projelerimizi şu şekilde sayabiliriz: 
Milli Elektrikli Anahat Lokomotifi Temini 
Projesi (95 adet), Dizel Elektrikli Anahat 
Lokomotifi Temini Projesi (40 adet), Milli 
Elektrikli Tren Seti (Milli EMU)Temini 
Projesi (56 adet), Yerli ve Milli ETCS ve 
GSM-R Araçüstü Ekipmanı (Demiryolu 
Tren Kontrol ve Haberleşme Sistemi) 
Geliştirilmesi Projesi (99 adet), Yolcu Taşıma 
Platformu (YTP) Projesi.

“Diğer taşıma modlarına göre 
çevre dostu, akıllı, rekabetçi, 
emniyetli, erişilebilir ve uygun 
fiyatlı bir ulaşım sistemi olan 
demiryolu taşımacılığında 

2050 yılına kadar ulaştırmadan 
kaynaklanan emisyonların 

yüzde 90 azaltılması 
hedeflenmektedir.”
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Kurumsal kimliğini yenileyen 
Greenlog, büyüyen iş hacmini 
2025’te yeni yatırımlarla 
destekleyecek. 2024’ü yüzde 
15 büyümeyle kapattıklarını 
belirten Greenlog Intermodal 
Kurucu Ortağı Devrim Koray, 
“2025 yılında 200 adet 
yeni konteyner yatırımı 
yapacağız. Aynı zamanda 
kendi depomuzda konteyner 
elleçleme hizmeti de veriyor 
olacağız. Bununla birlikte yurt 
dışında yeni bir ofis yatırımı 
planlıyoruz. Özellikle acente 
ağımızı genişleterek daha çok 
bölgede daha çok alternatif 
yaratmak istiyoruz” dedi.

2
024 yılında 10. yılını kutlayan 
Greenlog Intermodal, yenilenen 
kurumsal kimliği, çeşitlendirdi 
hizmet yelpazesi ve genişlettiği 

servis ağıyla büyümesini sürdürdü. 
İntermodal taşımacılık pazarında önemli 
bir aktör haline gelen şirket, karayolu, 
demiryolu ve kısa denizyolu gibi farklı 
taşımacılık modlarını birleştirerek, A 
noktasından Z noktasına kadar olan 
tüm tedarik süreçlerini müşteri talepleri 
doğrultusunda organize ediyor. Türkiye 
ile Avrupa arasında güçlü bir intermodal 
servis ağı kuran Greenlog, Avrupa’ya 
ortalama 9-10 günlük transit sürelerde 
teslimat seçeneği sunuyor. 2024 yılını 
çift haneli büyümeyle kapatan şirket, 
2025 yılına da iddialı giriyor. “2024’ü 
yüzde 15 büyüyerek kapatıyoruz. 
Artan hacmimiz kapsamında 2025 yılı 
için yeni yatırım kararları aldık” diyen 
Greenlog Intermodal Kurucu Ortağı 
Devrim Koray, hangi alanlarda yatırım 
yapacaklarını, sundukları hizmetleri ve 
lojistik sektörü için 2025 yılı öngörülerini 
açıkladı. 

TÜRKİYE-AVRUPA HATTINDA 
ESNEK VE SÜRDÜRÜLEBİLİR 
ÇÖZÜMLER 
Demiryolu taşımacılığı kapsamında 
sunduğu hizmetler hakkında bilgi 
verir misiniz? 
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BÜYÜYEN IŞ HACMINI 
YATIRIMLARLA BESLEYECEK

Devrim Koray

Greenlog



Greenlog olarak intermodal 
taşımacılık ve lojistik çözümlerinde 
uzmanlaşmış, deneyimli ekibe, güçlü 
iş ortaklıklarına ve geniş network 
ağına sahip bir lojistik hizmet 
sağlayıcısıyız. Bu kapsamda demiryolu 
ve Ro-Ro taşımalarını aktif olarak 
birçok hattımızda ve operasyonumuzda 
kullanıyoruz. Türkiye ile Avrupa ülkeleri 
arasında esnek, verimli ve sürdürülebilir 
lojistik çözümleri sunmak adına 
demiryolunu diğer taşıma modlarıyla 
entegre ediyoruz. Karayolu, demiryolu 
ve kısa denizyolu gibi farklı taşımacılık 
modlarını birleştirerek, zamanında ve 
uygun maliyetli hizmeti garantilemek 
için teslimat rotalarını optimize ediyoruz.

Hangi hatlarda, hangi bölgelere 
servis sunuyorsunuz? 

Ağırlıklı olarak Avrupa ülkelerine 
servis veriyoruz. Trieste, Bari, Alicante 
veya Sete üzerinden gerçekleştirdiğimiz 
Ro-Ro seferlerimiz ile Pendik, Yalova, 
Ambarlı, Çeşme ve Mersin limanlarından 
günlük çıkışlarla olağanüstü bir esneklik 
sunuyor ve buna yüksek frekanslı tren 
bağlantıları ekliyoruz. Aynı zamanda 
Bulgaristan-Sırbistan/Romanya-
Macaristan-Avusturya-Almanya 
üzerinden teslimatlar da yapıyoruz. Bu 
rotamızda da karayolu ve demiryolunu 
entegre şekilde kullanıyoruz. 

9-10 GÜNDE TESLİMAT 
GARANTİSİ 
Demiryolu bağlantılı intermodal 
çözümlerinizden söz eder misiniz?  

Avrupa hattındaki intermodal 
çözümlerimizi kara, deniz ve 
demiryolunu birbiriyle entegre ederek 
kullanıyoruz. Kapıdan kapıya 45 PWHC 
Box ve aynı zamanda tenteli swapbody 
konteynerler ile birden fazla taşıma 
modunun kombinasyonu sağlıyoruz. 
Müşterilerimizin için en uygun rotayı 
en uygun taşıma şekliyle düzenliyoruz. 
İthalat ve ihracat yüklerimizi 
Avrupa’ya ortalama 9-10 günlük transit 
sürelerde taşıyabiliyoruz. Bu sayede 
müşterilerimize önemli bir zaman ve 
maliyet avantajı sunuyoruz. 

2024 yılını nasıl kapatıyorsunuz? 
2024 yılını oldukça verimli 

geçirdiğimiz söyleyebilirim. Finansal 
anlamda yaptığımız öngörüler ve 
küresel ekonomik verileri sentezleyerek 
yaptığımız çalışmalar doğrultusunda 
taşımalarımızı belirlediğimiz hedefler 
doğrultusunda artırdık. Bu yılı yüzde 15 
büyüyerek kapatıyoruz. Artan hacmimiz 
kapsamında 2025 yılı için yeni yatırım 
kararları aldık. 

200 ADET KONTEYNER 
YATIRIMI YAPACAK 
2025 yılı ajandanızda neler var? 
Büyüme hedeflerinizi ve yatırım 
planlarını öğrenebilir miyiz?

2025 yılında 200 adet yeni 
konteyner yatırımı yapacağız. 
Aynı zamanda kendi depomuzda 
konteyner elleçleme hizmeti de 
veriyor olacağız. Bununla birlikte 
yurt dışında yeni bir ofis yatırımı 
planlıyoruz. Özellikle acente ağımızı 
genişleterek daha çok bölgede daha 
çok alternatif yaratmak istiyoruz. 
En önemli yatırımın müşteri 
memnuniyeti olduğunun bilincinde 
olarak, bu alandaki memnuniyeti 
daha üst seviyeye çıkarmayı 
hedefliyoruz. Bununla birlikte Yeşil 
Lojistik belgemizi de yeniliyoruz. 
Böylece çevreci ve sürdürülebilir 
operasyonlarımızı daha üst seviyeye 
çıkaracağız.

YEŞİL ÇÖZÜMLERE 
TALEP ARTACAK 
Lojistik sektörü için 2025 yılında 
hangi gelişmeleri öngörüyorsunuz? 

Sektörün 2025 yılındaki büyüme 
potansiyeli, küresel ekonomik eğilimler, 
teknolojik gelişmeler ve bölgesel 
dinamikler doğrultusunda şekillenecek. 
Bununla birlikte dijitalleşme yatırımları 
da hız kazanacak. Şirketlerin büyüme 
konusundaki temkinli yaklaşımlarının 
biraz daha ılımlı bir hale bürüneceğini 
düşünüyoruz. Karbon ayak izini 
azaltmaya yönelik regülasyonların 
sıkılaşmasıyla birlikte, yeşil lojistik 
çözümlerinin daha yaygın hale 
geleceğini düşünüyoruz. Elektrikli 
araçlar, intermodal taşımacılık ve 
karbon dengeleme programlarına 
yönelik yatırımlar artacak. Bu noktada 
halihazırda verdiğimiz yeşil intermodal 
taşımacılık çözümleriyle daha fazla öne 
çıkacağımızı düşünüyoruz.
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“En önemli yatırımın müşteri memnuniyeti olduğunun bilincinde 
olarak, bu alandaki memnuniyeti daha üst seviyeye çıkarmayı 

hedefliyoruz. Yeşil Lojistik belgemizi de yeniliyoruz. Böylece çevreci 
ve sürdürülebilir operasyonlarımızı daha üst seviyeye çıkaracağız.”
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Türki Cumhuriyetlere Çay Yolu adı verilen İran üzerinden konvansiyonel vagon ve BTK hattı 
üzerinden konteyner taşımacılığı hizmeti sunan Medex Lojistik, demiryolu bağlantılı multimodal 

çözümlerini yeni yatırımlarla güçlendirecek. 2025 yılında Medex Gürcistan ve Medex Kazakistan 
ofislerini açarak bölgedeki varlıklarını daha genişleteceklerini vurgulayan Medex Lojistik Genel 
Müdürü Cenk Karademir, “Demiryolunun toplam taşımalarımızdaki payını BTK hattının da tam 

randımanlı çalışması ile yüzde 30-35 seviyelerine ulaşmasını planlıyoruz” dedi. 

D
emiryolu taşımacılığı 
hizmetleriniz hakkında 
bilgi verir misiniz? 

Medex Lojistik olarak 
servis verdiğimiz coğrafyada mümkün 
olan her rotada demiryolu taşımacılığı 
yapıyoruz. Ürün ve ambalajına uygun 
olarak müşterilerimizin beklentileri 
doğrultusunda en uygun taşıma modunu 

belirliyoruz. Bu kapsamda elbette 
demiryolu tercihi önemli yer alıyor. 
Gerek konvansiyonel vagonlarla gerekse 
BTK hattında platform vagon üzeri 
konteynerler ile direkt demiryolu ya da 2. 
ülkede demiryolu aktarmalı multimodal 
taşımalar gerçekleştiriyoruz. 

UZAKDOĞU’DAN DA 
SERVİS SUNUYOR 
Hangi bölgelere servis 
sunuyorsunuz? Özellikle hangi 
sektörlerden yoğun talep 
alıyorsunuz? 

Taşımalarımız ağırlıklı olarak Türki 
Cumhuriyetler varışlı olarak gerçekleşiyor. 
Bu kapsamda gerek ülkemizden Bakü 
Tiflis Kars (BTK) hattını kullanarak 
gerekse konvansiyonel vagonlarla Çay 
Yolu denilen İran üzeri güzergahta 
taşımalarımızı gerçekleştiriyoruz. Diğer 
yandan 3. ülke taşımalarımızda, özellikle 
Uzakdoğu çıkışlı sevkiyatlarda ürün 
grubuna göre her tip vagon ile demiryolu 
taşımalarımız devam ediyor. Demiryoluna 
yönelik en yoğun talep inşaat ve tarım 
sektörlerinde gerçekleşiyor.

Demiryolu yük hacminiz içinde 
nasıl bir pay alıyor? Bu oranı 2025 
yılında nasıl bir seviyeye çıkarmayı 
hedefliyorsunuz? 

Bizim hizmet anlayışımız 
müşterilerimizin için beklentilerine 
en uygun rota ve taşıma modunu 
oluşturmaktır. Bu kapsamda maliyet 
verimliliği hedefli planlarımızda 
ağırlıklı multimodal taşımalar yer 

alıyor. Demiryolu da planlarımızın 
ana unsurlarından. Portföyümüzün de 
demiryolu taşımacılığına uygun ürünler 
içermesi ile karayolu taşımalarımıza ciddi 
bir alternatif oluşturmaktadır. 2024 yılında 
demiryolunun toplam taşımalarımızdaki 
payı yüzde 15-20 seviyelerinde iken 2025 
yılında BTK hattının da tam randımanlı 
çalışması ile bu oranın yüzde 30-35 
seviyelerine ulaşmasını planlıyoruz.

2024 yılında demiryoluyla 
gerçekleştirdiğiniz dikkat çekici 
operasyonlardan örnek verir 
misiniz? 

IKIYE 
KATLAYACAK

Cenk Karademir

RAYLARDAKI YÜKÜNÜ

LOJISTIK
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Farklı ürün gruplarıyla birçok ülke 
ve istasyondan çeşitli operasyonlar 
gerçekleştirdik. Bizim için 2024 yılındaki 
en başarılı operasyonlar Çin Halk 
Cumhuriyeti’nden farklı ürün gruplarını 
birçok çıkış noktalarından topladığımız 
ve blok trenlerle yani katarların tamamını 
organize ettiğimiz Türkmenistan ve 
Özbekistan varışlı taşımalardır. 

TÜRKİ CUMHURİYETLERDE 
İKİ YENİ OFİS AÇACAK 
Demiryolu taşımacılığında büyüme 
planlarınız neler? 

Demiryolu taşımacılığına çok önem 
veriyoruz. Servis verdiğimiz coğrafyanın 
ticaret yaptığı ve demiryolu taşıma imkanı 
olan her rotada gerekli şube ve acente ağını 
oluşturduk. Artık güzergahlar üzerindeki 
tüm ülkelerde Medex şubelerini açmak için 
planlama yapıyoruz. 2025 yılında Medex 
Gürcistan ve Medex Kazakistan ofisleri ile 
genişlemeye devam edeceğiz.

2024 yılında hangi alanlara 
yoğunlaştınız? 

2024 yılı globaldeki resesyon ve 
coğrafyadaki savaşlar nedeniyle dış 
ticaretin olumsuz etkilendiği bir yıl oldu. Bu 
öngörü ile plan ve stratejilerimizi mevcudu 
korumak ve orta vade planlar oluşturmak 
üzerine tasarlamıştık ve bunu da başardık. 
Özellikle Çin Halk Cumhuriyeti ve 
Özbekistan sevkiyatları için mevcut yapı ve 
hacmimizi büyüttük.

MERSİN’DE DEPO AÇACAK 
2025 yılı ajandanızda neler var? 

2025 yılında ilk işimiz Mersin’de 
antrepomuzun resmi olarak açılışını 
gerçekleştirmek olacaktır. İthalat, ihracat 
ve transit taşımalarımızın Türkiye’deki 
merkezlerinden biri olan Mersin’de yatırım 
iznini aldığımız antrepomuzu en geç Şubat 

2025’te faaliyete geçirmiş olacağız.
Uluslararası alanda ise iki 

ülkede daha (Gürcistan-Kazakistan) 
şubelerimizi açarak yurt dışı ağımızı 
daha da güçlendireceğiz. Çin Halk 
Cumhuriyeti sevkiyatlarımızda destek 
aldığımız güçlü acente ağımızın içine 
dönemsel olarak uyguladığımız fiziken 
personel bulundurma süreçlerine 
devam ederken şubeleşme fırsatlarını 
değerlendireceğiz.

Lojistik sektörü için 2025 yılında 
neler öngörüyorsunuz? 

Sektörümüzün en azından ilk iki 
çeyrekte de global resesyonun etkisinde 
kalacağını düşünüyoruz. Yıl sonuna 
doğru etkinin azalmasını, dış ticaret 
rakamlarının artmasıyla sektörün de 
beklediği hareketliliğe doğru adım 
atacağını umuyoruz. Elbette devam eden 
ya da biten savaşların da bölgesel olarak 
negatif ve pozitif etkileri olacaktır.

“Medex Lojistik 
olarak istikrarlı 

büyümeye ve güçlü, 
güvenilir imzamızın 
gelişerek devamına 

dair çalışmaya 
devam edeceğiz. 

Çalışanlarımızın gelişimi 
ve mutluluğu da öncelikli 

değerlerimizden biri. 
Her zamanki şeffaf, iş 
birlikçi yaklaşımımızla 

hem müşterilerimiz hem 
de tedarikçilerimizle 

sağlıklı ve uzun soluklu 
ortaklığımızın gelişerek 

sürmesini sağlayacağız.” 
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Y
eşil Lojistik uygulamalarıyla 
öne çıkan Talay Logistics, 2025’i 
“Doğu Avrupa Atılım Yılı” 
ilan etti. Şirketin CEO’su Onur 

Talay, şubat ayı itibarıyla İtalya ve Çekya 
arasında haftada karşılıklı 3 blok tren 
seferi düzenleyeceklerini belirtti.

Ro-Ro hatlarıyla ulaştıkları İtalya’nın 
Trieste limanından hareket edecek trenin, 
Çekya’ya varacağını anlatan Talay, “Doğu 
Avrupa’ya önem veriyoruz. Polonya’nın 
Başkenti Varşova’da ve Romanya’nın 
Başkenti Bükreş’te ofislerimiz bulunuyor. 
2025 yılında Çekya ve Polonya plakalı 
araç yatırımlarımızla bölgedeki özmal 
filomuzu da güçlendireceğiz. Haftada 
karşılıklı 3 sefer olarak başlayacak blok 
tren seferlerimizi yılın ikinci yarısında 
haftanın 6 günü olarak düzenlemeyi 
hedefliyoruz. Düzenli çalıştığımız Baltık 
hattını da bu hat ile entegre hale getirece-
ğiz. Böylece bölgede çok daha güçlü ve 
kapsayıcı olacağız” diye konuştu.

DOĞU AVRUPA HATTINDA 
OYUNUN KURALLARI 
YENİDEN YAZILIYOR

Almanya başta olmak üzere Batı 
Avrupa ülkelerindeki yeşil ekonomiye 

geçiş tedbirleri, özellikle yüksek karbon 
salımı ile öne çıkan sektörlerde üretim 
tesislerinin Doğu Avrupa ülkelerine 
taşınmasına yol açıyor. TÜİK verilerine 
göre Türkiye’nin Çekya, Slovakya, Ma-
caristan, Polonya ve Romanya ile ticaret 
hacmi de rekor kırmaya devam ederek 
2023 yılında 33,7 milyar dolara çıktı.

Onur Talay, söz konusu gelişmele-
rin Doğu Avrupa’yı önemli bir merkez 
haline getirdiğine dikkati çekerek, şun-
ları söyledi: “Doğu Avrupa’daki ticaret 
hacminin önümüzdeki süreçte daha da 

artmasını bekliyoruz. İtalya – Çekya 
blok tren seferi hamlemizle hem bu 
bölgedeki hem de Avrupa genelindeki 
dağıtım gücümüzü katlayıp, ihracatçı 
ve ithalatçı müşterilerimize zaman ve 
maliyet avantajı kazandıracağız. 2025 
yılında, Talay Çekya, Talay Slovakya, 
Talay Macaristan şirketlerimizi faaliye-
te alıp, Polonya ve Romanya ile birlik-
te hedef haritamızı tamamlayacağız.”

5 BİNİ AŞKIN EKİPMANLA 
İDDİALI BİR PAZAR PAYI 
HEDEFLİYOR

İtalya - Çekya blok tren hizmetiyle 
öncü bir rol üstlendiklerinin altını 
çizen Talay, “Mega dorselerimiz ve 
hemen her sektöre uygun 5 bini aşkın 
ekipman havuzumuzla Doğu Avrupa 
taşımalarında bir yıl içinde iddialı bir 
pazar payına ulaşmayı hedefliyoruz” 
değerlendirmesinde bulundu. Onur 
Talay, demir yolu taşımacılığında 
Avrupa çapındaki geniş acente ağı, 
şirketleri, ofisleri ve Avrupa plakalı 
özmal araçlarının gücüyle hizmet sun-
duklarını, tecrübeli ve uzman ekiple-
riyle her aşamada müşterilerine destek 
verdiklerini de sözlerine ekledi.

2025’e “Doğu Avrupa Hamlesi” ile geren Talay Logistics, İtalya ile Çekya arasında 
karşılıklı blok tren seferleri başlatıyor. Haftada karşılıklı 3 sefer olarak başlayacak 
blok tren seferlerinin yılın ikinci yarısında haftada 6 güne çıkarılması hedefleniyor. 

Onur Talay

Talay Logistics Italya-Çekya arasında 
BLOK TREN SEFERLERINE BAŞLIYOR
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Limanı aktarmalı olarak Romanya ve 
Gürcistan’ın liman şehri Poti’ye taşıma-
cılık hizmetleri gerçekleştiriyoruz. İki 
Liman Bir Yol projesi ile İstanbul artık 
sadece Asya ile Avrupa arasında bir 
köprü değil; Avrupa ve Uzak Doğu ara-
sında bir köprü rolünü üstleniyor. Çin ile 
Türkiye arasında ekonomik açıdan tarihi 
bir yakınlaşma başladı ve Erkport olarak 
buna öncülük etmekten mutluluk duyu-
yoruz. Çin, üretim faaliyetleri açısından 
Türkiye’yi önemli bir lokasyon görüyor 
ve aslında bu adım, iki ülke arasındaki 
lojistik altyapının güçlenmesi için büyük 
bir hamle. Biz de Erkport olarak bu ham-
lenin mimarlarından biri olduk. Süveyş 
Kanalı’nı kullanarak müşterilerimize 
hız avantajı yaratıyoruz ve Kızıldeniz’i 
geçen az sayıdaki taşımacıdan biriyiz. 
Bu da elbette müşterilerimiz için maliyet 
avantajı ve hız demek.”  

‘ÇİN YATIRIMCISI İÇİN TÜRKİYE 
PAZARI İLGİ ÇEKİCİ HALE 
GELECEK’

Türkiye’nin büyük bir ithalatçı 
ülke olduğunu ve lojistik altyapısının 
Çin’deki yeni yatırımcıların ilgisini çekti-
ğini ifade eden Yantai Port Group Genel 
Müdürü Jiang Kai, “Türkiye ile olan 
ilişkilerimiz, her geçen gün daha da güç-
lenerek ilerlerken bu iş birliği bizim için 
son derece önemli bir adım oldu. Çin 
ve Türkiye limanları arasında düzenli 
hat taşımacılığının başlaması ve lojistik 
altyapının güçlenmesi, ticari bağlarımızı 
daha da kuvvetlendirerek her iki ülkenin 
ekonomisinin büyümesine katkıda bu-
lunacak ve Çin yatırımcısı için Türkiye 
pazarını ilgi çekici hale getirecek. Transit 
taşımacılık süreçlerinin kolaylaştırılması 
ve hız kazanması ise küresel ticaret hac-
minin artmasını sağlayacak” dedi.

H
aydarpaşa Limanı’nı bir ak-
tarma limanı haline getirerek 
Türk limanlarına, Akdeniz ve 
Karadeniz limanlarına bölge-

sel olarak ciddi bir katkı sağlayacak olan 
“İki Liman Bir Yol” projesi ile İstanbul, 
Avrupa, Afrika ve Uzak Doğu arasında 
lojistik bir üs olacak. Projeyle birlikte 
Kore, Japonya ve Avustralya limanlarının 
ana aktarma merkezi olan Yantai Limanı 
üzerinden, Erkport imzasıyla yıllık 100 
bin binek aracın taşınması sağlanırken, 
gelişmekte olan pazarlara iş makinesi ve 
ticari araç taşımacılığı gerçekleştirilecek. 
Projenin otomotiv ihracatına ivme ka-
zandırması hedeflenirken, işletmelerin 
hammadde ihtiyaçlarının da daha kolay 
tedarik edilmesi sağlanacak.

‘İSTANBUL ARTIK AVRUPA VE 
UZAK DOĞU ARASINDA 
BİR KÖPRÜ ROLÜNDE’

Çin’in Shandong Eyaleti Vali Yar-
dımcısı Song Junji, Yantai Port Group 
Genel Müdürü Jiang Kai ve Erkport Çin 
Temsilcileri ile bir araya gelen Erkport 
Liman Hizmetleri Yönetim Kurulu 
Başkanı Tolga Emrah Gezgin, şunları 
aktardı: “Japonya ve Kore’den Yantai 
Limanı üzerinden getirdiğimiz yük ve 
konteynerleri Haydarpaşa Limanı’na, 
oradan da tüm Karadeniz bölgesine, 
Kuzey Afrika ve Doğu Akdeniz limanla-
rına ulaştırıyoruz. Nakil görevi üstlenen 
feeder gemiler aracılığıyla Haydarpaşa 

2013 yılından beri İzmir’de deniz taşımacılığı ve liman hizmetleri sektöründe faaliyet gösteren Erkport, 
Çin’den İstanbul’a uzanan denizyolu taşımacılığında yeni bir dönem başlatmak üzere Yantai Port Group 
ile stratejik iş birliği anlaşması imzaladı. “İki Liman Bir Yol” Anlaşması kapsamında Çin’in Yantai Limanı ile 

Haydarpaşa Limanı arasında bitmiş araç lojistiği, iş makineleri, proje yükleri ve Ro-Ro taşımacılığı yapılacak.

Çin-Istanbul hattında yeni bir kapı açtı
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Haydarpaşa Limanı Yantai Limanı
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C
umhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet 
Yılmaz himayesinde, Ticaret 
Bakanlığı ile Ulaştırma ve Altyapı 
Bakanlığının katılımları Türkiye 

Odalar ve Borsalar Birliği ve Uluslararası 
Nakliyeciler Derneği koordinasyonunda 
düzenlenen “Türkiye Yüzyılında Ulaştırma 
Koridorları ve Transit Taşımacılık Toplantısı” 

Ankara’da gerçekleştirildi. Etkinliğe 
Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet Yılmaz, 
Ticaret Bakanı Prof. Dr. Ömer Bolat ve 
Ulaştırma ve Altyapı Bakanı Abdulkadir 
Uraloğlu da katıldı. Toplantıda FIATA 
Başkanı Turgut Erkeskin “Global Tedarik 
Zincirinde Taşımacılık Koridorları” başlıklı 
bir sunum gerçekleştirdi. 

KÜRESEL GÜÇ, LOJİSTİK GÜÇ 
OLMAKTAN GEÇİYOR 
Şerafettin Aras   
UND Yönetim Kurulu Başkanı 

Toplantının açılışında konuşan UND 
Yönetim Kurulu Başkanı ve TOBB Türkiye 
Ulaştırma ve Lojistik Meclisi Başkanı Şera-
fettin Aras, lojistik sektörünün Türkiye’nin 
küresel güç olma vizyonundaki kritik 
rolüne dikkat çekti. Aras “Küresel güç 
olmanın yolu, lojistik güç olmaktan geçi-
yor. Türkiye, Avrupa, Kafkasya, Orta Asya 
ve Orta Doğu arasında stratejik bir köprü 
konumunda. Bu avantajımızı en iyi şekilde 
değerlendirerek, transit taşımacılıkta dün-
yanın önde gelen ülkelerinden biri olma 
potansiyeline sahibiz” dedi. Son yıllarda 
yaşanan gelişmelerin Orta Koridoru daha 

etkin konuma getirdiğini ifade eden Aras, 
“Tüm gelişmeler Türkiye üzerinden 
Avrupa’yı Kafkasya ile Orta Asya’ya ve 
Çin’e bağlayan Orta Koridorun, karadan 
en hızlı, en güvenli ve en maliyet-etkin 
şekilde taşınabileceği bir koridor olarak 
öne çıkmasını sağladı. Bu yıl ocak ayında, 
Avrupa ve Orta Asya ülkelerinden gelen 
yatırımcıların Orta Koridorun geliştirilme-
si ortak amacıyla bir araya geldiği Küresel 
Geçit Platformu’nda, ülkemizden geçen 
Orta Koridorun; çok modlu, modern, 
rekabetçi, sürdürülebilir, öngörülebilir, 
akıllı ve hızlı bir güzergâh haline getiril-
mesi ortak amacıyla toplamda 40 proje 
için 10 milyar euro yatırım taahhüt edildi” 
diye belirtti.

Aras, lojistik sektörünün Türkiye eko-
nomisine sağladığı katkıya vurgu yaptı ve 
“2024 yılı itibarıyla lojistik taşımacılık ve 
hizmet ihracatımız 40 milyar doları aştı. 
2028 hedefimiz ise mal ihracatında 375 
milyar dolar, lojistik hizmet ihracatında 
ise 78 milyar dolara ulaşmak” şeklinde 
konuştu. Başkan Aras, lojistik sektörünün 
yaşadığı mevcut sorunlar hakkında bilgi 
vererek, yaşanan ulusal ve uluslararası 
sorunların sektörün performansını etkile-
diğini anlattı. Aras, “Geçiş belgesi kotaları, 
vize sorunları sınır kapılarındaki yaşanan 
beklemeler ve mevzuat kaynaklı transit 
taşımacılığımızı etkileyen konularda 
kamu ve özel sektörün iş birliğiyle hızlı 
adımlar atmalıyız. Bu iş birliği, lojistik 
sektörümüzün uluslararası arenada daha 
güçlü bir konuma gelmesini sağlayacak-
tır” dedi. Konuşmasını “Lojistik olmadan 
ticaret olmaz, ticaret olmadan hayat 
olmaz” sözleriyle tamamlayan Şerafettin 
Aras, Türkiye’nin lojistik gücünü artırarak 
küresel taşımacılığın merkezi olma hede-
finde kararlı olduğunu vurguladı.

lojistiğin de yüzyılı olacak!
Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet 
Yılmaz himayesinde TOBB ve 
UND iş birliğinde yapılan Türkiye 
Yüzyılında Ulaştırma Koridorları 
ve Transit Taşımacılık toplantında 
lojistiğin de katkısıyla Türkiye’nin 
küresel güç olma yolunda 
ilerlediği vurgulanırken, sorunların 
çözümünde kamu ve özel 
sektörün iş birliğine dikkat çekildi. 

TÜRKIYE YÜZYILI
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Şerafettin Aras

FIATA Başkanı Turgut Erkeskin, 
toplantıda yaptığı ‘Global Tedarik 

Zincirinde Taşımacılık Koridorları’ başlıklı 
sunumunda uluslararası lojistik ve taşıma-
cılık koridorlarının dünyada ve Türkiye’de 

lojistik sektörüne etkilerini anlattı.
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TRANSİT TAŞIMACILIKTA 
REKABET GÜCÜMÜZÜ 
ARTIRMALIYIZ
Rifat Hisarcıklıoğlu   
TOBB Başkanı

TOBB Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu, 
Türkiye’nin küresel ticaretteki rolüne dikkat 
çekti. Hisarcıklıoğlu, 2024 yılında küresel 
ticaret hacminin 33 trilyon dolara ulaşması-
nın beklendiğini belirterek, “Türkiye olarak 
üç kıtayı birleştiren stratejik bir konuma 
sahibiz. Bu avantajı en iyi şekilde değer-
lendirerek, transit taşımacılıktaki rekabet 
gücümüzü artırmalıyız. Ancak sadece coğ-
rafi konumumuzla yetinmemeli, lojistikte 
küresel bir üs olma hedefiyle çalışmalarımızı 
sürdürmeliyiz” dedi. Lojistikte, dijitalleş-
meye ve yeşil dönüşüme öncelik veren, 
sınır geçişlerinde beklemeyi en aza indiren, 
çok modlu taşımacılık modellerine ihtiyaç 
duyulduğunu işaret eden Hisarcıklıoğlu, 
“Bu açıdan gerekli mevzuat düzenlemeleri 
ve altyapı çalışmaları gerçekleştirilerek, 
ticaretin ve taşımacılığın önündeki engelleri 
kaldırmalıyız. Bu noktada, taşımacılığın 
kolaylaştırılması ve ticaretin geliştirilmesi 
amacıyla birlikte çalıştığımız, ortak projeler 
yürüttüğümüz Bakanlıklarımızın da hakkını 
teslim etmek isterim” ifadelerine yer verdi. 
Türkiye’nin yalnızca bir köprü değil, aynı 
zamanda lojistikte küresel bir üs olması 
gerektiğini vurgulayan Hisarcıklıoğlu, “Stra-
tejik konumumuzun avantajını altyapı ya-
tırımları ve sektörel iş birlikleriyle destekle-
meliyiz. Bu şekilde, ticaret ve taşımacılıktan 
aldığımız payı artırabiliriz” dedi. 

Hisarcıklıoğlu, yeni pazarlara açılımın 
ticaret ve taşımacılık sektörleri açısından 
elzem olduğunu belirterek sözlerini şöyle 
sürdürdü: “Taşımacılığın daha yaygın hale 
getirilmesi ve ülkemiz nakliye sektörüne 
yeni pazarlar açılabilmesi adına gerek Irak 
gerekse Mısır çok önemli ülkelerdir. Ticaret 
Bakanlığımızın yoğun çalışmaları ve desteği 
sonrasında Irak, TIR sistemine taraf olmuş-
tur. Irak’ın TIR sistemine hızlı entegrasyonu, 
güvenli ve sürdürülebilir ticaret açısından 
önem arz etmektedir. Ayrıca, Irak’ın bir 
transit ülkesi haline getirilerek, Körfez ülke-
lerine yönelik ticaretimizin, bu ülke üzerin-
den gerçekleştirilmesi yönünde temaslarda 
bulunulması son derece önemlidir. TOBB 
olarak, Ticaret Bakanlığımızla birlikte, Irak’a 
bu konuda gerekli tüm desteği sağladık ve 
buna devam etmeye hazırız. Bu sayede, 
son dönemlerde gündemde olan Kalkınma 
Yolu Projesi de desteklenmiş olacaktır. Arap 
Körfezi’nin, ülkemiz üzerinden Avrupa’ya 
bağlanmasının önü açılacaktır.” Hisarcık-
lıoğlu, yeni pazarlara açılım noktasında, 
Mısır ile olan mevcut ticaretin, potansiyelin 
çok altında kaldığını vurgulayarak, “Burayı, 
Kuzey Afrika ülkelerinin giriş noktası da 
olarak görmeli ve planlamamızı buna göre 
yapmalıyız. Bu kapsamda, ülkemiz ile Mısır 

arasında kara yolu anlaşmasının bir an önce 
imzalanması çok önemlidir” dedi.

 
BİR EMİSYON  
TİCARET SİSTEMİ KURACAĞIZ
Cevdet Yılmaz  
Cumhurbaşkanı Yardımcısı

Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet 
Yılmaz, tarih boyunca ticaretin ana da-
marlarını birleştiren Türkiye’nin bugün de 
küresel ticaretin şekillenmesinde belirleyici 
bir rol üstlendiğini belirterek, “Üç kıtanın 
ortasındaki bu eşsiz miras, ülkemize büyük 
fırsatlar sunuyor” dedi. Lojistik sektörünün 
küresel ticaretin ve ekonominin kalbinde yer 
aldığını vurgulayan Yılmaz, “Tedarik zincir-
lerini işler hale getiren, ticareti hızlandıran 
ve dünya ekonomilerini birbirine bağlayan 
sektör ulaştırmadır. Tüm sektörleri etkileyen 
ve onlardan etkilenen bu alan, bölgesel ve 
küresel ticaretin sürdürülebilirliği açısından 
kritik öneme sahiptir” ifadelerini kullandı. 
Ticaret koridorlarının geliştirilmesinin sa-
dece kalkınma bakımından değil bölgesel 
güvenlik bakımından da çok önemli olduğu-
na değinen Yılmaz, Orta Koridor, Kalkınma 
Yolu ve Zengezur Koridoru’nda Türkiye’nin 
rolünü ve bu koridorlardan elde edilecek 
faydaları aktardı. Farklı koridor arayışları 
içinde olan ve böylece Türkiye’yi “baypas” 
etmeye çalışan ülkelerin de olduğuna dik-
kati çeken Yılmaz, “Ama sahip olduğumuz 
coğrafi konumla, siyasi ilişkilerimizle, inisi-
yatiflerimizle, inanıyorum ki Türkiye, dünya 
lojistiğinde merkezi bir konum elde edecek-
tir, elde etmektedir” dedi.

Suriye’de yeni bir dönemin başladığını 
anımsatan Cevdet Yılmaz, şöyle devam etti: 

“Suriye sahip olduğu coğrafi konumla ül-
kemizin taşımacılığı ve lojistiği için de yeni 
perspektifler sunmuş olacak. Az önce bah-
settiğim koridorlara alternatif değil, onlara 
ilave olarak, onları tamamlayıcı, destekleyici 
bir coğrafya olarak lojistiğimiz, ticaretimiz 
açısından önümüzdeki dönem bize yeni 
fırsatlar çıkaracak.”

Yılmaz, ticaret politikalarının çok önemli 
bir boyutunu yeşil ve dijital dönüşümün 
oluşturacağını söyleyerek, “Bu konuda da 
ciddi bir hazırlığımız var. İklim kanunu-
muz olgunlaşmış durumda. Meclisimizin 
gündemine göre inşallah en kısa sürede 
yasalaşmasını bekliyoruz. Bir emisyon tica-
ret sistemi kuracağız. Oradan elde ettiğimiz 
kaynaklarla da sanayimizin yeşil dönü-
şümüne katkıda bulunacağız. Dolayısıyla 
önümüzdeki süreçte yine her alanda bu yeşil 
dönüşüm, daha az karbon üreten sistemler 
önemli hale geliyor. Bu çerçevede de demir 
yollarının önemi bir kat daha artmış olacak. 
Ulaşım modları için de demir yollarını daha 
öncelikli bir alan olarak gördüğümüzü 
ifade etmek isterim.” diye konuştu. Yılmaz, 
Türkiye’nin lojistik ve ulaştırma sektöründe 
lider bir konuma ulaşması için kamu ve özel 
sektör iş birliğinin önemine dikkat çekti.

HER YOL TÜRKİYE’YE ÇIKACAK! 
Prof. Dr. Ömer Bolat - Ticaret Bakanı

Yaşanan olayların dünyada en önem-
li sektörlerden birinin lojistik olduğunu 
gösterdiğini söyleyerek sözlerine başlayan 
Ticaret Bakanı Prof. Dr. Ömer Bolat, “Sayın 
Cumhurbaşkanımızın Türkiye Yüzyılı 
vizyonu çerçevesinde ‘lojistiğin ve taşıma-
cılığın yüzyılı’ hedefini de sizlerle birlikte 
başaracağız” dedi. Bu yıl ilk 9 ayda yüzde 
3.2 büyümenin 1.9 puanlık bölümünün net 
mal ve hizmet ihracat katkısından geldiğini 
açıklayan Bolat, Türkiye’nin mal ve hizmet 
ihracatında önemli başarılara imza attığını 
vurguladı. Bolat, “Geçtiğimiz yıl Cumhu-
riyet tarihimizin rekorunu kırarak 255,6 
milyar dolarlık mal ve 106 milyar dolarlık 
hizmet ihracatı gerçekleştirdik. Bu sene de 
11 ayda mal ihracatında 238,5 milyar dolara 
ulaştık. Hizmet ihracatında ekim ayı itiba-
rıyla 112 milyar dolara ulaştık” ifadelerini 
kullandı. 

Bakan Bolat lojistik sektörüne verilen 
hibe desteklerindeki artış ve Yurtdışı Lojistik 
Ağların Desteklenmesi sürecindeki gelişme 
ler hakkında bilgi verdikten sonra lojistik 
sektörünün Türkiye’nin ihracatındaki kritik 
rolüne vurgu yaptı. Bolat, “Dünya lojistik 
hizmet ihracatından yüzde 3 pay alıyoruz. 
Dünyada 11. sıradayız. Bu büyük bir başarı-
dır. Geçen yıl 106 milyar dolarlık hizmetler 
ihracatının 39 milyar doları yani yüzde 37’si 
lojistik ihracatçıların katkısından gelmiştir” 
ifadelerini kullandı. 

“Cennet vatanımız bütün ulaştırma 
koridorlarının buluştuğu noktadır” diyen 
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Bakan Bolat, “Her yol Roma’ya çıkar” sö-
zünün “Her yol Türkiye’ye çıkar” şeklinde 
değiştirilebileceğini kaydetti. Bolat, Orta 
Koridor, Zengezur Koridoru ve Kalkınma 
Yolu Projesi gibi büyük lojistik yatırımların 
Türkiye’nin küresel ticaretteki rolünü güç-
lendireceğini belirtti. 

AB ile kara yolu taşımacılığında önemli 
bir süreçte olduklarına işaret eden Bolat, 
“AB ile her görüşmede transit kota serbestisi 
ve kotaların kaldırılması talebimizi iletiyo-
ruz. Onlar da bize, ‘Bu konu ulaştırma ala-
nıyla ilgili olup, Gümrük Birliği’nin dışında-
dır. Bu sebeple üye ülkelerle ikili bazda ele 
alınmalıdır. Biz AB Komisyonu olarak üye 
ülkelere olumlu tavsiyede bulunuyoruz.’ 
diyorlar. Böylece bu görüşme ve müzakere 
trafiğini ısrarla devam ettiriyoruz.” değer-
lendirmesinde bulundu. Bolat, 5 yıl sonra 
AB’ye ihracatı yüzde 40 artırma hedeflerinin 
olduğunu kaydetti.

70 ÜLKEYE KARAYOLUYLA 
ULAŞIYORUZ 
Abdulkadir Uraloğlu   
Ulaştırma ve Altyapı Bakanı

Ulaştırma ve Altyapı Bakanı Abdulkadir 
Uraloğlu, Türkiye’nin ulaştırmada sunduğu 
avantajlara vurgu yaptı. Ulaştırma sektörü-
nün bu vizyonun en kritik taşıyıcı unsurla-
rından biri olduğunu aktaran Bakan Uraloğ-
lu, “Bildiğimiz üzere Türkiye, 4 saatlik bir 
uçuş ile yaklaşık 1,5 milyar insanın yaşadığı 
ve Dünya Bankası verilerine göre toplam 
51,2 trilyon dolar Gayri Safi Milli Hasıla’ya 
sahip 67 ülkenin merkezindedir. Bu konu-
mumuzu güçlendirecek Bakü-Tiflis-Kars De-
miryolu Hattı’ndan Zengezur Koridoru’na 
kadar birçok projeyle Orta Koridor’un etkin-
liğini artırmak için çalışmalarımızı sürdürü-
yoruz” diye konuştu. Uraloğlu, transit taşı-
macılığın sadece iki ülke arasındaki ticarete 
değer katan bir faaliyet değil, bölgesel ve 
uluslararası alandaki ticareti, hareketliliği, 
refahı ve istikrarı canlandıran bir faaliyet 
olduğunu söyledi. 

Orta Koridor’un yanı sıra Zengezur 
Koridoru ve Kalkınma Yolu Projesi gibi 
önemli yatırımlara dikkat çeken Uraloğlu, 
“Zengezur Koridoru’nun güzergâhı ile ilgili 
Azerbaycan, Ermenistan ve İran arasında 
görüşmeler sürüyor. Kalkınma Yolu Projesi 

ise Çin’den Avrupa’ya taşımacılık süresini 
45 günden 25 güne indirecek. Bu projelerle, 
Çin ve Japonya’dan gelen yükleri Avrupa’ya 
ve yakın coğrafyamıza hızlı bir şekilde ulaş-
tıracağız” ifadelerini kullandı.

Uraloğlu, transit taşımacılığın sadece iki 
ülke arasında değer katan bir faaliyet değil, 
bölgesel ve uluslararası alandaki ticareti, 
hareketliliği, refahı ve istikrarı canlandıran 
bir faaliyet olduğunun altını çizdi. Türkiye 
olarak 70’e yakın ülkeye uluslararası ka-
rayolu taşımacılığı yaptıklarını kaydeden 
Bakan Uraloğlu, “Bu ülkelerden 28’i ile ikili 
veya transit taşımaları serbestleştirdik. Geçiş 
belgesi teati ettiğimiz ülkelerden aldığımız 
belge sayısı da 1,7 milyonu aştı. Mısır ile 
kara ulaştırmasıyla ilgili anlaşma sürecini de 
başlattık” dedi. 

Türkiye’yi lojistik bir güç haline getirme 
hedefi kapsamında denizcilik sektöründe 
atılan adımların önemine vurgu yapan 
Uraloğlu, “2024 yılı, denizcilik sektörümüz 
açısından önemli projelere imza attığımız 
bir yıl oldu. Deniz ticareti açısından baktı-
ğımızda, bin Groston ve üzeri Türk sahipli 
ticaret filomuzun dünya sıralamasında 11. 
sıraya yükselmesi, yılın en önemli gelişme-
lerindendi. 2025 hedefimiz, bu başarıyı daha 
da ileri taşıyarak Türkiye’yi dünya sırala-
masında ilk 10 ülke arasına çıkarmaktır.” 
şeklinde konuştu. Limanlarda elleçlenen 
yük miktarının 2023 yılında 521 milyon tona 
ulaşarak son 22 yılda yaklaşık 2,5 kat arttı-
ğının altını da çizen Uraloğlu sözlerine şu 
şekilde devam etti: “Konteyner taşımacılığı 
ise aynı dönemde 4 kat artarak 12,6 milyon 
TEU’ya yükseldi. Ambarlı, Kocaeli, Mersin 
ve Tekirdağ limanlarımız dünyanın en fazla 
konteyner elleçlenen 100 konteyner limanı 
arasında yer alarak Türkiye’nin stratejik ko-
numunu güçlendirdi. Ro-Ro taşımacılığında 
birçok hattı açtık. 2025 yılında da buradaki 
gelişmeleri takip etmeyi ve hızlandırmayı 
amaçlıyoruz.” 

Neredeyse 150 yıl boyunca el değmeyen 
demiryollarının tamamını yenilediklerini 
anlatan Bakan Uraloğlu, “22 yıl içerisinde 10 
bin 948 km olan ağımızı 13 bin 919 kilomet-
reye çıkararak mevcut hatlarımızın büyük 
bölümünü elektrikli ve sinyalli hale getirdik.  
2 bin 251 km hızlı tren hattı inşa ederek 
işletmeye aldık. Bugüne kadar 92 milyon 
yolcumuzu taşıdığımızı özellikle söylemek 
isterim. Hedefimiz yaklaşık 14 bin kilomet-
re olan halihazırdaki demiryolu hattımızı 
2028’de 17 bin 500 kilometreye, 2053’te 28 
bin 600 kilometreye çıkarmayı hedefliyoruz. 
Burada lojistik merkezlerin bağlantıları 
önemli. Karasu Limanı’nı öncelikle bir de-
miryolu ikmal ihalesini yaparak önümüzde-
ki sene inşallah başlıyoruz. Samsun’a kadar 
olan bölümünün birinci kesimin ihalesini 
muhtemelen bu hafta içerisinde Çorum’a 
kadar gerçekleştireceğiz. Devamını önü-
müzdeki ihale edeceğiz” dedi. 

Uraloğlu, taşımacılık ve lojistik sek-
töründe dijitalleşme ve çevresel hassasi-
yetlerin önemine dikkat çekerek, “Altyapı 
yatırımlarımızı tam kapasite kullanabilmek 
için yapay zeka ve dijitalleşme teknoloji-
lerini devreye alıyoruz. Bu dönüşüm, sek-
törümüzün sürdürülebilirliğini artıracak” 
dedi. Bakan Uraloğlu, sürücü yaş sınırının 
69 olarak devam etmesi için sektörden 
gelen talebi dikkate aldıklarını belirterek, 
uygulamanın 2025 yılında da devam ede-
ceğinin müjdesini verdi.

ORTA KORİDOR TÜRKİYE’NİN 
STRATEJİK ÖNEMİNİ ARTIRDI
Halim Mete - TOBBUND Başkanı 

TOBBUND Yönetim Kurulu Başkanı 
Halim Mete, açılışta yaptığı konuşmada, 
Türkiye’nin lojistik sektöründeki stratejik 
önemine dikkat çekti ve Orta Koridor gibi 
projelerle bu avantajın daha da güçlendi-
ğini söyledi. Mete, sektörün gelişimi için 
altyapı yatırımları kadar mevzuat düzenle-
melerinin de önemine işaret ederek, “Güm-
rük Kanunu’nun 235/5. maddesi gibi cezai 
uygulamalarda düzenlemeler yapılmalı. 
Bu tür sorunların çözümü için kamu ve 
özel sektör işbirliği şart” ifadelerini kul-
landı. Dijitalleşmenin lojistikteki kritik 
rolüne değinen Mete, “Yapay zekâ destekli 
teknolojilerle süreçleri hızlandırıyor, lojistik 
operasyonlarını sürdürülebilir hale getiri-
yoruz” dedi. TOBBUND’nin Kolay Transit 
Merkezi gibi projelerle sektöre katkı sağ-
ladığını belirten Mete, UND’nin 50. yılını 
kutlayarak, “UND’nin sektörümüze katkı-
ları takdire şayandır” diye konuştu.

SEKTÖRÜN 21 MADDELİK 
TALEP LİSTESİ AÇIKLANDI

Yapılan konuşmaların ardından TOBB 
Başkan Yardımcısı Tamer Kıran moderatör-
lüğünde değerlendirme toplantısı yapıldı. 
Ticaret Bakanı Prof. Dr. Ömer Bolat ve 
Ulaştırma ve Altyapı Bakanı Abdulkadir 
Uraloğlu’nun yer aldığı bu toplantıda sek-
tör temsilcileri istek ve taleplerini sundu. 
UND Yönetim Kurulu Başkanı ve TOBB 
Türkiye Ulaştırma ve Lojistik Meclisi Baş-
kanı Şerafettin Aras uluslararası yük taşı-
macılığı ve lojistik sektörü adına derlenen 
talepleri 21 madde olarak iletti.
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Rifat Hisarcıklıoğlu Prof. Dr. Ömer Bolat
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İleri Analitik (Advanced Analytics) 
Uygulamalarından KOBİ’lerin Daha 
Fazla Yararlanması

Tedarik zincirleri büyük miktarda 
veri üretir ve bu verileri eyleme yansıtı-
lacak hale dönüştürmek her zaman güç 
olmuştur. Küçük ve orta ölçekli işletmele-
rin (KOBİ’ler) yaklaşık yüzde 73’ü, veri-
lerinin analiz için kullanılabilirliğinden 
yararlanmamaktadır. Gelişen çözümler 
sayesinde bu oranın artması ülkemizde 
de yaygınlaşmaya başlaması öngörül-
mektedir. İleri analitiğin başlıca kullanım 
alanları:

1. Talep Tahmini
2. Rota Optimizasyonu
3. Tedarik Zincirinde Daha Fazla 

Görünürlük

Artırılmış Zekanın (Augmented 
Intelligence) Lojistik Planlamadaki 
Yükselişi

Yapay Zeka (AI), taşımacılık ve rota 
planlamasını akıllıca dönüştürmek için 
kullanılmış olsa da, lojistik planlamada 
artırılmış zekanın kullanımında bir artış 
beklenmektedir. Gartner, 2030 yılına 
kadar yapay zeka artırımı veya artırılmış 
zekanın, diğer yapay zeka uygulamaları-
nı geride bırakarak yapay zeka kaynaklı 
toplam değer içinde yüzde 44’lük bir 
paya sahip olacağını öngörüyor.

LOJİSTİKTE POTANSİYEL 
UYGULAMA ALANLARI

1-Daha Verimli Planlama: Artırıl-
mış zeka, taşımacılık rotalarını optimize 

etmek ve kaynakların en iyi şekilde 
kullanılmasını sağlamak için önerilerde 
bulunabilir.

2-Risk Yönetimi: Gerçek zamanlı 
izlenebilirlik (real time visibility) saye-
sinde potansiyel tedarik zinciri kesinti-
lerini önceden tahmin ederek önlemler 
alınmasına yardımcı olabilir.

3-Operasyonel Esneklik: İnsan ve 
yapay zeka iş birliğiyle daha çevik ve 
stratejik kararlar alınabilir.

  Tedarik zinciri ağlarının sorun-
suz entegrasyonu ve koordinasyonu 
verimliliği artırıyor. İş birliğine dayalı 
platformlar, paydaşlar arasında daha 
iyi iletişim sağlamakla kalmıyor tedarik 
zinciri genelinde izleme ve yönetimi 
de iyileştiriyor. 2025’in yükselen trend-
lerinden birisi de türevi platformların 
özellikle ülkemizde kullanımının yay-
gınlaşması olacak.

Tedarik zinciri ağlarının entegrasyo-
nu, tedarik zincirinin farklı bileşenleri-
nin - tedarikçiler, üreticiler, distribütör-
ler, perakendeciler ve nihai müşteriler- 
sorunsuz bir şekilde bağlanması sürecini 
ifade eder. Amaç, verimliliği artırmak, 
görünürlüğü geliştirmek ve değişen 
piyasa koşullarına hızlı bir şekilde yanıt 
verebilmektir. Günümüzün karmaşık 
ve dinamik küresel pazarında, entegre 
tedarik zinciri ağları, organizasyonların 
rekabetçi kalabilmesi için gereklidir. 

GENERATİVE AI 
(ÜRETKEN YAPAY ZEKA)

2025 yılı için dikkat çeken teknolojiler-
den biri Üretken Yapay Zeka (Gen AI). Bu 
teknoloji, tedarik zincirini bir üst seviyeye 
taşımak için büyük bir potansiyel sunuyor. 
Gen AI’nın geniş veri setlerini kullana-
bilme, içerik oluşturma ve kendi kendine 
öğrenme yetenekleri, aşağıdaki alanlarda 
görevleri daha verimli hale getirebilir:

1.	 Satın	alma	
2. Stratejik tedarik 
3.	 Tedarikçi	risk	ve	ilişki	yönetimi
4. Talep toplamadan fatura öde-

meye	aşamasına	kadar	tüm	süreçler
Şimdiye kadar çoğu deneysel aşamada 

olan bu teknoloji, 2025 itibarıyla tedarik 
zinciri liderlerine somut değerler sunmaya 
başlayabilir.

Ekonomik belirsizlikler, sürdürülebi-
lirlik kaygıları ve sürekli değişen müşteri 
beklentileri ile başedebilmenin en etkili 
yollarından birisi şüphesiz tedarik zinciri 
ve lojistik operasyonlarını dijitalleştirerek 
dönüştürmek. Dönüşüm söylendiği kadar 
kolay olmasa da herkesin 2025 ajandasın-
da bu başlıkların öncelikli olarak yer alma-
sını diliyorum.
Faydalandığım	bazı	linkler:	Trimble/
Transporeon 2025 Outlook / KPMG 6 
Supply Chain Trends to Watcs in 2025 / 
Logistics Trends to Transform Your SME 
in 2025

2025 YILINDA LOJISTIK VE TEKNOLOJININ 
KESIŞIM ALANINDA BIZI NELER BEKLIYOR?

Gökalp Kobe Ertuğrul - Transporeon 
Türkiye Country Director

Tedarik Zinciri Ağlarının Entegrasyonu
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U
luslararası Taşımacılık ve 
Lojistik Hizmet Üretenleri 
Derneği (UTİKAD) 
yönetim kurulu üyeleri, 

İstanbul’da düzenlenen toplantı 
ile lojistik sektörünün 2024 yılının 
değerlendirirken, 2025 öngörülerinin 
paylaştı. Basın toplantısına UTİKAD 
Yönetim Kurulu Başkanı Bilgehan 
Engin, Başkan Yardımcıları Ayşem 
Ulusoy ve Barış Dillioğlu, Yönetim 
Kurulu Üyeleri Arkın Obdan, Serkan 
Eren, Serdar Ayırtman, Murat 
Gümüşlüol, Yüksel Kahraman, İbrahim 
Halil Delgezenli, Ayfer Vurgun ve 
Özgecan Er Çevlik, UTİKAD Genel 
Müdürü Alperen Güler, UTİKAD İcra 
Kurulu Üyeleri katılım sağladı.

SÜVEYŞ KANALI’NDAKİ 
SORUN ÇÖZÜME GEBE  

UTİKAD Başkanı Bilgehan Engin, 
bölgedeki savaşların lojistik sektörüne 
olumsuz etkilerinin sürdüğünü 
vurguladı. Diğer yandan küresel 
iklim krizinin etkisiyle Panama 
Kanalı’nda yaşanan kuraklığın 2024 
yılında denizyolu taşımacılığında 
domino etkisine neden olduğunu 
vurgulayan Başkan Engin, günlük 
gemi geçiş sayısının azaldığına, kargo 
gemilerinin taşıdıkları yüklemelere 
sınır getirildiğine ve spot navlun 
fiyatlarında yükselişe dikkat çekti. 
2025 yılında Süveyş Kanalı’nda 
yaşanan olumsuzlukların azalmasını 
beklediklerini ifade etti. Engin, “Süveyş 
geçişleri ile ilgili 2025’te iyileşmelerin 
olabileceğini düşünüyorum. ABD’de 
Donald Trump yönetimi başa gelecek. 
Burada bir adım atılabilir ve buradaki 
durum değişebilir. Bu da bölgemize 
deniz ticareti açısından farklı bir rota 
çizebilir” diye konuştu. 

SURİYE’DEKİ 
DEĞİŞİM SEKTÖRÜ 
HAREKETLENDİRECEK 

Suriye’de yaşanan gelişmelere 
de değinen Bilgehan Engin, 2024’ün 

sonlarında yaşanan rejim değişikliğinin 
Türkiye’nin bölgedeki stratejik önemini 
bir kez daha ortaya çıkardığını söyledi. 
Türkiye ile Suriye arasında bir zamanlar 
6 milyar dolara kadar ulaşan ticaret 
hacminin 2 milyar dolara kadar 
gerilediğini kayden Engin, buradaki 
son gelişmelerin Türkiye’nin de lehine 
olduğunu, ticaretin tekrar hızlı bir şekilde 
artacağını, bu nedenle taşımacılığın 
da hareketleneceğini ifade etti. Engin, 
“Suriye’de bahsedilen 400 milyar doların 
üzerinde altyapı bütçeleri var. Bunlar 
büyük oranda bizim limanlarımızdan 
geçecek. Suriye’nin altyapısının 
yenilenmesi hamlesinin lojistik sektörü 
için kısa vadede olmasa da kısa-orta 
vadede yani 2-4 yıl arası periyotta ciddi 
bir operasyon girdisi, ciddi bir iş yükü 
yaratması bekleniyor” dedi.

Karayolu taşımacılığının Suriye için 
kritik olduğunu belirten Engin, “Uzun 
bir süredir Cilvegözü geçişlerinden 
sonra oluşturulan tampon bölgede bizim 
yükümüzün aks değiştirmesi, Suriyeli 
araçlara aktarılması ciddi anlamda 
navlun kaybına, ticarette maliyetlerin 
yükselmesine neden olan bir konuydu. 
Bunun da kısa vadede düzelmesini 
bekliyoruz” diye konuştu. Bakanlığın 
Suriye ile taşımaların başlaması için 
görüşmeler yaptığını aktaran Engin, 
anlaşmanın sağlanmasıyla Orta Doğu 
taşımalarında da bu ülkenin önemli bir 
geçiş güzergahı olacağını söyledi.

‘KALKINMA YOLU PROJESİ 
HUB OLMAMIZA KATKI 
SAĞLAYACAK’

UTİKAD Yönetim Kurulu Başkanı 
Bilgehan Engin yaptığı konuşmada, 
Türkiye’nin transit taşımacılıkta 
bir hub olma potansiyeline vurgu 
yaparak stratejik konumunun sağladığı 
avantajları aktardı. Devam eden 
Kalkınma Yolu Projesi’nin Türkiye’ye 
büyük katkı sağlayacağını ifade 
eden Başkan Engin, “Kalkınma Yolu 
Projesi heyecan verici bir proje. 2029 
sonunda hayata geçmesi planlanıyor. 

Fav Limanı’nı Irak ile yapılan iş 
birliğiyle karayolu ve demiryoluyla 
Avrupa’ya bağlamak istiyoruz. 
Buradaki gelişmeler de Suriye’deki gibi 
heyecan verici. Kalkınma Yolu Projesi 
demiryolu taşımacılığının ülkemizin 
dış ticaretindeki payının arttırılması 
ve Türkiye’nin taşımacılık gelirlerinin 
artması adına önemli” dedi. Engin, bu 
kapsamda, Yavuz Sultan Selim Köprüsü 
üzerinden raylı sistemin biran önce 
hayata geçmesinin de büyük önem 
taşıdığını dile getirdi. Projenin bir an 
önce hayata geçmesi için süreçleri takip 
etmeye devam edeceklerini belirten 
Engin, bu kapsamda ellerinden gelen 
tüm katkıyı vermek için hazır olduklarını 
söyledi.

HİZMET İHRACATINDA 
BEKLENTİ 39 MİLYAR DOLAR 

Hizmet ihracatında lojistik ve 
taşımacılık sektörünün önemli bir paya 
sahip olduğunu vurgulayan Başkan 
Engin en güncel verileri açıkladı. 
TÜİK verilerine göre, Ocak-Ekim 2024 
döneminde ihracatın değer bazında 
yüzde 59,52’sinin denizyolu, yüzde 
27,18’inin karayolu, yüzde 12,48’inin 
havayoluyla yapıldığını kaydeden Engin, 
ağırlık bazında ise yüzde 87,07’sinin 
denizyolu, yüzde 11,89’unun karayolu, 

Bölgesel savaşlar, ekonomideki durgunluk, iklim krizi gibi birçok zorluklar 
nedeniyle durağan geçen bir yılı geride bırakan lojistik sektörü, 2025 yılına 
yeni umutlarla giriyor. UTİKAD, Kızıldeniz’deki krizin çözülmesi ve Suriye’de 

yaşanan rejim değişikliğinin pazarda hareketlilik yaratmasını bekliyor. 
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Bilgehan Engin

2025 lojistik sektörüne 
yeni kapılar açacak!
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yüzde 0,7’sinin demiryolu, yüzde 
0,45’inin havayolu ile taşındığını 
söyledi. Türkiye limanlarında 2024’ün 
ocak-kasım döneminde elleçlenen 
yük miktarının 485 milyon tonu aştığı 
bilgisini veren Engin, mal ihracatının 
2024’te 262 milyar dolara yaklaştığını, 
hizmet ihracatında ise ocak-ekim 
döneminde 112,5 milyar dolara 
ulaştığını söyledi. Engin, “112,5 milyar 
dolarlık hizmet ihracatının yaklaşık 
15 milyar dolarını taşımacılık sektörü 
oluşturuyor. Yıl sonunda hizmet 
ihracatının 117 milyar dolara ulaşması 
bekleniyor. Bu gerçekten parlak bir 
rakam” şeklinde konuştu. 

Türkiye’nin hizmet ihracatı gelirleri 
içerisinde lojistik ve taşımacılığın 
payının 2023’te 38 milyar 931 milyon 
dolara yükseldiğini (yüzde 36,71 pay) 
ifade eden Bilgehan Engin, bu rakamın 
Ocak-Ağustos 2024 döneminde 26,3 
milyar dolar olarak gerçekleştiğini 
anlattı. 2024’te lojistik ve taşımacılık 
hizmetleri ihracatı gelirlerinin 39 milyar 

doları aşmasını beklediklerini kaydeden 
Engin, “Özellikle hacimsel olarak net bir 
büyüme içerisindeyiz. Ciro olarak zaman 
zaman geride kalınabilir ancak 2025’te 
her iki alanda da kademeli olarak artış 
bekliyoruz” diye konuştu.

2025 yılına ilişkin beklentileri 
değerlendiren Başkan Engin, 
“Sektörümüzün geleceğine dair 
öngörülerimize göre, küresel krizlerin 
etkilerinin en az seviyede hissedilmesine 
yönelik çözüm önerilerimiz ile 2025 
yılında daha etkin ve sürdürülebilir 
lojistik çözümleri sunmaya odaklanarak, 
gelişmeleri yakından takip ederek 
sektörümüzü en iyi şekilde temsil 
etmeye devam edeceğiz” şeklinde 
konuştu. 

‘KADIN ÇALIŞANLARIN ETKİSİNİ 
GÖRÜNÜR KILACAĞIZ’

UTİKAD olarak yürüttükleri 
çalışmalardan en önemlerinden birinin 
“Lojistik Sektöründe Kadın Etki Raporu” 
olduğunu vurgulayan Engin, “Lojistik 

Sektöründe Kadın Etki Raporu”ndaki 
analizlerle lojistik sektöründeki kadın 
çalışanların önündeki bariyerleri 
azaltmak, kadınların ulusal ve 
uluslararası teşvik ve desteklerden 
yararlanmalarını sağlamak ve yönetim 
kademesinde kadın istihdamını 
artırarak karar verme süreçlerinde 
kadınların pozitif değerlerini ortaya 
koyabilecekleri şirket yapılarının 
sayısını artırmayı amaçlıyoruz. Bu 
çalışmayla bu sene lojistik sektöründeki 
kadın çalışanların etkisini görünür 
kılacağız” dedi. 

UTİKAD Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı Ayşem Ulusoy 
da UTİKAD’ın 2025 yılında hayata 
geçireceği “Tersine Mentorlük” projesi 
hakkında bilgi verdi. Ulusoy, “Alışmışın 
aksine ‘Tersine Mentorlük’ programı 
ile usta-çırak ilişkisi de farklılaşıyor. 
Üniversite öğrencileri, yöneticilere iş 
hayatıyla ilgili yol gösteriyor. Üniversite 
öğrencilerinin vizyonları ile şirketin 
gelişimine katkı sağlanıyor” dedi.
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2025 IÇIN BEKLENTILER SIRALANDI 

» Ülkemiz üzerinden geçen transit taşımacılığın 
geliştirilmesi 
» Demiryolu yük taşımacılığında altyapı yatırımlarının 
artırılması 
» Vize alım süreçlerinin iyileştirilmesi 
» Geçiş belgesi kotalarının artırılması 
» Sürücü eksikliğinin giderilmesi için çalışmalar yapılması 
» Denizyolu konteyner taşımacılığında rekabetin 
canlandırılması 
» Orta Koridor’un rekabetçi hale getirilmesi yönünde 
çalışmalar yapılması
» Taşıma İşleri Organizatörlüğü Yönetmeliği başta olmak 

üzere uluslararası yük taşımacılığı kurallarını belirleyen 
mevzuatın sektörle uyumlu hale gelmesi 
» Avrupa Yeşil Mutabakatına uyum çerçevesinde kamu 
idaresi tarafından taşımacılık sektörüne destek ve 
teşviklerin sağlanması 
» Yeşil Lojistik Belgesi başvuru süreçlerinin 
kolaylaştırılması 
» E-ticaretin gelişimi için vergilerde düzenleme yapılması 
» Yetkilendirilmiş Yükümlü Statüsü alım süreçlerinin 
kolaylaştırılması 
» NCTS – Faz 5 süreçlerinin iyileştirilmesi 
» Transit kargolar için antrepo süreçlerinin 
kolaylaştırılması
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ihracat yaklaşık yüzde 55 arttı. 
Denizyolu konteyner taşımacılığı 
TEU cinsinde son 10 yılda yaklaşık 
yüzde 59’luk bir artış görüldü. Türkiye 
aynı sürede elleçlenen yük hacmini 
yüzde 26 oranında artırdı. Havayolu 
taşımacılığının Türkiye ihracatından 
aldığı pay değersel olarak yüzde 10 
civarında olsa da 2013’ten bu yana 
havayolu taşımacılığı ton cinsinden 
ortalama yüzde 47 oranında arttı. 
Türkiye demiryolu taşımacılığını 
da son 10 yılda kayda değer oranda 
geliştirdi. Türkiye artık, Bulgaristan 
ve Yunanistan üzerinden Avrupa’ya, 
Gürcistan üzerinden de BDT ve 
Çin’e kadar demiryolu ile ulaşım 
sağlayabiliyor” diye konuştu.  

HEDEF DÜNYADA İLK 25 
Dünyada son beş yılda yaşanan 

krizler sonrasında ticaret ve lojistik 
haritasının hızla değişmeye başladığına  
dikkat çeken Murat Baykara, sözlerini 
şöyle sürdürdü:  “Bu değişimler 
çerçevesinde Türkiye olarak, Doğu-
Batı, Kuzey-Güney ticaretinde; 
Avrupa-Kafkasya-Orta Asya-Asya ve 
Ortadoğu bölgeleri arasında işleyen 
uluslararası tedarik zincirlerinde 
daha kritik bir konuma gelmiş ve bu 
bölgeler arasındaki ticaretin lojistiğini 

HIZLI BÜYÜYOR!
Hizmet ihracatı mal ticaretinden

Dünya mal ticaretinden 
yüzde 1,1 pay alarak 
30’uncu sırada yer alan 
Türkiye, dünya lojistik hizmet 
ihracatından aldığı yüzde 
3 pay ile 11’inci sırada yer 
alıyor. 2024 yılının ilk 10 
ayında hizmet ihracatında 
15 milyar dolarlık bir rakama 
ulaşan taşımacılık ve lojistik 
sektörü, orta vadede bu 
oranı 40 milyar dolara 
ulaştırmayı hedefliyor. 

ekonomik kalkınma modelimizin temel 
dayanağını oluşturan ihracatımızın 
en büyük rekabet aracı olan ‘Güçlü 
ve Rekabetçi bir Lojistik Sektörü’nün 
desteği ile gerçekleşebilecektir. Dünya 
mal ticaretinden yüzde 1,1 pay alarak 
30’uncu sırada yer alan ülkemiz, 
dünya lojistik hizmet ihracatından 
aldığımız yüzde 3 pay ile 11’inci sırada 
bulunuyor. Taşımacılık ve lojistik 
sektörünün hizmet ihracatımızdan 
aldığı pay her geçen yıl artmaktadır. 
Lojistik sektörümüz ülkemize 
doğrudan kazandırdığı hizmet 
gelirlerinin yanı sıra 262 milyar dolara 
ulaşan mal ihracatımızın da ana 
taşıyıcısı konumundadır. 2028 yılı için 
375 milyar dolar olarak hedeflenen 
mal ihracatının en büyük destekçisi 
olan taşımacılık ve lojistik sektörünün, 
bizzat net hizmet ihraç eden bir sektör 
olarak ülke ekonomisine sağladığı 
döviz gelirinin de orta vadede 40 
milyar dolar seviyesine ulaşması 
hedeflenmektedir” dedi. Birlik olarak 
sektörün rekabet gücünün artırılmasına 
yönelik çalışmalar yürüttüklerini 
aktaran Baykara, üye sayısını 4 yılda 4 
katına çıkardıklarını söyledi.

Taşıma modlarının yük taşımacılığı 
içindeki rolüne değinen Baykara, 
“Son 10 yılda karayolu ile taşınan 

H
izmet İhracatçıları Birliği 
(HİB) Yük Taşımacılığı ve 
Lojistik Hizmetleri Komitesi 
İstanbul’da düzenlenen 

toplantıda 2024 yılını değerlendirdi ve 
geleceğe dönük öngörülerini paylaştı. 
HİB Yönetim Kurulu Üyesi ve Yük 
Taşımacılığı ve Lojistik Hizmetleri 
Komitesi Başkanı Murat Baykara, 
orta vadede için koydukları 40 milyar 
dolarlık hedefe her geçen yıl daha da 
yaklaştıklarını dile getirdi. Baykara 
“Lojistik sektörümüz 2023 yılında 
yaklaşık 19 milyar dolar hizmet ihracatı 
ile turizmden sonra yolcu taşımacılığı 
ile birlikte ülkemizin en fazla hizmet 
ihraç eden sektörü oldu. 2024 yılı 
toplam rakamı henüz netleşmese de 
ilk 10 aylık dönemde sektörümüzün 
yaklaşık 15 milyar dolarlık bir ihracata 
eriştiğini ve yıl sonu itibariyle 2023 
rakamlarını aşacağını görüyoruz” dedi. 

HİZMET İHRACATINDA 
DÜNYADA 11. SIRADAYIZ 

Lojistik ve yük taşımacılığının, iç 
pazar büyüklüğü, ihracata sağladığı 
katkı ve mal ticaretini mümkün kılması 
sebebiyle Türkiye’nin en önemli hizmet 
sektörlerinden biri olarak öne çıktığını 
vurgulayan Baykara, “Türkiye olarak 
‘küresel bir güç’ olma vizyonumuz, 
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varlığı; yurtdışı yatırım fırsatları; 
sınır komşularımızla yapılabilecek 
anlaşmalar; Kuşak-Yol Projesi’nde 
bir hattın (BTK Hattı) ülkemiz 
üzerinden geçmesi; alternatif 
güzergahlar geliştirilme potansiyeli 
ise gördüğümüz fırsatlar.

Bölgesel konjonktürün 
ülkemize sağladığı stratejik konum 
avantajını, etkin bir Kamu-Özel 
Sektör-STK işbirliği çerçevesinde, 
lojistik alanındaki yetkinliklerimiz, 
yurtiçinde ve yurtdışında 
kuracağımız intermodal lojistik 
merkez ve dağıtım ağı yatırımları 
ve sektöre nitelikli insan sermayesi 
kazandırarak desteklememiz 
halinde, dış ticaretimizin yanında 
son 2 yılda iki katına çıkan net 
transit ticaret gelirimizi ve küresel 
tedarik ve değer zincirlerinde 
ülkemizin payını misliyle 
artırabilme şansımız olacaktır” dedi. 

SEKTÖRE KEFALET MÜJDESI
Sektörün yaşadığı sıkıntıların çözümü için 
birçok kurum ve kuruluşla görüşmeler 
yaptıklarını belirten Murat Baykara, 
“Geçen yıl gerçekleştirdiğimiz ziyaretlerin 
en önemlilerinden biri de İhracatı 
Geliştirme (İGE) A.Ş. ve Eximbank Genel 
Müdürlerini ziyaretimiz oldu. İGE bugüne 
kadar Türk Lirası kullandığımız kredilere 
kefalet veriyordu. Taşımacılık ve Lojistik 
komitemiz ve genel sekreterliğimiz olarak 
kendilerini ziyaretimizde yaptığımız 

görüşmeler ve yoğun çabalarımız 
neticesinde artık yabancı para cinsinden 
kullanılan kredilerimiz için de İGE kefalet 
vermeye başladı. Sektörümüz için hayırlı 
olsun” dedi. Ticaret Bakanlığı tarafından 
hali hazırda sektöre sağlanan desteklerin 
daha da çeşitlendirilmesi ve tabana 
yayılması hususunda görüşmelerin 
sürdüğünü belirten Baykara, yakın 
zamanda bu hususta da müjdeli haberlere 
ulaşmayı umduklarını sözlerine ekledi.

koyduğumuz hedeflerden. Tabii bütün 
bunları yaparken lojistik süreçlerinde 
maliyetleri de azaltmak istiyoruz.” 

 
‘GÜÇLÜ YANLAR VE 
FIRSATLARA SAHİBİZ’ 

Bu hedeflere ulaşmak için güçlü 
yanlarını bildiklerini ve fırsatları 
da kolladıklarını belirten Baykara, 
“Türkiye olarak Avrupa, BDT, Orta 
Doğu ve Kuzey Afrika ülkelerindeki 
talebe kısa sürede erişim imkanı 
veren coğrafi konuma sahibiz. 
Globalde sıralamaya giren liman 
ve havalimanımızın varlığı; THY 
Cargo’nun doğrudan uçuş nokta 
sayısı ve önde gelen global hava 
kargo firmaları arasında yer alması; 
uygun işgücü maliyetleri; önemli 
uluslararası ulaşım koridorlarında 
yer alınması bizim güçlü yönlerimiz. 
Birlikte büyütülebilecek iş ortaklarının 

sağlayan en güvenilir ve etkin transit 
güzergahı olarak yeniden şekillenen 
uluslararası taşımacılık koridorlarının 
gelişiminde önemli rol oynamaya 
başlamış bulunmaktayız. 600 milyar 
doları aşan Avrupa-Çin ticaretinde en 
verimli ve güvenilir alternatif olan ve 
Çin’den Avrupa’ya denizyoluyla 2-3 
ayı bulan transit sürelerini, karadan 
15 gün veya altına indirebileceği 
hesaplanan Hazar Geçişli Uluslararası 
Taşımacılık Koridoru - Orta Koridorun, 
aynı zamanda bu koridora bağlanarak 
Avrupa’yı Ortadoğu’ya bağlayabilecek 
Kalkınma Yolu Projesinin, bu 
Koridorlarla kesişen Avrupa Birliği 
destekli ‘Via Carpatia’ Otoyol Projesi ile  
Çin ile son dönemde artan ekonomik 
işbirlikleri paralelinde ülkemizin de 
dahil olduğu Kuşak-Yol Projesi’nin 
ülkemizin bölgesel, hatta küresel bir 
lojistik ve transit taşımacılık üssü haline 
gelme hedefi ile çakıştığı bir süreçteyiz. 

Bu hedefimize emin adımlarla 
ilerliyoruz. Asya Avrupa mal 
taşımalarında Türkiye transit 
gelirlerini ihracat taşıma gelirlerinin 
2025’te yüzde 20’sine 2030’da yüzde 
30’una çıkarmak istiyoruz. Bir diğer 
hedefimizin etkin e-ticaret taşımacılık 
hizmetleriyle Türkiye’yi bölgesinde 
en çok tercih edilen merkezlerden 
biri haline getirmek. Önemli bir 
hedefimiz de Dünya Bankası Küresel 
Lojistik Performans Endeksinde 
ilk 25 ülke arasına girmek. İhracat 
performansımızı artırmak için sınır 
geçişlerini hızlandırmak, ihracatta 
beklemeleri azaltmak da bu yıl için 
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H
oroz Lojistik Yönetim Kurulu 
Başkanı  Taner Horoz, 2024 yı-
lının Horoz Lojistik için tarihsel 
bir dönüm noktası olduğunu 

söyledi. Başarıyla tamamladıkları halka arz 
süreciyle hem sermaye yapılarını güçlen-
dirdiklerini hem de büyüme stratejilerini 
daha geniş bir tabana yayma olanağı bul-
duklarını vurgulayan Horoz, halka arzdan 
elde edilen kaynakları, özellikle stratejik 
yatırımlara ve altyapı projelerine yönlendi-
rilerek şirketin sürdürülebilir büyümesine 
katkı sağladıklarını ifade etti. 

Bu dönemde e-ticaret lojistiği, depo-
lama çözümleri, uluslararası taşımacılık 
ve dijitalleşme projeleri gibi alanlara 
ağırlık verdiklerini belirten Horoz, şunları 
aktardı: “Türkiye genelindeki depolama 
altyapımızı güçlendirme hedefiyle Çer-
kezköy’deki depomuzda kapasite artırımı 
gerçekleştirdik. Bu adım, konvansiyonel 
lojistik ve e-ticaret hizmetlerinde rekabetçi-
liğimizi artırdı. Ayrıca, bireysel taşımacılık 
ve montaj-demontaj hizmetleri sunan 
Horoz Pratix markamızı devreye aldık. 
Avrupa’daki depolarımıza yaptığımız 
yatırımlar, uluslararası lojistik operasyon-
larımızın güçlenmesine katkıda bulundu. 
Bunun yanı sıra, Brandloop markamız 
altında yürüttüğümüz e-ihracat projeleriy-
le Türk firmalarının uluslararası pazarlara 
erişimini kolaylaştırmayı hedefledik.”

FORWARDING FAALİYETLERİNİ 
YENİDEN YAPILANDIRDI

Hava, deniz ve kara taşımacılığı ope-
rasyonlarında yeni bir yapılanmaya gittik-
lerini vurgulayan Taner Horoz, “Bu yeni 
yapılanma uluslararası taşımacılık ağımızı 
genişletmemizi sağladı. Bu alandaki reka-
betçiliğimizi artırarak sektörde önemli bir 
pozisyon elde ettik. Halka arzın sağladığı 
güçlü finansal altyapıyla, 2024 yılını ulusal 

ve uluslararası taşımacılıkta önemli büyü-
me oranlarıyla tamamladık. E-ticaret lojisti-
ğindeki yüksek talep ve yeni yatırımlarımız 
bu büyümeyi destekleyen önemli unsurlar 
oldu. 2024 yılı, Horoz Lojistik’in yalnızca 
finansal gücünü değil, aynı zamanda sek-
tördeki büyük hacimli ürün taşımacılığı ve 
depoculuk hizmetlerinde öncü konumunu 
da pekiştirdiği bir yıl olarak kayıtlara geçti” 
diye konuştu.  

‘E-TİCARET LOJİSTİĞİNDE 
HACMİMİZİ ARTIRACAĞIZ’ 

Horoz Lojistik, 2025 yılında büyüme 
odaklı yatırımlarını hızlandırmaya ve kü-
resel ile bölgesel lojistik operasyonlarını 
genişletmeye devam edecek. Taner Horoz 
bu kapsamda, özellikle Türkiye genelinde 
e-ticaretin hızla artan potansiyelinden 
daha fazla yararlanmayı hedeflediklerini 
söyledi. Stratejik noktalarda yeni depolama 
tesisleri kurarken, mevcut altyapılarını 
güçlendirme çalışmalarına da devam 
edeceklerini vurgulayan Horoz, “Çerkez-
köy’deki depomuzda hem konvansiyonel 
hem de e-ticaret hacmimizi artırarak sipariş 
hazırlama kapasitemizi geliştireceğiz. 2024 
sonunda hizmete aldığımız Horoz Pratix 
ile bireysel taşımacılık, montaj ve demontaj 
hizmetlerimizi hızlı ve yenilikçi çözümlerle 
genişletmeye devam edeceğiz. 2025’in ba-
şında ise yeni depolama ve dağıtım altyapı 
yatırımlarımıza hız vereceğiz” dedi. 

YURT DIŞINDA 
YENİ DEPOLAR AÇACAK 

Yurt dışındaki büyüme hedefleri doğ-
rultusunda, Avrupa’da Fransa, Almanya 
ve İngiltere’deki depolarına ek olarak yeni 
depo açılışları yapmayı planladıklarını 

ifade eden Taner Horoz, “Ayrıca, E-İhracat 
Konsorsiyumu desteğiyle uluslararası 
pazarlardaki varlığımızı Brandloop marka-
sı altında artıracağız. Hava ve deniz taşı-
macılığı operasyonlarımıza ağırlık vererek 
uluslararası taşımalarda rekabet gücümüzü 
daha da yukarı taşımayı amaçlıyoruz. Yurt 
Dışı Lojistik Dağıtım Ağları (YLDA) teş-
vikleriyle hayata geçirdiğimiz projelerimizi 
2025 yılında da sürdüreceğiz. Bu projeler, 
özellikle KOBİ’lerin uluslararası pazarlara 
açılmasında kritik bir rol oynuyor. Yerli 
firmalarımızın rekabet gücünü artırmak ve 
küresel ticaretin getirdiği fırsatlara erişim-
lerini kolaylaştırmak temel önceliklerimiz 
arasında” diye konuştu. 

‘SÜRDÜRÜLEBİLİRLİK VE 
DİJİTALLEŞME ODAĞIMIZDA’ 

Taner Horoz, gündemlerindeki diğer 
iki önemli konunun ise sürdürülebilirlik 
ve dijitalleşme olduğunu söyledi. “GES 
(Güneş Enerji Santrali) ve elektrikli araç 
filosu gibi yenilenebilir enerji projelerimizle 
sürdürülebilirlik alanında sektöre öncülük 
etmeye devam edeceğiz. Bu projelerle mali-
yet avantajı sağlamayı ve çevresel etkimizi 
azaltmayı hedefliyoruz” diyen Horoz, ayrı-
ca, dijitalleşme projelerine hız vererek ya-
pay zeka ve veri analitiğini daha etkin bir 
şekilde kullanacaklarını, bu sayede müşte-
rilerine daha esnek, hızlı ve çözüm odaklı 
hizmetler sunmayı amaçladıklarını belirtti. 
Horoz, “Sonuç olarak, müşteri odaklı yak-
laşımımız ve yenilikçi çözümlerimizle, 2025 
yılında hem ulusal hem de uluslararası 
arenada fark yaratmaya devam edeceğiz. 
Ciroda kayda değer bir büyüme elde etme-
yi ve özellikle Avrupa’daki pazar payımızı 
artırmayı planlıyoruz” dedi. 

Horoz Lojistik, 2025 yılında büyüme odaklı yatırımlarını hızlandırmayı 
ve küresel ile bölgesel lojistik operasyonlarını genişletmeyi hedefliyor. 

Yurt dışında yeni depo açılışları yapacaklarını, hava ve deniz taşımacılığı 
operasyonlarına ağırlık vereceklerini, e-ticaret ve e-ihracata rekabet 

güçlerini daha da yukarı taşıyacaklarını, sürdürülebilirlik ve dijitalleşme 
yatırımlarını sürdüreceklerini vurgulayan Horoz Lojistik Yönetim Kurulu 

Başkanı Taner Horoz, “Ciroda kayda değer bir büyüme elde etmeyi ve 
özellikle Avrupa’daki pazar payımızı artırmayı planlıyoruz” dedi. 

HOROZ LOJiSTiK’iN 
2025 AJANDASI 

yatırım hedefleriyle dolu 
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Taner Horoz



n n n nLOJISTIK DÜNYASININ 2025 AJANDASIn n
n n
n n

www.lojistikhatti.com  43  

A
vrupa’nın önde gelen 
denizcilik ve taşımacılık 
şirketlerinden DFDS, 2024’te 
stratejik hamleler yaptı. 

Ekol’ün uluslararası taşımacılık iş 
kolunu satın alarak Türkiye’deki 
lojistik ağını genişleten şirket, açtığı 
yeni hatlarla ticaretin kolaylaştırmasına 
katkısını sürdürdü. 

DFDS Akdeniz İş Birimi Başkanı 
Lars Hoffmann, 2024’ün intermodal 
taşımacılık kapasitelerini genişletmek 
ve müşterilerine daha hızlı, etkin ve 
çevreci lojistik çözümleri sunmak adına 
birçok stratejik yatırım yaptıkları bir yıl 
olduğunu söyledi. Hoffmann, “DFDS 
Akdeniz İş Birimi olarak Tekirdağ’da 
bulunan Martaş Limanı’ndan Trieste’ye 
(İtalya) ve Yalova Limanı’ndan Martaş 
Limanı uğraklı olarak Sête’ye (Fransa) 
seferler sunan yeni rotalarını hizmete 
soktuk. Damietta-Trieste hattımızla 
Mısır’ı DFDS’in hizmet ağına kattık 
ve Mısır’dan Avrupa’ya uzun bir 
aradan sonra yeniden deniz yolu yük 
taşımacılığını hizmetini başlattık. Son 
dönemdeki yatırımlarımızla Akdeniz 
bölgesindeki lojistik ağımızı daha da 
güçlendirdik” dedi.  

2024 yılında bir diğer önemli 
stratejik adımlarının Ekol satın alması 
olduğunu vurgulayan Hoffmann, 
bu satın almanın DFDS’in global 
lojistik kapasitesini ve çözümlerini 
sunmalarıyla beraber, müşterilerine 
daha geniş yelpazede hizmet 
vermelerini sağlayacağını söyledi. 

Hoffmann, “Ayrıca önümüzdeki 
dönemde deniz, demir ve kara yolu 
operasyonlarımızı optimize ederek, 
müşterilerimizin taşımacılık süreçlerini 
kolaylaştırarak onlara daha güvenilir 
ve verimli hizmetler sunacağız” dedi.  

İLK YEŞİL GEMİSİNİ 
SUYA İNDİRECEK 

Global kapsamda sürdürülebilirlik 
stratejileri çerçevesinde 2024 yılında 125 
adet elektrikli kamyon siparişi vererek 
lojistik operasyonlarında karbon 
emisyonlarını azaltma konusunda 
önemli bir adım attıklarını aktaran 
Hoffmann, ilk yeşil gemilerini 2025’te 
suya indirme hedefleri doğrultusunda 
çalışmaların hız kesmeden devam 
ettiğini söyledi. 

 
İNTERMODAL AĞINI 
GENİŞLETECEK 

“2025 yılında öncelikli hedefimiz, 
lojistik ve taşımacılık çözümlerimizi 
daha da geliştirerek, müşterilerimizi 
ve Türk ihracatçısını en hızlı ve verimli 
şekilde Avrupa pazarlarına ulaştırmak 
olacak” diyen Lars Hoffmann, sözlerini 
şöyle sürdürdü: “Pendik, Yalova, 
İzmir, Mersin gibi limanları kapsayan 
operasyon ağımıza Martaş Limanı’nı 
ekledik. Damietta-Trieste hattı ile 
Kuzey Afrika ve Avrupa arasındaki 
ticaretin gelişimine katkı sağlıyor 
olmak gündemimizdeki diğer önemli 
konulardan biri. Müşterilerimizin 

talepleri doğrultusunda yeni liman ve 
rota yatırımlarımıza devam edeceğiz. 
Aynı şekilde, yeni demiryolu bağlantıları 
ile de intermodal ağımızı genişletecek 
yeni yatırımlar planlıyoruz.” 

YEŞİL LOJİSTİK VE TEKNOLOJİ 
ADIMLARINI SÜRDÜRECEK 

Sürdürülebilirlik ve teknoloji 
alanında da önemli adımlar atacaklarını 
belirten Lars Hoffmann, “Hem 
şirketimizin hem de müşterilerimizin 
karbon ayak izini azaltacak 
sürdürülebilirlik projelerini hayata 
geçirmeyi hedefliyoruz. Bu bağlamda 
ilk yeşil gemimizi suya indirme ve 
gemilerimizde çevre dostu yakıt 
kullanımına yönelik çalışmalarımız hız 
kesmeden devam ediyor. Aynı şekilde 
intermodal hizmetlerimizi genişletmek, 
başlıca hedeflerimiz arasında yer alıyor. 
Ayrıca dijital araçları iş süreçlerimize 
dahil ederek müşterilerimizin bizimle 
olan süreçlerini kolaylaştırmayı ve 
operasyonlarımızı yenilikçi teknolojilerle 
güçlendirmeyi amaçlıyoruz. Ayrıca 
dijitalleşme stratejimiz doğrultusunda, 
liman hizmetlerimizi daha verimli 
hale getirmek için yeni teknolojilere 
yatırım yapmayı sürdüreceğiz. 
Operasyonlarımızda çevre dostu 
yakıtlar, elektrikli araçlar ve 
sürdürülebilir enerji kaynaklarının 
kullanımına öncelik vereceğiz. Bu 
sayede, mükemmel operasyonlar 
gerçekleştirmeyi hedefliyoruz.” 

DFDS, AKDENIZ’DE BAYRAĞINI 
GÖNDERE ÇEKIYOR 2024 yılını yeni açtığı hatlar 

ve Ekol satın alması gibi 
stratejik hamlelerle kapatan 

DFDS, bu yıl da yeni liman 
ve rota yatırımlarına devam 
edecek. İntermodal ağlarını 

da genişletecek yeni 
yatırımlar planladıklarını 
açıklayan DFDS Akdeniz 

İş Birimi Başkanı Lars 
Hoffmann, 125 adet 

elektrikli kamyon siparişinin 
ardından, ilk yeşil gemilerini 

2025’te suya indirmek 
için çalışma yürüttüklerini 

söyledi. 
Lars Hoffmann



B
oltas Logistics Yönetim Kurulu 
Başkan Vekili Cumhur Erzurum-
luoğlu, 2024 yılında, Türkiye ve 
Avrupa’daki faaliyetlerini tek 

çatı altında toplayacak yeniden yapılanma 
çalışmalarına hız verdiklerini söyledi. “İlk 
50 yılımızdan aldığımız güçle ikinci 50 
yılımıza ilişkin yol haritamızı belirledik” 
diyen Erzurumluoğlu, yeni yatırımlarla 
çalışan sayını 500’ün, araç-ekipman sayını 
1.500’ün, yıllık yükleme sayını da 50 binin 
üzerine çıkardıklarını vurguladı. Erzurum-
luoğlu, “İstanbul, Kocaeli Dilovası, Ankara, 
İzmir ve Mersin’in yanı sıra Almanya, 
Fransa, İtalya ve Romanya’da da şirket, 
ofis ve depolarımızla müşterilerimizin tüm 
lojistik ihtiyaçlarını tek elden karşılıyoruz. 
5 ülkede 10 ofis ve 8 depomuz bulunuyor” 
dedi. Türkiye’de intermodal taşımacılık 
hizmeti veren ilk şirketlerden biri oldukla-
rını hatırlatan Erzurumluoğlu, taşımaları-
nın yüzde 85’ini intermodal hatlarda yap-
tıklarını söyledi. Erzurumluoğlu, “Kimya, 
otomotiv, beyaz eşya, makine, demir-çelik, 
ambalaj ve sağlık başta olmak üzere hemen 
her sektöre yönelik, müşteriye özel avantaj-
lı lojistik çözümler geliştiriyoruz” dedi. 

‘YEŞİL LOJİSTİK YATIRIMLARINA 
AĞIRLIK VERDİK’ 

2024 yılında sürdürülebilirlik 
odaklı yeşil lojistik yatırımlarına ağırlık 
verdiklerini ifade eden Erzurumluoğlu, 
şunları aktardı: “Deniz yolu ve demir 
yoluna entegre intermodal hatlarımızı 
güçlendirdik. İlk Türkiye – İtalya Ro-
Ro seferlerine öncülük eden bir şirket 
olarak, Grimaldi Group’un İstanbul – 
Trieste arasındaki yeni Ro-Ro hattına da 
güçlü şekilde destek verdik. Ro-Ro ve 
demir yolu taşımacılığında kullanılacak 
özmal ekipmanlarımızı artırdık. DAF 
ile yaptığımız anlaşma kapsamında, 
Türkiye’deki filomuzu, daha çevreci 
taşımacılık yapacağımız 100 adet yeni araç 
yatırımıyla takviye ettik. Müşterilerimizin 
ihtiyaçlarını en doğru şekilde karşılamak 

ve İtalya operasyonlarımızı daha da 
güçlendirmek adına, özmal Türk plakalı 
çekerlerimizin yanına 13 adet İtalyan 
plakalı çekici yatırımı gerçekleştirdik. 
İtalya’da Trieste Limanı’na sadece 44 km 
uzaklıkta bir yeni depo yatırımı yaparak 
hizmetlerimizi uzun süreli depolamaya 
da imkân verecek şekilde yeniden 
tasarladık. Ayrıca bu depomuzu diğer 
Avrupa taşımalarımız için de aktarma 
merkezi haline getirdik.” 

23 KİŞİLİK İŞİ 
2 ROBOT YÖNETİYOR! 

Ar-Ge yatırımlarıyla da sektörde 
öncü rol üstelendiklerini belirten 
Erzurumluoğlu, “Ar-Ge departmanımız 
bünyesinde 20 yıldır süreç geliştirici, 
verimlilik artırıcı projeler, yazılımlar 
ve uygulamalar üretiyor, kendi 

yazılımlarımızı kullanıyoruz. Depomuzda 
2 robot çalıştırıyoruz. 2024 senesinde 
23 kişilik işi bu robotlarımıza devrettik. 
‘Tekrarlayan iş’ niteliğindeki süreçleri, 
büyük ölçüde robotlarımız yürütüyor. 
Yapay Zekâ ve robotlarımızın birlikteliği 
ile geliştirdiğimiz platformumuz, taşıma, 
operasyon ve depolama süreçlerine ait 
dokümanları otomatik olarak işliyor. 
Operasyon, depolama, finans başta 
olmak üzere birçok alanda hızımızı ve 
verimliliğimizi ciddi olarak artırdık” dedi.  

HOLDİNGLEŞMENİN 
2025’TE TAMAMLANMASI 
HEDEFLENİYOR

Cumhur Erzurumluoğlu, Avrupa, 
Türkiye ve diğer bölgelerdeki 
operasyonları tek bir holding çatısı 
altında birleştirecek yeniden yapılanma 
çalışmalarını 2025 yılında tamamlamayı 
hedeflediklerini söyledi. AB Yeşil 
Mutabakat, yeşil dönüşüm, yeşil ekonomi 
ve karbon nötr gibi uygulamalar 
kapsamında artık önemi giderek 
artacak olan intermodal taşımalarda 
güçlerini daha da pekiştireceklerinin 
altını çizen Erzurumluoğlu, “Türkiye-
Avrupa hatlarında pazar payımızı 
daha da artıracak yatırımlarımızı 2025 
yılında da sürdüreceğiz. Yeşil lojistik 
uygulamalarında iddiamızı artıracak araç 
ve ekipman yatırımlarımızla Türkiye 
ve Avrupa’daki kapasitemizi daha da 
büyüteceğiz” diye konuştu. 
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Lojistik sektörünün yarım asırlık markası Boltas, holdingleşerek büyümesini hızlandırırken, intermodal taşımacılık pazarında 
gücünü daha da artırmayı hedefliyor. “İlk 50 yılımızdan aldığımız güçle ikinci 50 yılımıza ilişkin yol haritamızı belirledik” 

diyen Boltas Logistics Yönetim Kurulu Başkan Vekili Cumhur Erzurumluoğlu, 2025 yılında holdingleşme çalışmalarını 
tamamlarken, yeşil lojistik uygulamaları kapsamında araç ve ekipman yatırımlarına devam edeceklerini söyledi. 

GELECEK 50 YIL IÇINGELECEK 50 YIL IÇIN
YOL HARITASINI BELIRLEDIYOL HARITASINI BELIRLEDI

Cumhur Erzurumluoğlu

Yiğit Altıparmak
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T
alay Logistics, küreselleş-
me hedefleri kapsamında 
yatırımlarını hız kesmeden 
sürdürüyor. Son iki yılda 1,5 

milyar TL’yi aşan yatırıma imza atan 
şirket, 2025 yılında da ses getiren yatı-
rımlara imza atacak. 

Talay Logistics Yönetim Kurulu 
Üyesi ve Genel Müdürü Yiğit Altıpar-
mak, kuruluşlarının 10. yılı olan 2024 
yılında büyük bir kurumsal dönüşümle 
lojistik faaliyetlerini Talay Logistics 
adı altında birleştirdiklerini söyledi. 
Türkiye’de yeşil lojistik uygulamala-
rının öncü markalarından biri olarak, 
2024 yılında küreselleşme hedefleri 
kapsamında önemli adımlar attıklarını 
vurgulayan Altıparmak, “Almanya, 
İtalya, Fransa, Romanya, Polonya, Bul-
garistan ve Litvanya’daki iştiraklerimiz 
için araç-ekipman, depo ve diğer alt-
yapı yatırımları gerçekleştirdik. Ro-Ro 
ve demir yolu taşımaları ile depolama 
alanlarında uluslararası iş birliklerine 
imza attık” dedi. 

YATIRIM TUTARI 
1,5 MİLYAR TL’Yİ AŞTI 

Yurt içi ve yurt dışında 650 milyon 
lirayı aşan araç-ekipman, ofis, depo 
ve teknoloji yatırımı yaptıklarını akta-
ran Altıparmak, son 2 yıldaki toplam 
yatırım tutarlarının 1,5 milyar lirayı 
geçtiğini söyledi. Altıparmak, “Depola-
rımızda ve araçlarımızdaki teknolojik 
altyapımızı, en güncel uygulama ve ya-
zılımlarla daha da güçlendirdik. Ulusal 
ve uluslararası büyük şirketlere hizmet 
verdiğimiz kontrat lojistiği alanındaki 
kapasitemizi büyütmek için depolama 
yatırımları yaptık” dedi. 

Isotank ile likit taşımalarında 2024 
yılında da sektörde zirveyi korumak 
için yatırımlar gerçekleştirdiklerini 
vurgulayan Altıparmak, bu kapsamda 
Balkan ülkeleri ve Türkiye arasında 
kara yoluyla likit yük taşıma, yurt için-
de de likit dökme yük taşıma hizmetini 
başlattıklarını söyledi. 

‘KENDİ EKİPMANLARIMIZI 
KULLANMAYA BAŞLADIK’

“2024 yılı, deniz yolu ve hava yolu 
ekiplerimizde de büyümeye gittiğimiz 
bir yıl oldu” diyen Yiğit Altıparmak 
şunları aktardı: “Yurt içinde sayısı 
5 bini aşan araç-ekipman filomuzu 
daha da genişletmek için yeni çeki-
ciler, dorse ve konteyner yatırımları 
gerçekleştirdik. Grup şirketimiz olan 
Tal Trailer’den yeni swap body ve şasi 
aldık. Böylece taşımalarımızda kendi 
ürettiğimiz ekipmanlarımızı kullan-
maya başladık. Dijital altyapımızda 
SAP’ye geçiş yaptık, iş süreçlerimizi 
yeniden dizayn ettik. Birçok alanda 
Türkiye’de ilkleri gerçekleştiren şirket 
olarak, ülkemizde SAP’nin en güncel 
versiyonunu kullanan ilk lojistik mar-
kası olduk.” 

3 YENİ ÜLKEDE OFİS AÇACAK 
Yiğit Altıparmak, yeşil lojistik ya-

tırımlarına önemli bütçeler ayıran bir 
lojistik şirketi olarak, 2025 yılında da 
minimum karbon salımını önceleyen 
yatırımlarını sürdüreceklerini söyledi. 
Bu kapsamda İtalya’nın Trieste şehri 
ile Çekya arasında blok tren seferlerine 
başlayacaklarını açıklayan Altıparmak, 
“Polonya ve Romanya’daki şirketle-
rimize ek olarak, Çekya, Slovakya ve 
Macaristan’da da şirket ve ofislerimizi 
kurarak, Doğu Avrupa’daki hizmet 
ağımızı daha da geliştireceğiz. 2025 
yılında bu bölgenin de önemli lojistik 
hizmet sağlayıcılarından biri olmayı 
hedefliyoruz. Çekya ve Polonya plakalı 
araç yatırımlarımızla Doğu Avrupa’da 
özmal filomuzu da güçlendireceğiz. Sa-
dece Doğu Avrupa ve Baltık ülkelerin-
de değil, bütün Avrupa ülkeleri, BDT, 
Kuzey Afrika, Orta Doğu, Asya ve Ku-
zey Amerika ülkelerine yönelik çevre 
dostu lojistik çözümlerimizi geliştirecek 
yatırımlarımıza devam edeceğiz. Ro-Ro 
ve demir yoluna entegre intermodal, 
kara yolu, demir yolu, deniz yolu, hava 
yolu ve likit taşımalarımızda müşteri-
lerimize sunduğumuz avantajları daha 
da artırmak için altyapı yatırımlarımızı 
sürdüreceğiz” ifadelerini kullandı.  

2025 yılında üç ayrı ülkede açacakları yeni şirketler ve gerçekleştirecekleri 
yeni yatırımlarla Doğu Avrupa bölgesinin önemli lojistik hizmet 

sağlayıcılarından biri olmayı hedeflediklerini belirten Talay Logistics 
Yönetim Kurulu Üyesi ve Genel Müdürü Yiğit Altıparmak, “Sadece Doğu 

Avrupa ve Baltık ülkelerinde değil, bütün Avrupa ülkeleri, BDT, Kuzey 
Afrika, Orta Doğu, Asya ve Kuzey Amerika ülkelerine yönelik çevre dostu 
lojistik çözümlerimizi geliştirecek yatırımlarımıza devam edeceğiz” dedi. 

Yiğit Altıparmak

HEDEF BÜYÜTÜYOR
YATIRIMLARIYLA
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G
lobelink Ünimar Genel Mü-
dürü Fatih Baş, 2024’ün lojis-
tik sektöründeki yeniliklere 
uyum sağlamak ve müşteri 

beklentilerini aşmak adına stratejik 
yatırımlarla dolu bir yıl olduğunu söy-
ledi. Bu dönemde gerçekleştirdikleri 
en önemli projelerinden birinin Orhan-
lı’daki yeni depo yatırımları olduğunu 
vurgulayan Baş, 4.000 metrekarelik 
kapalı alana ve 4.500 palet kapasiteye 
sahip olan bu yatırımla depolarındaki 
doluluk oranı, tüm yıl boyunca yüzde 
92’nin üzerinde seyrederek operasyo-
nel verimliliği artırdıklarını ve müşteri 
taleplerine hızlı yanıt verebildiklerini 
belirtti. 

‘TEKNOLOJİYLE DONATILMIŞ 
BİR YAPI KURDUK’ 

Operasyonel süreçlerini daha 
verimli hale getirmek ve müşterilerine 
uçtan uca izlenebilirlik sunmak 
amacıyla gerçekleştirdikleri yatırımlarla 

ileri teknolojilerle donatılmış bir altyapı 
geliştirdiklerini vurgulayan Baş, “Bu 
kapsamda, depo yönetimi ve taşıma 
operasyonlarında dijitalleşme adımlarını 
hızlandırarak hem hizmet kalitemizi 
artırdık hem de iş süreçlerimizi optimize 
ettik. 2024 yılını, bu yatırımların 
katkısıyla operasyonel kapasitemizi 
önemli ölçüde artırarak kapattık. Yıl 
boyunca taşıma trafiğimizde kayda 
değer bir artış yaşadık ve bu artış, 
sektördeki rekabet gücümüzü daha da 
sağlamlaştırdı. Müşteri memnuniyetine 
odaklanarak gerçekleştirdiğimiz bu 
yenilikler, büyüme hedeflerimizi 
desteklediği gibi gelecekteki 
projelerimize de ilham kaynağı oldu” 
dedi. 

Fatih Baş, Globelink Ünimar’ın 
2025 yılında stratejik önceliklerinin; 
dijitalleşme, operasyonel verimlilik 
ve küresel ticaretteki değişimlere 
hızlı adaptasyon olacağını vurguladı. 
Teknolojik altyapılarını güçlendirmeye 
devam edeceklerini belirten Baş, yapay 

zeka destekli lojistik çözümleri ve 
otomasyon sistemlerini daha yaygın bir 
şekilde uygulamaya alacaklarını söyledi. 

Küresel ticaretteki dinamiklere hızla 
uyum sağlamak da öncelikli hedefleri 
arasında yer aldığını ifade eden Baş, “Bu 
doğrultuda, alternatif ticaret yollarına 
yönelik gelişmeleri yakından takip 
ediyor ve Asya ile Avrupa arasındaki 
bağlantıları güçlendirecek projelere 
odaklanıyoruz. Baharat Yolu ve 
Kalkınma Yolu projeleri, önümüzdeki 
dönemde stratejik planlamalarımızda 
önemli bir yere sahip olacak. Son olarak, 
e-ticaretin yükselişiyle birlikte esnek 
ve hızlı çözümler geliştirmeye devam 
edeceğiz” diye konuştu.  

MARMARA BÖLGESİNİ 
YAKIN MARKAJA ALDI 

“2025 yılına yönelik büyüme 
hedeflerimiz, yurt içi ve yurt dışındaki 
operasyonel kapasitemizi artırmak 
ve yeni pazarlarda etkinliğimizi 
güçlendirmek üzerine şekilleniyor” 
diyen Baş, sözlerini şöyle sürdürdü: 
“Yurt içindeki büyüme planlarımızda, 
özellikle Marmara Bölgesi’nde 
gerçekleştirmeyi planladığımız 
yatırımlar ön planda. Bunların başında, 
Orhanlı’daki depomuzun kapasite 
artışına dair planlarımız yer alıyor. 
Depo kapasitesini artırarak hem yurt içi 
hem de yurt dışı lojistik çözümlerimize 
daha hızlı ve verimli bir şekilde hizmet 
verebileceğiz. Amacımız öncelikle 
İstanbul ve Anadolu yakasında daha 
büyük metrekareye sahip bir depolama 
alanı açmak. Lakin bunun için öncelikle 
ekonomik anlamda öngörülebilirliği 
yakalamamız gerekmekte. Sonuç 
olarak, hem yurt içindeki stratejik 
bölgelerdeki yatırımlarımızı artıracak 
hem de yurt dışında yeni pazarlara 
açılma hedeflerimizi pekiştireceğiz. 
Bu süreçte, Marmara Bölgesi’ndeki 
yatırımlarımızın, Türkiye’nin lojistik 
altyapısındaki önemini göz önünde 
bulundurarak, operasyonel kapasitemizi 
maksimum seviyeye çıkarmayı 
amaçlıyoruz.” 
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Depolama kapasitesini artırarak Depolama kapasitesini artırarak 
operasyonlarını hızlandıracakoperasyonlarını hızlandıracak

“2025 yılına yönelik büyüme hedeflerimiz, yurt içi ve yurt dışındaki 
operasyonel kapasitemizi artırmak ve yeni pazarlarda etkinliğimizi 
güçlendirmek üzerine şekilleniyor” diyen Globelink Ünimar Genel Müdürü Fatih 
Baş, Marmara Bölgesi’nde gerçekleştirdikleri depo yatırımlarıyla operasyonel 
kapasitelerini maksimum seviyeye çıkarmayı amaçladıklarını vurguladı. 

 Fatih Baş
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biz Intermax Logistics olarak şimdiden 
gerekli hazırlıkları yapıyoruz hem de 
ihracatçı müşterilerimizi bu konuda 
bilgilendiriyoruz. Sürdürülebilirlik ve 
yeşil lojistik çalışmalarımız neticesin-
de, dünyanın en kapsamlı ‘kurumsal 
sürdürülebilirlik’ değerlendirme 
platformlarından EcoVadis’ten Bronz 
Rozet aldık. Bu rozet, deneyimli eki-
bimizin çevresel, sosyal ve yönetişim 
alanlarında gösterdiği titiz çalışmaları-
nı da bir bakıma teyit etti” dedi.  

FİLOSUNU ÇEVRECİ 
ARAÇLARLA GÜÇLENDİRDİ 

2024 yılında, başta ADR’li yük 
ve kimyevi madde taşımaları olmak 
üzere tüm faaliyet gösterdikleri alan-
larda çevresel etkileri en aza indirecek 
yatırımlar gerçekleştirdiklerini vurgu-
layan Çelikel, şunları aktardı: “Çalışan 
sağlığını ve iş güvenliğini ön planda 
tutan, etik iş uygulamalarımızı daha 
da geliştirecek çalışmalar yürüttük. 

I
ntermax Logistics, Türkiye 
ile Avrupa ülkeleri arasında 
uluslararası entegre lojistik 
hizmetler sunuyor. Kimya 

sektörünün ihtiyaçlarına uygun lojistik 
çözümleriyle öne çıkan şirketin, 2025 
yılında da odaklanacağı konuların 
başında sürdürülebilirlik geliyor. 

ECOVADIS’TEN 
BRONZ ROZET ALDI

Intermax Logistics Yönetim Kurulu 
Başkanı Savaş Çelikel, 2024 yılında 
sürdürülebilirlik odaklı yeşil ve dijital 
dönüşüm çalışmalarına ağırlık verdik-
lerini söyledi. AB Yeşil Mutabakatı kap-
samındaki Sınırda Karbon Düzenleme 
Mekanizması (SKDM) uygulamasının, 
1 Ocak 2026’dan itibaren mali yüküm-
lülükleriyle uygulanmaya başlayaca-
ğını hatırlatan Çelikel, “AB’nin karbon 
salımı kurallarına uymayanlar, bu tarih-
ten sonra önemli miktarda maddi kül-
fetlerle karşılaşacak. Bu nedenle hem 

Yaptığımız araç yatırımıyla aralık ayında 
Volvo marka yeni araçlarımızı filomuza 
kattık. Karbon salımını minimuma indi-
ren özmal filomuzu daha da güçlendi-
rerek, müşterilerimizin taleplerine daha 
hızlı cevap veriyoruz. Almanya’daki 
şirketimizin etkinliğini artıracak, Mann-
heim kentindeki depomuzda altyapımızı 
geliştirecek adımlar attık. Başta Almanya, 
Hollanda, Belçika, İtalya ve Fransa ol-
mak üzere Avrupa ülkelerindeki lojistik 
altyapımızı ve acente bağlantılarımızı 
güçlendirecek adımlar attık. Parsiyel ve 
ADR’li ürün taşımacılığındaki kapasite-
mizi artırdık. Özellikle kimya, sağlık-ilaç, 
medikal, kozmetik, tekstil, otomotiv, 
gıda, frigo, elektrik-elektronik ve ambalaj 
ürünlerinin taşınmasındaki avantajlı 
çözümlerimizi daha da geliştirdik. Bütün 
bu yatırımlarımız ve kapasite artışları-
mıza bağlı olarak yükleme sayılarımızda 
2024 yılını yüzde 10 büyüme oranıyla 
kapattık.”

SÜRDÜRÜLEBİLİRLİK 
YATIRIMLARINA 
DEVAM EDECEK 

Savaş Çelikel, mali yükümlülükle-
riyle yürürlüğe girmesine sadece bir yıl 
kalan SKDM’ye hazırlanmak için 2025 yı-
lının çok iyi değerlendirmesi gerektiğini 
söyledi. Çelikel, “Biz de Intermax Logis-
tics olarak 2025’te sürdürülebilirlik konu-
sundaki yatırımlarımıza devam edeceğiz. 
Yeşil ve dijital dönüşüm yatırımlarımıza 
ağırlık vereceğiz. Gerek Avrupa içi gerek-
se Türkiye çıkışlı-varışlı hatlarımızı daha 
da güçlendirecek adımlar atmaya ha-
zırlanıyoruz. Avrupa ekonomilerindeki 
iyileşmeye paralel, Türkiye’nin bölgeye 
artacak ihracatına göre araç-ekipman 
yatırımları da planlıyoruz” dedi.  

INTERMAX LOGISTICS 
2024’Ü ÇIFT HANELI 
BÜYÜMEYLE KAPATTI
Kimya sektörünün ihtiyaçlarına uygun lojistik çözümleriyle öne 
çıkan Intermax Logistics, 2024 yılını yüzde 10 büyüme ile 
kapattı. 2024’te olduğu gibi bu yıl da sürdürülebilirlik 
kapasımda yeşil ve dijital dönüşüm yatırımlarına ağırlık 
vereceklerini belirten Intermax Logistics Yönetim Kurulu 
Başkanı Savaş Çelikel, ihracattaki artışa paralel olarak 
araç-ekipman yatırımları da planladıklarını söyledi. 
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2
025’te 30. yılını kutlayacak olan 
Kıta Logistics, yurt dışı açılımını 
sürdürürken, dijitalleşme ve 
yeşil lojistik çalışmalarını da 

hızlandıracak. Kıta Logistics CEO’su ve 
Yönetim Kurulu Üyesi Sevdil Yıldırım, 
2024’ün sektördeki zorlu piyasa koşulla-
rına rağmen gerçekleştirdikleri stratejik 
yatırımlar ve yenilikçi yaklaşımlarla ba-
şarılı bir yıl olduğunu söyledi. Jeopolitik 
riskler, Orta Doğu’daki krizler ve eko-
nomik belirsizliklere rağmen operasyon 
süreçlerini etkin bir şekilde yönettiklerini 
ifade eden Yıldırım, “Dünya çapında 
taşımacılık çözümlerimizle 2024 yılında 8 
bin tona yakın hava taşımacılığı, yaklaşık 
45 bin TEU deniz taşımacılığı ve karayo-
lu taşımacılığında yaklaşık 20 bin yurt 
içi nakliye, 15 bin yük sevkiyatı gerçek-
leştirdik. Bu yılı 100 milyon Euro’nun 
üzerinde bir ciroyla kapatarak, bir önceki 
yıla göre yüzde 40’lık bir artış yakaladık. 
Ayrıca, antrepolarımız yüzde 100 dolu-
luk oranıyla çalışarak depo yönetiminde 
yüksek bir verimlilik yakalamayı başar-
dı” dedi. 

AR-GE MERKEZİYLE 
HEDEFLERİNİ YUKARI ÇEKTİ 

“2024’ün ilk yarısında YYS 
sertifikamızı alarak müşteri deneyimini 
kaliteli hale getirmek amaçlı ilk 
adımımızı attık” diyen Sevdil Yıldırım, 
sözlerini şöyle sürdürdü: “Geçtiğimiz 
yıl ayrıca; Kazakistan, Özbekistan 
ve Almanya’daki iştiraklerimizin 
yanı sıra ülke sathında penetrasyonu 
kuvvetlendirecek adımlarımıza 
yenilerini ekledik; Aralık ayında 
Ankara Satış Ofisimizi faaliyete soktuk. 
Yanısıra, Orta Asya Masamızı, Kalite 
Direktörlüğümüzü, ulusal ve uluslararası 
müşterilerimizin hizmetine sunduk. 
Dijital dönüşüm tüm sektörler için 
kaçınılmaz; bu kapsamda Kıta AR-GE 

Merkezi’mizi kurarak sektörde yenilikçi 
olarak değer yaratma iddiamızı yukarı 
çektik. Bu merkezde; operasyonel 
verimlilik ve bilgisel etkinlik sağlayacak, 
müşterilerimize yenilikçi çözümler 
sunacak projelere odaklanıyoruz. ARGE 
Merkezimizin kuruluşunun yanı sıra 
1 Ocak 2025 itibariyle SAP S4/HANA 
projemizi canlıya aldık. Muhasebe 
ve Finans departmanlarımızdaki iş 
süreçlerimizle birlikte, Satış/operasyon, 
CRM, Marka ve İnsan Kaynakları’ndaki 
iş zekâmızı dijitalleştirmeyi 
sürdüreceğiz.”   

Yıldırım, 2024’te başvurdukları Tur-
quality Marka Programının yanı sıra, 
sürdürülebilirlik hedeflerine hizmet ede-
cek şekilde kurumsal adımlar attıklarını 
söyledi. Marka Pazarlama ve Kurumsal 
Sosyal Sorumluluk KSS Müdürlüğünü 
kurduklarını belirten Yıldırım, “Marka 
olarak paydaşlarımıza değer yaratma 
iddiamızı daha görünür kılarken, KSS 
desteklerimizi de sosyal etki alanı yük-
sek projelere kaydırdık. Bu kapsamda, 
deprem bölgelerinde sosyoekonomik ve 
psikolojik iyileşme sürecini destekleyen 
Yol Açık Yola Çık Derneği ile sahipsiz ve 
terk edilen sokak hayvanlarına yönelik 
kapsamlı projeler yürüten Yuvaloji Vakfı 
ile işbirliği adımlarımızı attık” dedi. 

GÜRCİSTAN’DA OFİS AÇACAK 
“2025 yılında 30. Yılını kutlayacak 

Kıta Logistics ve şirketler grubunun atı-
lımları, müşterileri ve iş ortakları başta 
olmak üzere tüm paydaşlarına değer 
yaratacak projelerle devam edecektir” di-
yen Sevdil Yıldırım, bu yıla ilişkin belir-
ledikleri hedefleri ise şöyle aktardı: “Yeni 
ve güçlü iş ortaklıklarıyla; birincil hedef 
pazarlarımız Amerika Birleşik Devletleri,  
Almanya, İngiltere, Kazakistan, Özbekis-
tan, Birleşik Arap Emirlikleri ile ikincil 
hedef pazarlarımız İtalya,  Japonya, 

Kanada, Hollanda, Çin, Gürcistan, Latin 
Amerika, Suudi Arabistan’da ticaret hac-
mimizi artırmayı ve Türkiye’nin markalaş-
masına katkıda bulunmayı amaçlıyoruz. 

Geçtiğimiz yıldan beri hedef pazar-
larımızdan Birleşik Krallık ve İrlanda’ya 
haftalık grupaj hizmeti sunuyoruz. Bu 
pazardaki güçlü iş ortağımız Uniserve ile 
firmamızı en güçlü şekilde temsil etmeyi 
ve ulusal ekonomiye katkı sağlamayı 
amaçlıyoruz. Özbekistan, Kazakistan ve 
Almanya ofislerimizin yanı sıra hedef 
pazarlarımıza destek sağlayacak operas-
yonel bir HUB olan Gürcistan’a bu yıl yeni 
bir ofis açmayı planlıyoruz. 2025 yılı için 
temel önceliklerimiz arasında dijitalleşme 
ve sürdürülebilir büyüme de yer alıyor. 
Dijital dönüşüm projelerimizi daha ileriye 
taşıyacak, yapay zeka tabanlı lojistik çö-
zümleri geliştirecek ve müşteri deneyimini 
daha kaliteli hale getirmek için çaba har-
cayacağız. Yeşil lojistik projeleriyle karbon 
ayak izimizi azaltmaya yönelik yenilikçi 
çözümler geliştirmeye devam edeceğiz.” 

2025 BÜYÜME POTANSİYELİ 
YÜKSEK BİR YIL OLACAK

Lojistik sektörüne ilişkin de öngö-
rülerini paylaşan Sevil Yıldırım, 2025’in 
küresel ticaretin toparlanması ve dijitalleş-
menin lojistik sektöründeki etkisinin art-
masıyla büyüme potansiyeli yüksek bir yıl 
olacağını söyledi. Bu büyümenin sürdü-
rülebilirlik ve çevresel standartlara uyum 
gibi kriterlere bağlı olarak şekilleneceğini 
ifade eden Yıldırım, “Özellikle Yapay Zeka 
ve Yapay Zeka tabanlı teknolojilerin sektö-
re entegre edilmesiyle operasyonel verim-
lilik artacak ve müşteri beklentilerini daha 
iyi karşılayabileceğiz. Aynı zamanda, yeşil 
dönüşüm çerçevesinde şirketlerin karbon 
ayak izini azaltma çabalarının sektörde 
yeni standartlar oluşturacağını düşünüyo-
rum” dedi. 

30. yılını yeni atılımlarla kutlayacak
2024 yılını 100 milyon Euro’nun üzerinde bir ciroyla kapatarak, 
bir önceki yıla göre yüzde 40’lık bir artış yakalayan Kıta Logistics, 
30. yılını kutlayacağı 2025’te yurt dışı açılımını sürdürecek. Hedef 
pazarlarda hacimlerini artıracaklarını vurgulayan Kıta Logistics 
CEO’su ve Yönetim Kurulu Üyesi Sevdil Yıldırım, operasyonel bir 
HUB olan Gürcistan’da ofis açacaklarını söyledi.

Kıta Logistics

Sevdil Yıldırım
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ürdürülebilirliği merkezine alan 
Ekol Lojistik, 2025’te sosyal, 
çevresel ve etik performansı 
ölçmek ve doğrulamak için 

kullanılan “B Corp-“ sertifikalı bir şirkete 
dönüşmek için çalışmalarına hız verecek. 
Şirket bu adımla, sadece finansal başarıyı 
değil, aynı zamanda çevresel ve sosyal 
etkisini de optimize etmeyi, sürdürüle-
bilirlik ilkesini tüm iş süreçlerine entegre 
etmeyi hedefliyor. 

Ekol Lojistik Mühendislik İş Birimi 
Lideri İbrahim Buyruk, 2024 yılında yeni 
teknolojilere, inovasyona, e-ticarete, enerji 
ve çevre tasarımlarına yatırımlarını sürdür-
düklerini söyledi. Gelinen noktada AR-
GE’yi rekabet avantajı noktasına taşıdıkla-
rını vurgulayan Buyruk, Türkiye’de en çok 
faydalı model üreten 14. AR-GE merkezi, 
AR-GE çalışmalarına en çok bütçe ayıran 
105. merkezi olmayı başardıklarını söyledi. 

Lojistik operasyonlarını sürdürülebilir 
kılmak için yenilenebilir enerji kaynakla-
rına yatırım yapmaya devam ettiklerini 
ifade eden Buyruk, “Enerjimizi güneşten 
alıyoruz. İstanbul Lotus Tesisi’mizin 
ardından Ankara Lavanta Tesisi’mizin 
enerji ihtiyacının tamamının karşılanacağı 
güneş enerji santrali (GES) yatırımımızı 
devreye aldık. Lavanta’da 1.395 kWp’lik 
kurulu güce sahip olacak çatı güneş enerji 
santrali ile yıllık 1.655 MWh enerji üretimi 
gerçekleştirilecek. Bu tesisimiz sayesinde, 
560 hanenin enerji ihtiyacının karşılanacağı 
kadar elektrik üretilecek. 800 bin kg CO2 
emisyonunun azaltılmasına katkıda bu-
lunacak yatırım sayesinde 36 bin 400 yeni 

ağaç dikimine eşdeğer emisyon tasarrufu 
sağlanacak. Yine aynı tesisimizde fabrika-
depo arası taşımalar için kullandığımız 
çekicilerimizi elektrikli modellere dönüş-
türmeye başladık. Bu kapsamda dizel kul-
lanımını önemli oranda azaltarak, Lavanta 
Tesisi’mizin tamamen karbon nötr bir tesis 
olması hedefimize ulaşmak için önemli bir 
adımı da attık” dedi. 

İbrahim Buyruk, geçen yıl bir diğer 
odak alanları olan e-ticaret çözümlerine 
yatırım yapmaya devam ettiklerini söyledi. 
E-ihracat, fulfillment, kargo ve entegrasyon 
ve sipariş yönetimi altyapısını da sağlayan 
E2E yazılım çözümlerinin e-ticarette bü-
yüme stratejilerinin en kritik yapı taşlarını 
oluşturduğunu ifade eden Buyruk, “2024, 
e-ticaretteki markamız Ekol360 ile mev-
cut ve potansiyel partnerlerimizle Türk 
KOBİ’leri için ihtiyaç duyulan uçtan uca 
yazılım destekli e-ticaret çözümlerini daha 
da geliştirmek için yatırımlarımıza devam 
ettiğimiz bir yıl oldu” diye konuştu. 

DEPOLAMA VE DAĞITIMA 
ODAKLANACAĞIZ 

İbrahim Buyruk, 2025’in Ekol olarak 
köklü bir dönüşüm sürecini sürdürdükleri 
ve 35. yaşını kutladıkları önemli bir yıl 
olacağını söyledi. Ekol olarak uluslararası 
kara taşımacılık ağının devrinden sonra 
daha yalın ve odaklı bir iş modeline geçiş 
yaptıklarını vurgulayan Buyruk, şunları 
aktardı: “Yeni yapılanmamızda, Türki-
ye’deki depolama ve dağıtım süreçlerimize 
odaklanmaya devam edeceğiz. Operasyon-
larımızda yapay zekâ ve ileri teknolojilerin 
sunduğu fırsatları daha etkin bir şekilde 
kullanarak verimliliği artırmayı, iş süreç-
lerimizi optimize etmeyi ve müşteri mem-
nuniyetini en üst düzeye çıkarmayı hedef-
liyoruz. Aynı zamanda çalışma arkadaş-
larımızın daha mutlu ve katılımcı olduğu, 

sosyal sorumluluk projelerimizle ülkemize 
daha fazla katkı sağlayan bir organizasyon 
olma yolunda kararlı adımlar atıyoruz. Bu 
hedeflere paralel olarak, 2025 yılı itibarıyla 
Ekol’ü ‘B Corp’ sertifikalı bir şirket haline 
getirmek için çalışmalarımıza hız vereceğiz. 
Bu vizyon, sadece finansal başarıyı değil, 
aynı zamanda çevresel ve sosyal etkimizi de 
optimize etmeyi, sürdürülebilirlik ilkesini 
tüm iş süreçlerimize entegre etmeyi içeriyor. 
2025, hayal ettiğimiz projelerin temelini 
attığımız ve dünyadaki en verimli lojistik 
şirketi olma hedefimize doğru ilerlediğimiz 
bir yıl olacak. Bu süreçte çevresel, toplumsal 
ve yönetişim ilkelerine öncelik vererek sade-
ce bir iş ortağı değil, her alanda ‘daha iyiyi’ 
hedefleyip bu sorumluluk bilinciyle hareket 
etmeyi sürdüreceğiz.”

2025 yılında yeniden yapılanma sürecini 
yürütürken, bir taraftan da büyük ölçekli bir 
tesis yatırımını hayata geçireceklerini ifade 
eden Buyruk, “Gebze bölgesinde Tulip adını 
verdiğimiz yeni tesisimizin yatırımını bu yıl 
içerisinde tamamlayıp, 2026 ilk çeyrek iti-
barıyla da kademeli olarak devreye almayı 
planlıyoruz. 200 milyon Euro’nun üzerinde 
bir yatırım değerine sahip bu yeni tesisimiz; 
bazıları ülkemizde ilk olacak ileri depolama 
teknolojileriyle yüksek verimlilik hedefleri-
mize önemli katkı sağlayacak. Tulip, yapay 
zekâ destekli tesis yönetim uygulamalarıyla 
(görüntü işleme sistemleri vb.) insan, bilgi 
ve ürün güvenliğini artırırken, yeşil bina 
uygulamalarıyla da sürdürülebilirlik hedef-
lerimize destek verecek. Yatırımımızla bir-
likte serbest depo ve antrepo operasyonla-
rında yeni müşterilerimize hizmet vermeye 
başlayarak bu iş alanlarındaki büyümemiz 
önemli bir ivme kazanacak. Yine mevcut 
tesislerimiz içerisinde yürütmekte olduğu-
muz verimlilik projeleri sonucunda, kapa-
site kullanım oranlarını artırarak toplam 
büyümemize katkı sağlamayı da paralelde 
sürdüreceğiz” dedi. 

35. yılını kutladığı 2025’te yeni 
bir dönüşüm sürecine giren Ekol 
Lojistik, bu dönemde depolama 
ve dağıtım süreçlerine 
odaklanacak. Bu yıl 200 milyon 
Euro’luk yatırımla Gebze 
bölgesinde Tulip adlı yeni 
tesislerini devreye alacaklarını 
belirten Ekol Lojistik Mühendislik 
İş Birimi Lideri İbrahim Buyruk, 
aynı zamanda Ekol’ü “B Corp” 
sertifikalı bir şirket haline 
getirmek için çalışmalara hız 
vereceklerini söyledi. 

EKOL LOJISTIK 
“B CORP” ŞIRKETINE DÖNÜŞECEK
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TİCARETİN DİNAMİZMİNE UYUM 
BAŞARININ ANAHTARI OLACAK 
Taner Horoz - Horoz Lojistik  
Yönetim Kurulu Başkanı 

Lojistik sektörü, Türkiye ekono-
misinin büyümesine ve küresel ticaret 
hedeflerine katkı sağlamaya 2025 yılında 
da devam edecek. Artan ticaret hacmi, 
dijitalleşme süreçlerinin olgunlaşması ve 
Türkiye’nin bölgesel bir lojistik merkez 
olma hedefi, sektörde büyük fırsatların 
kapısını aralıyor. 

2025 yılında, global ticaret dina-
miklerindeki değişimlere hızla uyum 
sağlamak, sektördeki başarının anahtarı 
olacak. Özellikle dijitalleşme, lojistik 
süreçlerini daha verimli ve esnek hale 
getirerek sektör için bir katalizör işlevi 
görecektir. Veri analitiği ve yapay zeka 
uygulamalarıyla optimize edilen ope-
rasyonlar, rekabet gücünü artıracak ve 
müşteri beklentilerini daha hızlı karşı-
lamayı sağlayacaktır. Bununla birlikte, 
yenilenebilir enerji kaynaklarına yönelim 
ve karbon nötr taşımacılık çözümleri 
sektörde öncelikli bir gündem maddesi 
haline geliyor. 

Sektör genelinde, 2025 yılında hem 
yerel hem de uluslararası alanda yeni iş 
birliği fırsatlarının ortaya çıkması bek-
leniyor. Türkiye ekonomisi ise sanayi, 
ihracat ve teknoloji alanındaki dönü-
şümleriyle bölgesel ve küresel ticaretin 
merkezinde olmaya devam edecek. Bu 

süreçte lojistik sektörü, Türkiye’nin bü-
yüme hedeflerini destekleyen stratejik 
bir partner olmayı sürdürecektir. 2025 
yılında e-ihracatın KOBİ’ler için daha 
erişilebilir hale gelmesini bekliyoruz. Bu 
gelişmenin, özellikle ihracat potansiyeli-
ni artırarak Türkiye ekonomisine güçlü 
bir katkı sağlayacağını öngörüyoruz. 

SÜRDÜRÜLEBİLİR ODAKLI  
BİR DÖNÜŞÜM YILI OLACAK 
Lars Hoffmann   
DFDS Akdeniz İş Birimi Başkanı

2025 yılında lojistik sektörünün 
büyümesi, teknolojik ilerlemeler ve 
dünya ekonomisindeki gelişmelerle 

şekillenecek. Yapay zeka ve otomas-
yon gibi teknolojilerin benimsenmesi, 
operasyonel verimliliği artırarak 
sektördeki büyümeyi destekleyecek. 
Ayrıca, sürdürülebilirlik ve yeşil lojis-
tik çözümlerine olan talebin artacağını 
ön görüyoruz. Bu dönemde, teknolojik 
yeniliklerin ve yeşil enerji kaynakları-
na yapılan yatırımların lojistik sektö-
rüne çok önemli katkılar sağlayacak. 
Özellikle çevreci taşımacılık modlarına 
talebin artması ile beraber 2025 yılının, 
lojistik sektörünün sürdürülebilirliğe 
odaklanacağı bir dönüşüm yılı olaca-
ğını inanıyorum. DFDS olarak, karbon 
emisyonlarını azaltmaya odaklanır-
ken, liman hizmetleri, rota ve deniz 
filo optimizasyonu ile demir yolu 
hatlarını kullandığımız intermodal 
altyapımızı geliştirerek ve sektördeki 
bu dönüşüme liderlik etmeyi amaçlı-
yoruz. 

Tüm bu planları hayata geçirirken 
ticaret politikalarını ve gelişmeleri de 
diğer sektörleri olduğu gibi lojistik ve 
taşımacılık sektörünü etkileyebilecek 
faktörler olduğu için yakından takip 
edeceğiz. Türkiye’nin ihracat hedef-
lerini de göz önünde bulundurarak 
2025’in lojistik sektörü ve DFDS için 

Türkiye’de lojistik sektörünün 
önde gelen temsilcilerine 
2025’te neler beklediklerini 
sorduk. Küresel ve bölgesel 
alanda yaşanan krizlerin 
çözüme kavuşmasıyla sektör için 
büyüme öngörülürken, şirketler 
için dijitalleşme ve yeşil lojistik 
yatırımları öncelikli gündem 
maddesi olmayı sürdürecek. 
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özellikle Avrupa’ya yapılan taşımalar 
için yoğun geçecek bir yıl olacağına 
inanıyoruz ve müşterilerimizin tüm 
taşımacılık ihtiyaçları için 2025 yılında 
da hizmet kalitemizi en üst seviyede 
tutarak operasyonlarımızı ve yatırımla-
rımızı sürdüreceğiz.

NORMALLEŞME SÜRECİNİN 
BAŞLAMASINI BEKLİYORUZ 
Cumhur Erzurumluoğlu - Boltas 
Yönetim Kurulu Başkan Vekili

2025 yılında normalleşme sürecinin 
başlamasını bekliyoruz. Bu noktada 
Kızıldeniz krizinin etkilerinin azalması 
da önemli olacaktır. ABD’nin gümrük 
vergilerinde yeni düzenlemelere gitme-
si, Avrupa ve Çin ile ABD arasındaki 
ticareti yavaşlatacağından, Avrupa – 
Asya ticareti bir miktar ivmelenebilir. 
Bu da Orta Koridor ile birlikte Transit 
geçiş güzergâhı olarak Türkiye’nin 
önemini artırabilir. 

Türkiye gerek deniz ve hava liman-
ları gerekse demir yolu altyapısı ile kü-
resel ticaret için daha vazgeçilmez bir 
konumda. Bu da Türkiye’de güçlü bir 
altyapı ve lojistik ağ kuran Boltas gibi 
şirketlerin sadece Türkiye ile Asya ve 
Avrupa ticaretinden değil, Asya ile Av-
rupa arasındaki ticaretten da çok daha 
fazla pay alması sonucunu doğurabilir. 
Biz yatırımlarımızı ve hazırlıklarımızı 
biraz da bu perspektifle sürdürüyoruz.

Lojistik sektörü açısından 2025 
yılında ayrıca yeşil ve dijital dönüşüm 
yatırımlarının hızlanacağını da düşü-
nüyoruz. 

TİCARET RAHATLAYACAK VE 
YENİ FIRSATLAR DOĞACAK 
Savaş Çelikel - Intermax Logistics 
Yönetim Kurulu Başkanı

Bildiğiniz gibi 2024, Avrupa ül-
kelerinde alım gücünde kayda değer 
artışların gerçekleşmediği bir yıl oldu. 
2025 için ise Ukrayna savaşı ve Kızıl-
deniz krizinde rahatlama beklentileri 
bulunuyor. Bu beklentiler gerçekleşirse 
Türkiye’den Avrupa’ya daha çok ihra-
cat yapılabileceğini düşünüyoruz. 

Asya-Avrupa arasındaki ticare-
tin canlanması halinde transit geçiş 
güzergâhı olarak ülkemiz daha da öne 
çıkabilir. Bütün bu hususlar, Türkiye 
merkezli lojistik şirketleri için çeşitli 
fırsatlar doğurabilir. Yerli lojistik şirket-
lerinin hem Türkiye’nin artan ihraca-
tından hem de Orta Koridor üzerinden 
gerçekleşecek Doğu-Batı ticaretinden 
daha çok pay alabileceğini öngörüyo-
ruz. Biz de Intermax Logistics olarak bu 
beklentilerin gerçekleşebileceği senar-
yolar için hazırlık yapıyoruz.

DENİZ YOLU TAŞIMACILIĞI 
İVME KAZANACAK 
Yiğit Altıparmak   
Talay Logistics Yönetim Kurulu 
Üyesi ve Genel Müdürü

Lojistik sektörü açısından durağan 
geçen bir yılın ardından, 2025 yılında 
özellikle ikinci yarıda büyüme trendine 
geçilebileceğini düşünüyoruz. Kızıl-
deniz krizinin etkilerinin azalacağına 
yönelik beklentiler gerçekleşirse özel-
likle Avrupa ve Türkiye ile Orta Doğu 
ve Asya ülkeleri arasındaki deniz yolu 
taşımalarında önemli bir ivmelenme 
yaşanabilir. 

Rusya-Ukrayna savaşının ateşkes 
ya da barış ile sonuçlanması bu bölge-
deki ticareti hareketlendirecek bir geliş-
me olacaktır. ABD’de Trump yönetimi-
nin devreye alacağı yeni gümrük tari-
feleri, Doğu – Batı ticaretini bir miktar 
baskılayabilir. Bu durum, Türkiye’nin 
ihracat ve lojistik şirketleri açısından 
belli riskler barındırsa da bazı fırsatla-
rın ortaya çıkmasını da sağlayabilir. 

Tüm bu gelişmelerin, Orta Koridor 
üzerinden Türkiye’nin global lojis-
tikteki ağırlığının artırmasına katkı 
sunabileceğini değerlendiriyoruz. 
Küresel çapta gelişen çevre ve iklim 
bilincine paralel olarak yaygınlaşan 
Yeşil Ekonomi uygulamaları ile birlikte 
lojistik şirketlerinin de sürdürülebilirlik 
yatırımlarını artıracağını öngörüyo-
ruz. Elektrikli araçlar, geri dönüşüm 
sistemleri ve karbon ayak izi azaltma 
çalışmalarının daha da artacağını tah-
min ediyoruz. Yapay zeka, veri analitiği 
ve otomasyon teknolojilerinin lojistik 
süreçlerine entegre edilmesi, verimlilik 
artışı ve maliyet düşüşünü destekleye-
cektir. Ayrıca gelişen e-ticaret uygula-
maları da bu alanda, depolama başta 
olmak üzere lojistik hizmet ihtiyacını 
artırmaya devam edecek. Biz de Talay 
Logistics olarak 2025 yılında söz konu-
su alanlarda gücümüzü pekiştirecek, 
hizmet kalitemizi ve müşteri sayımızı 
artıracak yatırımlarımızı sürdüreceğiz. 

GÜÇLÜ BİR BÜYÜME 
ÖNGÖRÜYORUZ 
Fatih Baş   
Globelink Ünimar Genel Müdürü

2025 yılına yönelik lojistik sektörü 
için güçlü bir büyüme öngörüyoruz. 
Küresel ölçekte e-ticaretin hızla yüksel-
mesi, lojistik talebini doğrudan artıran 
en önemli faktörlerden biri olacak. 
Pandemi sonrası hız kazanan e-ticaret 
sektörü, 2025’te de büyümeye devam 
edecek ve bu da lojistik sektöründe 
esnek, hızlı ve verimli çözümlerin öne-
mini daha da artıracak.

E-ticaretin büyümesiyle birlikte, 
özellikle son mil teslimatları ve hızlı 
tedarik süreçlerinin hız kazanacağını 
bekliyoruz. Lojistik şirketleri, artan 
talepleri karşılamak için daha verimli 
ve teknolojik altyapıya sahip çözüm-
ler geliştirmeye devam edecekler. Bu 
bağlamda, akıllı lojistik çözümleri ve 
otomasyon sistemlerinin sektördeki 
rolü daha da büyüyecek. Yine, tedarik 
zincirlerinde çeşitlilik ve dayanıklılık 
da ön planda olacak; lojistik firmaları, 
değişen talep yapıları ve küresel krizlere 
karşı daha esnek operasyonel modeller 
geliştirecekler.

Globelink Ünimar olarak biz de 
e-ticaretin yükselişi ve sektördeki bu 
gelişmeleri göz önünde bulundurarak, 
dijital altyapımıza yatırım yapmaya, 
operasyonel verimliliğimizi artırmaya 
ve müşterilerimize daha hızlı ve esnek 
çözümler sunmaya devam edeceğiz. 

SURİYE’DEKİ TOPARLANMA 
SEKTÖRÜ OLUMLU 
ETKİLEYECEK 
İbrahim Buyruk - Ekol Lojistik 
Mühendislik İş Birimi Lideri

Lojistik sektörünün jeopolitik riskler-
den ve genel ekonomik koşullardan en 
fazla etkilenen sektörlerden biri olduğu 
gerçeğini öncelikle belirtmek gerekir. 
Avrupa Birliği’ndeki ekonomik durgun-
luğun negatif yansımaları olabileceği 
gibi Orta Doğu’daki gelişmeler özellikle 
Suriye’deki toparlanma sürecinin, ihra-
catı dolayısıyla lojistik sektörünü olumlu 
etkileyeceğini öngörüyorum. 

Dijitalleşmenin hız kazanmasıyla 
akıllı lojistik çözümlerini, otomasyon 
uygulamalarını daha fazla göreceğiz.  
Sürdürülebilirlik hedefleri doğrultusun-
da yeşil lojistik uygulamalarını, çevre 
dostu taşımacılık sistemlerini daha fazla 
konuşacağımız bir yıl bizi bekliyor. Her 
yıl olduğu gibi bu yıl da Ekol olarak, 
sektörümüze ve ülke ekonomisine katkı 
sağlamayı hedefleyen yenilikçi projeleri-
mize aynı kararlılıkla devam edeceğiz. 
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E-TİCARET LOJİSTİĞİNDE 
SORUNLAR VE POLİTİKA ÖNERİLERİ
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T
ÜSİAD, PwC tarafından hazırla-
nan “E-Ticaret Lojistiğinde Sorun-
lar ve Politika Önerileri” başlıklı 
raporunu kamuoyuna sundu. 

Raporda, perakende e-ticaret pazarındaki 
küresel ve bölgesel fırsatlar ve büyüme ön-
görülerine yer veriliyor. Türkiye’deki depo-
lama altyapısının mevcut durumu ve geli-
şim alanlarını da ele alan raporda, e-ihracat 
pazarının genel görünümü ve Türkiye’nin 
e-ihracat potansiyeli gibi alanlarda güçlü 
mesajlar veriliyor. 

Rapora göre 2027 yılında Türkiye pe-
rakende e-ticaret pazarının yüzde 44 büyü-
mesi beklenirken, ihtiyacı karşılamak için 
İstanbul ve çevresinde bulunan depoları, 3,8 
milyon metrekare daha artması gerekiyor. 
Raporda 2024 yılında kargo ve dağıtım/
lojistik firmaları için Türkiye genelinde 
e-ticaret depo arzının yaklaşık 7,5 milyon 

metrekare olduğu tahmin edilirken, 2027’ye 
kadar yüzde 15 büyüme ile toplam yaklaşık 
11,4 milyon metrekareye çıkması olması 
bekleniyor. İhtiyaç duyulacak mavi yaka 
insan kaynağının ise yaklaşık 121 bin kişi 
olması öngörülüyor. Türkiye’de e-ihracat ile 
ilgili pazardaki oyuncuların kapsamlı bil-
giye sahip olmaması, lojistik altyapı eksik-
likleri, gümrük süreçlerindeki zorluklar ve 
dijitalleşme ihtiyacı gibi engellerin aşılması 
gerekiyor.

TALEP ARTIYOR, 
ARZ AZALIYOR 

PwC tarafından hazırlanan rapora 
göre, küresel perakende e-ticaret pazarı 
2018-2023 yılları arasında yılda ortalama 
yüzde 15,8 büyüdü. Türkiye perakende 
e-ticaret pazarı ise yaklaşık 23 milyar do-
larlık büyüklüğü ve yüzde 27,1 ortalama 
büyüme hızıyla ile geçtiğimiz beş yılda en 
hızlı büyüyen üçüncü pazar konumunda 
bulunuyor. Küresel perakende e-ticaret 
pazarının 2023’ten 2027’ye kadar yıllık 
yüzde 9,6 oranında büyümesi bekleniyor. 
Türkiye’de ise 2018-2023 yılları arasında TL 
bazında yılda ortalama yüzde 74,1 büyüyen 
perakende e-ticaret pazarının 2023’ten 2027 
yılına kadar toplamda yüzde 44 büyüyerek 
2.3 trilyon TL’ye çıkması öngörülüyor.

E-ticaret firmaları geleneksel perakende 
firmalarına göre üç kat daha fazla depola-

ma alanına ihtiyaç duyuluyor. Türkiye’deki 
depolama talebinin ve buna bağlı olarak 
depolama alanı arzının çok büyük bir bö-
lümünü oluşturan İstanbul ve çevresindeki 
lojistik toplam stok arzı, 2024 yıl ortası iti-
bariyle bir önceki yıla kıyasla yüzde 2,4’lük 
artışla yaklaşık 11 milyon 299 bin metrekare 
olarak gerçekleşti. İnşaat halindeki toplam 
arz ise yüzde 15,2 azalarak 480 bin metre, 
proje halindeki stok ise yaklaşık yüzde 1,8’lik 
azalarak, 2 milyon 495 bin metre olarak 
gerçekleşti.

POLİTİKA ÖNERİLERİ 
Raporda Türkiye’nin stratejik konumu 

ve genç nüfusu sayesinde e-ihracatta önemli 
bir oyuncu olma potansiyeline sahip olduğu 
vurgulanırken, ancak e-ihracat konusunda 
pazardaki oyuncuların kapsamlı bilgiye 
sahip olmaması, lojistik altyapı eksiklikleri, 
gümrük süreçlerindeki zorluklar, dijitalleşme 
ihtiyacı vb. engellerin bulunduğuna dikkat 
çekiliyor. Bu kapsamda depolama alanında-
ki politika önerileri ise şu şekilde sıralanıyor: 
Depo kapasitesinin iyileştirilmesi ve belirli 
standartlara ve gereksinimlere uygun hale 
getirilmesi, insan kaynağı yetkinliğinin artı-
rılması ve nitelikli iş gücünün geliştirilmesi, 
teknoloji altyapılarının geliştirilerek enteg-
rasyonunun sağlanması, süreçlerin iyileşti-
rilmesi için yönetmeliklerin geliştirilmesi ve 
sürdürülebilir uygulamaların desteklenmesi. 

 E-TICARETTE DEPOLAMA IHTIYACI 

11 MILYON M2’YI AŞACAK
TÜSİAD, e-ticaret lojistiği raporu e-ticaret büyümesine cevap verecek 
altyapının önemine dikkat çekti. Rapora göre Türkiye’de 2027 yılına kadar 
toplam e-ticaret depo arzının yaklaşık 11 milyon 400 bin metrekare, ihtiyaç 
duyulacak mavi yaka insan kaynağının ise yaklaşık 121 bin kişi olması 
öngörülüyor. Türkiye’de e-ihracat ile ilgili pazardaki oyuncuların kapsamlı 
bilgiye sahip olmaması, lojistik altyapı eksiklikleri, gümrük süreçlerindeki 
zorluklar ve dijitalleşme ihtiyacı gibi engellerin aşılması gerekiyor. 

Orhan Turan 
TÜSIAD Yönetim Kurulu Başkanı
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ORHAN TURAN: 
TÜRKİYE, LOJİSTİKTE 
BÜYÜK OYUNCU ADAYI

Rapor tanıtımında konuşan TÜSİAD Yöne-
tim Kurulu Başkanı Orhan Turan, “Türkiye’nin 
stratejik konumuyla birlikte, uluslararası lojis-
tik merkezi haline gelmesi mümkün. Bunun 
için de en önemli adımlardan biri, intermodal 
taşımacılığın güçlendirilmesi. Kamu politika 
belgelerinde de yer alan, bu hedefe yönelik ya-
pılacak altyapı yatırımları ve mevzuat düzenle-
melerinin önceliklendirilmesi, Türkiye’yi lojis-
tikte önemli bir oyuncu yapabilir. Sektördeki 
verimliliği artırmak, rekabet avantajı sağlamak 
için dijitalleşme ve akıllı lojistik uygulamaları 
devreye girerken, hız ve verimlilik için tekno-
lojinin rolü yine büyük önem taşıyor. Bununla 
birlikte e-ticaret firmaları ve lojistik şirketleri 
daha yeşil çözümler benimsemeli. E-ticaret 
firmaları, lojistik firmaları ile birlikte, tedarik 
zincirlerini optimize etmek, enerji verimlili-
ğini artırmak ve atık yönetimini iyileştirmek 
için, çeşitli stratejiler geliştirirken, çevre dostu 
üretim ve dağıtım yöntemleriyle karbon ayak 
izlerini azaltmayı hedeflemelidir. Bu dönüşüm, 
sadece çevresel faydalar sağlamakla kalmayıp, 
aynı zamanda markaların rekabet gücünü artı-
ran ve uzun vadeli müşteri sadakati oluşturan 
bir strateji haline gelmektedir” dedi. 

NİLGÜN KELEŞ: BÜYÜMEYE 
CEVAP VEREMEZSEK 
CİDDİ SORUNLAR KAÇINILMAZ 

TÜSİAD Ulaştırma ve Lojistik Çalışma 
Grubu Başkanı Nilgün Keleş ise konuş-
masında şunları vurguladı: “Bugün 
dünyanın büyük diye tanımladığı-
mız ekonomilerinin en kuvvetli 
kaslarının lojistik altyapıları 
olduğunu görüyoruz. Ülke-
mizdeki toplam e-ticaret ope-
rasyonunun önemli bir kısmı-
nı karşılayan Kuzey Marmara 
bölgesinde, e-ticarete uygun 
toplam stok yaklaşık 7,5 milyon 
metrekare ve toplan arzın neredey-
se tamamı dolu durumda. E-ticaretin 
mevcut büyüme trendini dikkate aldığımızda 
bu arzı 2027 yıl sonuna kadar yaklaşık 11,5 
milyon metrekareye çıkartmak durumundayız. 
İş gücü açığı, artan gayrimenkul maliyetleri ve 
sipariş işleme sürecinin hızını artırmaya yöne-
lik baskılar, günümüzde e-ticaret sektöründe 
depolama alanında karşılaşılan zorluklar 
olarak öne çıkıyor.  Önümüzdeki dönemde 
e-ticaret büyümesine cevap verecek bir altya-
pıyı inşa edemezsek, e-ticaret pazarının gerek 
insan kaynağı gerek teknoloji gerekse ciddi 
depo arz problemleriyle karşı karşıya kalması 
kaçınılmaz olacaktır.” 

‘DATAYI İYİ YÖNETMELİYİZ’ 
Etkinlikte Arzum Yönetim Kurulu Başkanı 

Murat Kolbaşı “Perakendenin Güç Merkezi: 

Lojistikle Dönüşen Alışveriş Dene-
yimi” oturumunda yaptığı ko-

nuşmada, perakende sektörün-
de yaşanan değişime dikkat 
çekti. Kolbaşı, ““Dünya 
ticaretine baktığınızda büyük 
bir değişimin süregeldiğini 
görebilirsiniz. Basit anlamda 

mağazacılık bambaşka bir yere 
evirildi. Perakendenin değişimi, 

zincir perakende derken bu büyük 
değişim karşımıza bugün e-ticareti 

çıkardı. Elektronik ürünler ve küçük ev 
aletleri sektörü bu değişimden en hızlı etki-
lenen sektörler arasında yer alırken, alışveriş 
platformlarındaki söz konusu değişime nasıl 
adapte olabileceğiz ve bunu nasıl hızlandıra-
cağız konusuna odaklanıyoruz. Arzum olarak 
biz de kendimizi bu değişime ve hıza adapte 
etmeye çalışıyoruz. E-ticaret platformları ve 
e-ticaret, dijital ortamda ürünlerle hızlı ve 
zahmetsiz bir şekilde ulaşmamıza, zamandan 
tasarruf sağlayama ve alternatif ürünlere otur-
duğumuz yerden ulaşmamıza imkân sağlıyor. 
Çin, attığı stratejik adımlarla bugün e-ticaret 
sürecini ülke genelinde çok iyi yönetiyor ve 
bunu tüm dünyaya yaymaya çalışıyor. Tica-
retin kayıt altına alınmasında e-ticaret önemli 
bir rol oynarken, yine veri yönetiminde de 

oldukça elimizi güçlendiren bir alan. Ülke ola-
rak bu anlamda atacağımız adımlarla datayı iyi 
yönetmeyi başarırsak Türkiye’nin elinde önemli 
fırsatlar var.”

‘LOJİSTİK ÇARKIN 
EN TEMEL BİLEŞENİ’ 

“Sınırları Kaldıran Ticaret: E-Ticarette Glo-
bal Dönüşüm ve Stratejiler” başlıklı oturumda 
konuşan Amazon Türkiye Operasyonlar Genel 
Müdürü Deniz Rekkali ise şunları söyledi: 
“Perakende e-ticaret, oldukça karmaşık ve çok 
paydaşlı yapıya sahip bir süreç ve lojistik ope-
rasyonları, bu çarkın en temel bileşenini oluş-
turuyor. Amazon Türkiye olarak ana sponsoru 
olduğumuz bu raporu, tüm paydaşlar olarak 
Türkiye’deki lojistik faaliyetleri ile ilgili fırsatları 
ve gelişime açık alanları değerlendirmek adına 
atılmış önemli bir adım olarak görüyoruz. Bu 
anlamda özellikle nitelikli insan kaynağı yetiş-
tirilmesi, kadın liderlerin daha fazla görünür 
kılınması, teknolojinin etkin kullanımı ve elbette 
ki KOBi’lerimizin e-ihracat alanında güçlendiril-
mesi konularında atılacak her türlü adımı des-
tekliyoruz. Biz daha kapsayıcı bir insan kaynağı 
havuzu yarattıkça ve bunu teknoloji ve eğitimle 
birleştirince, gerek yerel gerekse küresel anlam-
da lojistik sektörünün çok daha verimli ve etkin 
bir yöne doğru evrileceğine inanıyorum.”
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▪ 2024 yıl sonu itibarıyla Türkiye’de perakende e-
ticaretin toplam perakendeye oranının ~%17,2 
olması beklenmektedir1.

▪ Türkiye perakende e-ticaret pazarının büyüme 
hızının 2023-2027 arasında 2018-2023 dönemine 
kıyasla yavaşlaması, perakende e-ticaretin toplam 
perakendeye oranının ise yükselişini devam ettirmesi 
beklenmektedir.

▪ 2018 yılında Türkiye’de perakende e-ticaretin toplam 
perakendeye oranı %5,32’dir. Bu oran küresel 
pazardaki %12,5 oranı ile karşılaştırıldığı zaman bir 
hayli düşük kalmaktadır.

▪ Türkiye’de perakende e-ticaretin toplam 
perakendeye oranı küresel pazara kıyasla oldukça 
hızlı artmaktadır. Küresel pazarda perakende e-
ticaretin toplam ticarete oranının 2018-2027 yılları 
arasında yılda ortalama %7,1 büyümesi beklenirken, 
Türkiye’de ise %13,8 büyümesi beklenmektedir.

▪ 2027 yılına gelindiğinde, perakende e-ticaretin 
toplam perakendeden aldığı payın Türkiye’de %22,33 
olması öngörülürken, dünya ortalamasının ise 
%24,88 olması beklenmektedir.

Kaynak: Euromonitor, PwC Analizi 
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Kaynak: Euromonitor, Statista, PwC Analizi 

▪ Küresel perakende e-ticaret pazarı 2018-2023 yılları 
arasında yılda ortalama %15,8 büyümüştür. 2023-
2027 yılları arasında ise %9,5 büyümesi 
öngörülmektedir1.

▪ Pazarın geçmiş dönemlere kıyasla daha da 
olgunlaştığı görülmektedir. Perakende e-ticaretin 
toplam perakende hacminden aldığı payın 2027 
yılına kadar artmaya devam etmesi ve payının 
%24,88’e ulaşması beklenmektedir1.

▪ KOVID-19 pandemisi ile birlikte ivmelenen çevrim içi 
alışverişe yönelim, artan dijitalleşme yatırımları ve 
artan tüketici harcamaları, küresel perakende e-
ticaret pazarının büyümesini tetikleyen en önemli 
faktörler olarak sayılmaktadır. Küresel düzeyde 
yüksek seyreden enflasyon ve buna bağlı uygulanan 
sıkı para politikaları ise pazarın büyümesini kısıtlayan 
faktörler arasında yer almaktadır2.
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T
icaretin küreselleştiği dünyada lojistik sektörü, ekonomiler 
için çok daha önemli hale gelmiştir. Müşteri memnun etmede 
lojistik maliyetleri ve servis düzeyleri rekabeti etkileyen faktörler 
olmaktadır. Ancak çevresel etkiler, artan regülasyonlar ve 

değişen müşteri beklentileri, sektörün sürdürülebilirlik odağında köklü 
dönüşümler yapmasını zorunlu hale getirmiştir. 2025 yılında lojistik 
sektörü hem operasyonel verimlilik hem de sürdürülebilirlik hedeflerini 
bir arada ele alan bir ajandayla karşı karşıyadır. Sektörün dönüşümü 
süreçlerine bakacak olursak; 
a. Regülasyonlar ve Yasal Zorunluluklar

2025 yılı itibarıyla pek çok ülkede özellikle Avrupa bölgesinde karbon 
emisyonlarını azaltmak amacıyla daha sıkı regülasyonlar uygulanacak. 
Avrupa Birliği’nin “Yeşil Mutabakat” politikası gibi küresel girişimler, 
lojistik sektörüne karbon ayak izini azaltma yükümlülüğü getirmiştir. 
Ayrıca, karbon vergileri ve emisyon sınırları, şirketlerin operasyonel 
süreçlerini yeniden tasarlamalarını zorunlu kılmaktadır.
b. Müşteri Talepleri ve Şeffaflık

Giderek bilinçlenen tüketiciler, sadece hızlı ve ekonomik hizmetler 
değil, aynı zamanda çevre dostu çözümler de talep etmektedir. Tedarik 
zincirinde şeffaflık sağlayan teknolojiler, karbon ayak izini izleme ve 
raporlama gibi sürdürülebilirlik uygulamalarını ön plana çıkarmaktadır. 
Yapılan araştırmalar çevre dostu firmaların müşteriler tarafında tercih 
kriteri olduğunuz göstermektedir.
c. Teknolojik İnovasyonlar

Dijitalleşme ve otomasyon, lojistik sektöründe sürdürülebilirlik 
hedeflerine ulaşmak için kritik rol oynamaktadır. Elektrikli araçlar, yapay 
zeka destekli rota optimizasyonu, otonom taşıma sistemleri, akıllı 
depolar…

2025 ajandasındaki öncelikli alanlara bakacak olursak; 
a. Karbonsuzlaştırma, Süreçler ve Alternatif Enerji Kullanımı 

Karbonsuzlaştırma, lojistik sektörünün sürdürülebilirlik yolculuğunun 
merkezinde yer almaktadır. Şirketler, fosil yakıtlardan uzaklaşarak 
elektrikli ve hidrojenle çalışan araçlara yönelmektedir. Örneğin, kısa 
mesafeli taşımacılıkta elektrikli kamyonların kullanımı yaygınlaşırken, 
uzun mesafeli taşımacılıkta biyoyakıt ve hidrojen gibi alternatif enerji 
kaynakları tercih edilmeye başlandı. Ayrıca multimodal taşımacılıkla 
çevre dostu olanların tercihi daha da artacağı öngörülmektedir.
b. Döngüsel Ekonomi Yaklaşımları

Lojistik süreçlerinde atık yönetimi ve geri dönüşüm, sürdürülebilirliğin 
kritik bir parçasıdır. 2025 yılında, şirketlerin sıfır atıklı ve çok defa 
kullanılabilen ambalaj malzemeleri ve depo operasyonlarında enerji 
tasarruflu uygulamalara öncelik verdiği görülmektedir. 
c. Dijitalleşme ve Veri Tabanlı Çözümler

Yapay zeka ve büyük veri analitiği, lojistik operasyonlarının daha 
verimli ve çevre dostu hale getirilmesinde kritik rol oynamaktadır. 
2025 ajandasında, rota optimizasyonu, araç doluluk oranları ve enerji 
tüketiminin izlenmesi gibi uygulamalar ön plana çıkmaktadır. Blokzincir 

teknolojisi ise tedarik zincirindeki şeffaflığı artırarak sürdürülebilirlik 
hedeflerini desteklemektedir.
d. Şehir İçi Lojistik ve Mikro Dağıtım

E-ticaretin yükselişi, şehir içi lojistiğin önemini artırmıştır. Şirketler, 
karbon emisyonlarını azaltmak için bisikletli kuryeleri görmeye 
başlayacağız. Ayrıca özellikle İstanbul gibi metropollerde mini elektrikli 
araçlar daha da yaygınlaşacaktır. Şehir merkezlerinde mikro dağıtım 
merkezleri (cepo depolar) kurarak teslimat süreçlerini daha çevre dostu 
hale getirmektedir.

Peki sektörün önündeki zorluklar neler? 
a. Yüksek Maliyetler

Elektrikli araçların ve yenilenebilir enerji altyapısının yüksek maliyetleri, 
birçok lojistik şirketi için önemli bir engel teşkil etmektedir. Bu nedenle, 
sektörün bu alandaki yatırımları teşvik edici politikalar ve destek 
mekanizmalarına ihtiyaç duyulmaktadır. Yeşil finansın yaygınlaşması ile 
şirketler sürdürülebilirlik hedeflerini ulaşabiliyor olacaklar.
b. Teknolojik Uyum Süreci

Yeni teknolojilerin entegrasyonu, şirketler için hem finansal hem de 
operasyonel zorluklar yaratmaktadır. Özellikle küçük ve orta ölçekli lojistik 
şirketleri, dijital dönüşüm süreçlerinde rekabet avantajını yakalamakta 
zorlanabilir. Teknoloji süreçlerine dahil eden şirketler ayakta kalacak.
c. Küresel Tedarik Zinciri Sorunları

Pandemi sonrası ortaya çıkan tedarik zinciri sorunları, sektörde 
sürdürülebilirlik odaklı yatırımların ertelenmesine yol açabilmektedir. 
Çin’de başlayan pandemi deneyimi şirketlerin tek bir yerden tedarik 
konusunun riskini görerek alternatif çözümler oluşturma girişimleri yeni 
yol ile ilgili zorlukları ortaya çıkarmaktadır.

 2025 yılı ve sonrasında lojistik sektöründe sürdürülebilirlik 
yolculuğunun başarıya ulaşması için şu öneriler öne çıkmaktadır:

1. Yeşil Teknolojilere Yatırım: Otomasyonlar, yenilebilir enerji, karbon 
ayak izini azaltacak çözümlerin kullanılması

2.Uluslararası İş Birlikleri: Küresel ölçekte sürdürülebilir lojistik 
uygulamalarını teşvik eden iş birlikleri artırılmalıdır.

3. Eğitim ve Farkındalık: Şirket çalışanlarının sürdürülebilirlik 
konusundaki bilgi ve becerilerini artırmak için eğitim programları 

düzenlenmelidir.

4. Hibrit İş Modelleri: Dijitalleşme ve geleneksel lojistik süreçlerinin 
entegrasyonu, sektördeki dönüşümü kolaylaştırabilir.

5. Veri Tabanlı Kararlar: Büyük veri ve analitik çözümler, operasyonel 
süreçlerde çevresel etkileri minimize etmek için kullanılmalıdır.

Lojistik sektörü, 2025‘te sürdürülebilirlik hedeflerini merkeze alarak 
hem çevresel hem de ekonomik anlamda dönüşüm gerçekleştirmek 
zorundadır. Bu dönüşüm, sadece regülasyonlara uyum sağlamak için 
değil, aynı zamanda müşteri beklentilerini karşılamak ve rekabet avantajı 
elde etmek için kritik bir gereklilik haline gelmiştir. Türkiye’nin en büyük 
ihracat bölgesi Avrupa için yeşil yolcuğu daha önemli hale getiriyor.

Herkesin yeni yılını kutlar 2025 yılının daha yaşanabilir bir dünya için 
adım atılan bir yıl olmasını dilerim!

Lojistik ve Tedarik Zinciri 
Profesyoneli

GündemLojistikSEYHAN GÜLHAN

YEŞİL YOLCULUĞUN 
SÜRDÜRÜLEBİLİRLİĞİ!



L
ojistik sektöründe kadın 
istihdamının artırılması ve 
cinsiyet eşitliği konusunda fırsat 
yaratılması için birçok çalışma 

yürütülüyor. UND ve WiLAT gibi 
kurumlar da başlattıkları kadın sürücü 
sayısının artırılmasını yönelik projelerle 
bu süreci destekliyor.  Kadın tır sürücü 
sayısının artmasıyla birlikte, lojistik 
sektöründe önemli değişimler yaşanması 
ile devam eden cümle sonrasında gelen 
sektörün daha verimli ve dinamik hale 
gelmesi bekleniyor, 

WiLAT, Lojistik ve Taşımacılık sektö-
ründe kadın sürücülerin sayısını arttırmak 
ve sektörün erkek egemen algısını kırmak 
için “Kadın Sürücüler Projesi”ni başlattı. 
C.I.L.T. Türkiye Başkanı ve WiLAT Orta 
Doğu ve Avrupa’dan Sorumlu Global 
Başkan Yardımcısı Berna Akyıldız pro-
jeye dair yaptığı konuşmada “Global bir 
kurum olan CILT, kadın kanadı WiLAT 
öncülüğünde Türkiye lojistik sektöründe 
kadın istihdamının artması ve bu konu-
da sektördeki firmaların farkındalığını 
artırmak için son 3 yıldır yoğun bir çaba 
göstermekte. Kuruluş yılımızda yüzde 
9,1 olan kadın istihdamının son 3 yılda en 
güncel TÜİK verilerine göre yüzde 11,2’ye 
çıktığını görüyoruz. Gelişim memnuniyet 
verici ancak kadın istihdamı sektörü-
müzde hala çok düşük. Bunun önemli 
bir nedeni de bu sektörde mavi yakalı 

çalışanlar içinde kadın oranının çok daha 
düşük olmasıdır. Kadın Sürücüler Proje-
mizi başlatarak, kadın sürücü adaylarının 
belirlenmesi, eğitilmesi, yetiştirilmelerini 
hedefliyoruz. Ayrıca sürücülerimizi istih-
dam edecek şirketlerle iş birliği yaparak, 
bu konunun tüm mecralarda savunuculu-
ğunu üstleneceğimiz bir yola çıktık” dedi. 

HEDEF 5 YILDA 
5 BİN KADIN SÜRÜCÜ 

WiLAT Başkanı Esra Kıvrak ise projenin 
yol haritasıyla ilgili bilgileri paylaştı. Esra 
Kıvrak şunları aktardı: “Kadın Sürücüler Pro-
jesi sektörde kadın istihdamının artışını sağ-
lamak için önemli bir adım aynı zamanda da 
sürücü bulma sıkıntısı yaşanan sektörümüz 

için ticari bir ihtiyaç. Türkiye’de yapacağı-
mız projenin de global olarak sektöre ilham 
vereceğini düşünüyoruz ve daha büyük bir 
alana yayılmasını hedefliyoruz” dedi.  

C.I.L.T. Türkiye Yönetim Kurulu üyesi 
Semra Özcan proje vizyonunun önemini 
vurgulayarak, “5 yılda 5 bin kadınımıza 
yepyeni bir donanım kazandırarak, parlak 
bir gelecek sunmak hayaliyle yola çıktık. 
Kadın sürücü istihdam etmek isteyen tüm 
kurumlarımızı bu değerli projeye katılmaya 
davet ediyoruz. Geleceğini değiştirmek ve 
diğer kadınlara rol model olmak isteyen 
kadın sürücü adaylarımızı da başvuru yap-
maya davet ediyoruz. Bunu ancak güçleri-
mizi birleştirerek başarabiliriz. Çünkü, hep 
birlikte daha güçlüyüz!” diye konuştu. 

Lojistikte kadın istihdam oranı 
IKI BASAMAK YÜKSELDI
Lojistik sektöründe kadın istihdam oranının artırılmasına dönük sivil toplum 

kuruluşları ve şirketlerin yürüttüğü çalışmalar sahada cevap buldu, son 3 yılda 
lojistik sektöründeki kadın çalışan oranı yüzde 9,1’den 11,2’ye yükseldi.

UND, KADIN PROFESYONEL TIR SÜRÜCÜSÜ ADAYLARINI BEKLIYOR!

Kadınların taşımacılık sektöründe daha aktif rol almasını hedefiyle 
kurulan “UND Kadın Çalışma Grubu”, önemli bir adım atarak, kadın 
profesyonel TIR sürücüsü yetiştirmek için “UND Kadın Tır Sürücü 
Akademisi’ni” hayata geçirdi. Akademiye katılacak kadın sürücü adayları için 
başvurular toplanmaya başladı. Akademi, kadınlara uluslararası ve ulusal 
düzeyde profesyonel Tır sürücüsü olma imkânı sunuyor. Başvurmak isteyen 
kadınların tek yapmaları gereken, online başvuru formunu doldurmak. 
Seçilen adaylar, deneyimli eğitmenler eşliğinde kapsamlı bir eğitim 
programına alınacak. Bu eğitim sayesinde kadınlar, güvenli ve başarılı bir 
şekilde Tır sürüşü yapabilecekler. 

Profesyonel tır şoförleri, Türkiye’nin ekonomik kalkınmasında ve 
küresel ticaret ağında önemli yer tutan lojistik sektörünün ana aktörleri 
pozisyonundalar. Kadınların sektöre katılımı, farklı perspektiflerin ve 
inovatif düşünme biçimlerinin sektöre kazandırılmasına yol açıyor. 
Sürücülük, kadınların dikkatli ve kurallara uyan yapıları sayesinde rahatlıkla 
yapabilecekleri bir meslek. Kadınların bu alanda başarılı olabileceğini 
göstermek isteyen UND lojistik sektöründe kadın istihdamının artması 
hedefinde de önemli bir adım atmış olacak. Bu sayede hem kadınların 
ekonomik güçlenmesine katkı sağlanacak, hem de sektörün gelişimine 
destek verilecek.
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Mercedes-Benz Türk, Yeni Actros L’yi yeni tasarımıyla ocak ayında yollara çıkarmaya 
hazırlanıyor. Mercedes-Benz Türk’ün Aksaray Fabrikası’nda üretimine başlanan, 
yenilenen yüzü ve teknolojik kabiniyle öne çıkan yerli üretim yeni Actros L’nin ilk 

tanıtımı Mercedes-Benz Türk Kamyon Satış Bayilerine gerçekleştirildi. Yeni Actros L, 
yüksek konforu, son teknoloji donanımları ve üst düzey verimliliği ile dikkat çekiyor. 

MERCEDES-BENZ YENI ACTROS L 
Türkiye’de yollara çıkıyor!
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ray Fabrikamızda üretimine başladığımız 
ve ocak ayı itibarıyla da satışa sunduğu-
muz Yeni Actros L ile sürüş teknolojileri 
bakımından, müşterilerimize daima en 
iyi araç çözümlerini sunma sözümüzün 
bir kez daha altını çiziyoruz. Yeni Actros 
L modeliyle, test edilip kanıtlanmış ami-
ral gemisi araç modelimizi birçok açıdan 
çok daha verimli hale getirdik.  Bunun en 
iyi örneği, devrim niteliğinde yeni kabin 
tasarımımız.  Yeni Actros L modelinde bu 
tasarım sayesinde yüzde 3’e varan yakıt 
tasarrufu sağlıyoruz. Yeni aracımızla 
sektörün yükünü daha da hafifletmeyi 
vadediyor, tüm müşterilerimizi verimli-
liğin yeni şeklini deneyimlemeye davet 
ediyoruz” dedi.

VERİMLİLİK: DEVRİM 
NİTELİĞİNDE YENİ 
KABİN TASARIMI!

Hayatına 1996 yılında başlayan 
Mercedes-Benz Actros kamyon serisi, 
müşterilerinin ve sürücülerinin ihtiyaçla-
rını en iyi şekilde karşılama yeteneğiyle 
kısa zamanda Mercedes-Benz Trucks’ın 
gözde modellerinden biri olmayı başardı. 
80 mm uzatılmış aerodinamik tasarımlı 
yeni kabinin ön kısımda karşılanan hava 
akımı, mümkün olan en verimli şekilde 
aracın çevresinden yönlendirilerek do-
laşıma devam ediyor. Optimize edilmiş 
hava akışını sağlamak için, neredeyse 

hiçbir boşluk veya açıklık bırakılmadan 
oluşturulan aerodinamik tasarım 

konsepti, motor bölmesini dış 
hava akımından ayırmak için 

kullanılan kauçuk parçalarla 
tamamlandı. Böylece Yeni 
Actros L modelinde bu 
tasarım sayesinde yüzde 3’e 
kadar yakıt tasarrufu sağ-
landı. Mercedes-Benz Türk, 

aerodinamik optimizasyon 
uygulamalarıyla birlikte, Yeni 

Actros L modelinin verimliliğini, 12,8 litre 
motor hacmine sahip 3’üncü nesil OM 
471 dizel motorla daha da artırıyor. Uzun 
mesafe taşımacılık için tasarlanan Yeni 
Actros L’de mümkün olan en düşük yakıt 
tüketiminin sağlanması üzerine odakla-
nıldı. OM 471 dizel motorla beraber araçta 
önceki nesle göre maksimum yüzde 4’e 
kadar yakıt tasarrufu sağlanıyor. 

UZUN YOL TAŞIMACILIĞINDA 
“KONFORUN YENİ ŞEKLİ” 
YENİ ACTROS L!

Mercedes-Benz Türk, Yeni Actros L ve 
fütüristik kabin tasarımıyla, verimlilik ar-
tırma ve toplam maliyeti azaltmanın yanı 
sıra, sürücü kabininin cazip dış tasarımı 
ve konforu gibi unsurların da araç alımla-

M
ercedes-Benz Actros L 
modeli, 2022’de piyasaya 
sürülmesinden 
bu yana, 

Mercedes-Benz Türk çekici 
segmentinin standartlarını 
belirlemeye devam ediyor. 
“Verimliliğin Yeni Şekli” 
mottosuyla ocak ayından 
itibaren yollara çıkmaya 
başlayacak Mercedes-
Benz Türk’ün Aksaray 
Fabrikası’nda üretimine 
başlanan Mercedes-Benz 
yeni Actros L, yüksek 
konforu, son teknoloji 
ekipmanları ve üst düzey 
verimliliğiyle sektöründe 
öncülüğünü pekiştirmeye 
devam ediyor. Yenilenen 
yüzü ve teknolojik 
kabiniyle öne çıkan 
yeni Actros L, fütüristik 
ProCabin tasarımıyla 
çekici segmentinde yeni 
standartları belirliyor. Bu 
tasarım sayesinde yüzde 3’e 
varan yakıt tasarrufu sağlanırken; Ekim 
2022’de devreye alınan 3’üncü nesil 
OM 471 motoru ile beraber önceki nesle 
oranla toplamda yüzde 7’ye varan yakıt 
tasarrufu sağlanıyor. 

Kusursuz hizmet anlayışıyla geliş-
tirdikleri yeni nesil ürünleri en son gü-
venlik standartlarını kapsayacak şekilde 
yollara çıkardıklarını söyleyen Mercedes-
Benz Türk Kamyon ve Pazarlama Satış 
Direktörü Alper Kurt, “Bugün başarısını 
kanıtlamış amiral gemisi modelimizi 
şimdi yeni bir boyuta taşıyor; fütüristik 
araç tasarımı, optimize edilmiş aerodi-
namik özellikleri, bir dizi konfor özelliği, 
verimli motorları, gelişmiş dinamik sürüş 
sistemleriyle, “Yeni Actros L”yi müşteri-
lerimizin beğenisine sunmaktan büyük 
mutluluk ve heyecan duyuyoruz. Aksa-
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MERCEDES-BENZ YENİ 
ACTROS L “TEKNOLOJİNİN 
YENİ ŞEKLİ”!

1 Ocak 2025’te yürürlüğe giren Ge-
nel Emniyet Yönetmeliği’ne (GSR Faz 
B) göre üretilen Yeni Actros L modeli, 
regülasyon gerekliliklerinin ötesinde 
özelikler sunuyor: 

» Çoklu şerit takip özelliğiyle Aktif 
Fren Asistanı 6 (ABA6)

ABA 5’in gelişmiş versiyonu olarak 
tanımlanabilen ABA 6, Mercedes-Benz 
kamyon ve çekicilerin far ve ön çamur-
luk bölgesinde ek radar sensörleri ile 
270 derece gelişmiş gözlem alanı sunu-
yor. Genişletilmiş izleme aralığına ek 
olarak Mercedes-Benz Türk mühendis-
leri, hareketli yayalara ve bisikletlilere 
verilen tepkinin 60 km/s’ye kadar hız 
aralığına genişletme imkânı yakaladı. 
Böylece araçlar, karşıdan karşıya geçen, 
karşıdan gelen veya aracın şeridinde yü-
rüyen yayalara otomatik tam frenleme 

(acil frenleme adı verilen) ile tepki verebi-
liyor. Yaya ve bisiklet algılama özelliğiyle 
regülasyon gerekliliklerinin de ötesinde 
gelişmiş bir frenleme özelliği sunan yeni 
nesil kamyonlar, özellikle şehir içinde 
çalışan araçlar için ayırt edici bir güvenlik 
özelliği olarak öne çıkıyor.

 
» Aktif Kör Nokta Asistanı 2

Sunduğu konfor ve şıklığın yanı sıra 
geliştirilmiş teknolojik donanım ile hem 
güzel hem de güvenli olan Mercedes-Benz 
kamyonlar her iki tarafında bir bisikletli, 
araç, yaya veya herhangi bir nesne algıla-
dığında çarpışmayı önlemek için sürücüye 
iki aşamalı bir uyarı sistemi sunuyor. Sis-
tem, regülasyon gerekliliklerinin ötesinde 
olası çarpışmayı engellemek için frenleme 
özelliğine de sahip.

Mercedes-Benz Türk, Türkiye’nin dört 
bir yanında hizmet veren güçlü bayi ağıy-
la birlikte Mercedes-Benz Actros L modeli-
nin segmentindeki başarısını ve sektördeki 
öncülüğünü sürdürmeye devam edecek. 

rında önemli bir rol oynadığının altını 
çiziyor. Stream, Big veya Giga Space 
olmak üzere mevcut olan ProCabin iç 
mekânında; optimize edilmiş koltuk 
ısıtma, yeni premium Dinamica Star 
koltuk kılıfları, ahşap iskeletli yataklar 
ve konforu çok daha artırılmış Ekstra 
Premium Konforlu yatak minderi gibi 
birçok konfor özelliği sunuluyor. Ara-
cın yeni konfor donanımları arasında, 
sürücü koltuğu için masaj fonksiyonu 
da yer alıyor. Bu masaj fonksiyonu, 
koltuğun tünel tarafındaki bir fonk-
siyon düğmesi aracılığıyla etkinleş-
tiriliyor ve 10 dakika sonra otomatik 
olarak kapanıyor. Yeni LED ambiyans 
aydınlatması, hem mavi LED’li ortam 
gece sürüş ışığı hem de kehribar yaşam 
alanı ışığı sayesinde aracın iç mekanına 
rahatlatıcı bir aydınlatma sağlıyor ve 
böylece daha iyi bir yaşam atmosferi 
sunuyor. Aynı zamanda gece sürüşü 
sırasında kabin içinde bir yönlendirme 
ışığı görevi de görüyor. 

SANATÇI DESTEK FONU, DEPREMDEN ETKILENEN SANATÇILARI DESTEKLIYOR

Yaklaşık 40 yıldır “Kültür-sanatın #daima yanında” 
mottosunun rehberliğinde pek çok çalışmaya destek vererek 
çeşitli projelere imza atan Mercedes Benz Türk, görsel sanatlar 
alanında faaliyet gösteren sanatçıların gelişimlerine ve üretim 
süreçlerine katkıda bulunmak 
amacıyla İstanbul Kültür Sanat 
Vakfı’nın (İKSV) yürütücülüğünde 
hayata geçirilen SaDe’ye (Sanatçı 
Destek Fonu) destek vermeye devam 
ediyor. Program bu yıl Şubat 2023 
depremlerinden etkilenen sanatçıların 
tasarı aşamasındaki projelerini 
hayata geçirebilmeleri için destek 
sağlıyor. SaDe (Sanatçı Destek Fonu) 
programı kapsamında desteklenen 
sanatçılar, üretim süreçleri boyunca 
projelerini geliştirebilmeleri için 

alanlarında uzman mentorlarla çalışma imkânı buluyor. 
Üstelik bu isimler sanatçıların kendi belirlediği, beraber 
çalışmak istedikleri kişiler oluyor. Program kapsamında, 
tasarım aşamasındaki projelerini geliştirmeleri için programa 

katılan sanatçılara 5.000’er Avro 
destek sağlanıyor. Buna ek olarak 
sanatçılar çalışabilecekleri kültür-sanat 
profesyonelleri,
kurumlar ve üreticilerle de bir araya 
getiriliyor. Görsel sanatlar alanında 
çalışmalar yapan sanatçılara yönelik 
fona, 2024 yılında 84 sanatçı başvurdu. 
Yapılan başvurular arasından 
desteklenecek sanatçılar Aylin Çankaya, 
Cemil Çalkıcı, Gökçe Çetin, Macide 
Yalçınkaya, Nesime Karateke ve Rozelin 
Akgün olarak belirlendi.
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Global taşımacılık süreçlerinin yaklaşık 
yüzde 40’ını üstlenen ağır ticari araçlar 
sektörü, aynı zamanda küresel karbon 

salınımının önemli bir kaynağı oluyor. 
Bu nedenle sektörde 

sürdürülebilirlikte çevresel 
odaklı dönüşüm, hız 

kazanarak artıyor.

Global taşımacılık süreçlerinin yaklaşık 
yüzde 40’ını üstlenen ağır ticari araçlar 
sektörü, aynı zamanda küresel karbon 

salınımının önemli bir kaynağı oluyor. 
Bu nedenle sektörde 

sürdürülebilirlikte çevresel 
odaklı dönüşüm, hız 

kazanarak artıyor.

Global taşımacılık süreçlerinin yaklaşık 
yüzde 40’ını üstlenen ağır ticari araçlar 
sektörü, aynı zamanda küresel karbon 

salınımının önemli bir kaynağı oluyor. 
Bu nedenle sektörde 

sürdürülebilirlikte çevresel 
odaklı dönüşüm, hız 

kazanarak artıyor.

Global taşımacılık süreçlerinin yaklaşık 
yüzde 40’ını üstlenen ağır ticari araçlar 
sektörü, aynı zamanda küresel karbon 

salınımının önemli bir kaynağı oluyor. 
Bu nedenle sektörde 

sürdürülebilirlikte çevresel 
odaklı dönüşüm, hız 

kazanarak artıyor.

AĞIR AĞIR 
TICARI TICARI 
ARAÇLARDA ARAÇLARDA 
YEŞIL DÖNÜŞÜM YEŞIL DÖNÜŞÜM 
HIZ KAZANDIHIZ KAZANDI

58  58  www.lojistikhatti.comwww.lojistikhatti.com

olarak görülmüyor; aynı zamanda 
ekonomik ve sosyal faydalar sağlayan 
önemli bir strateji gerektiriyor. Sektör, 
sürdürülebilirlik alanında çevresel 
etkilerini azaltırken aynı zamanda 
ekonomik büyümeyi ve iş modellerinde 
gelişimi ile daha yeşil bir geleceğe 
doğru hızla ilerlemeyi hedefliyor.

2030 YILINA KADAR YÜZDE 
30 EMİSYON AZALIMI 
HEDEFLENİYOR

 Uluslararası Enerji Ajansı 
(IEA) tarafından yayımlanan 2023 
Küresel Enerji Görünümü (World 
Energy Outlook 2023) raporuna göre 
taşımacılık sektörü, küresel karbon 
emisyonlarının yaklaşık yüzde 
23’ünü oluşturuyor. Yine rapora göre 
karayolu taşımacılığını yürüten ağır 
ticari araçlar (kamyon, çekici, otobüs 
vb.) sektörü ise taşımacılıkla ilgili bu 
emisyonların yüzde 40’ını oluşturuyor. 
Araçların fosil yakıt kullanımı, yüksek 

oranda karbon (CO2) ve diğer sera 
gazlarının salınımına neden oluyor. 
Ayrıca OECD’nin 2022 raporuna 
göre, 2030 yılına kadar bu araçlardan 
kaynaklanan emisyonların yüzde 30 
oranında azalması bekleniyor. Ancak 
bu hedefe ulaşılabilmesi için sektörde 
köklü değişikliklerin ve sürdürülebilir 
teknolojilerin hızlı bir şekilde 
uygulanması gerekiyor.

Elektrikli ağır ticari araçlar, karbon 
salınımını sıfıra indirerek sektördeki 
dönüşümü güçlendiriyor. 2023 yılında 
dünya çapında satışı yapılan yeni ağır 
ticari araçların yüzde 1’inin elektrikli 
olduğu belirtiliyor. BloombergNEF 
(BNEF)’in verilerine göre, bu oranın 
2040 yılına kadar yüzde 30’a çıkması 
öngörülüyor. Elektrikli kamyonlar 
ve otobüsler, özellikle şehir içi 
taşımacılıkta önemli bir rol oynayacak. 
Bu doğrultuda üreticiler, ciddi 
yatırımlar yaparak elektrikli araç 
portföylerini genişletiyor.

A
ğır Ticari Araçlar Derneği 
(TAİD) yayınladığı bültenle 
küresel karbon salınımının 
önemli unsurlarından 

ağır ticari araçlarda çevresel odaklı 
dönüşüme dikkat çekti. TAİD 
yayınladığı açıklamada sektördeki son 
gelişmeleri şöyle paylaştı: 

Global taşımacılık süreçlerinin 
yaklaşık yüzde 40’ını üstlenen ağır 
ticari araçlar sektörü, aynı zamanda 
küresel karbon salınımının önemli bir 
kaynağı oluyor. Bu nedenle sektörde 
sürdürülebilirlikte çevresel odaklı 
dönüşüm, hız kazanarak artıyor. 
Elektrifikasyon, alternatif yakıtlar, 
akıllı taşımacılık sistemleri, verimlilik 
artıran teknolojiler, üretimde alınan 
sürdürülebilir çözümler, ağır ticari 
araçlar sektöründe çevresel etkilerin 
azaltılmasında önemli rol oynuyor. 
Ancak her sektörde olduğu gibi ağır 
ticari araç sektöründe sürdürülebilirlik, 
yalnızca çevresel bir zorunluluk 
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doğrultusunda, treylerin aerodinamik 
tasarımı, hafifletilmiş malzemelerle 
donatımı ve lastik çözümleri gibi 
iyileştirmelerle yüzde 10’luk bir 
karbon emisyon azaltımının 2030 yılına 
kadar gerçekleştirilmesi hedefleniyor. 
Ayrıca treylerlerde elektrifikasyon 
dönüşümü de hız kazandı. Özellikle 
frigorifik araçlarda sunulan elektrikli 
çözümler, soğutucudan kaynaklanan 
karbon emisyonlarını yüzde 100 
oranında düşürerek çevreye duyarlı 
taşımacılığı destekliyor. Ek olarak, 
treylere entegre edilen tahrikli dingil ve 
batarya teknolojisi sayesinde çekicinin 
karbon emisyonları yüzde 40’a varan 
oranlarda azalabiliyor. Bu yenilikçi 
çözümlerle treyler sektörü, taşımacılığın 
sürdürülebilir geleceğinde önemli 
bir rol oynayarak, çevresel etkilerin 
azaltılmasında etkili bir adım atıyor.

EKONOMİK DÖNÜŞÜM
 Sürdürülebilirliğe yönelik yapılan 

yatırımlar, yalnızca çevresel fayda değil 
ekonomiye de katkı

sağlıyor. 2023 yılı itibarıyla, 
ağır ticari araç sektörüne yönelik 
sürdürülebilirlik odaklı yatırımların 
yıllık büyüme oranının yüzde 7,5 
olduğu görülüyor. Bu yatırımın büyük 
bir kısmı, elektrikli araç altyapısı, 
yeni nesil batarya teknolojileri ve 
sürdürülebilir yakıt çözümlerine 

yönlendiriliyor. GlobalData tarafından 
sunulan 2022 raporuna göre, 2030 yılı 
itibarıyla dünya genelinde elektrikli 
araç altyapısına yapılan yatırımların 
30 milyar doları geçmesi bekleniyor. 
Bu yatırım, sadece çevreyi korumakla 
kalmayıp, aynı zamanda yeni iş 
fırsatları yaratılmasına ve ekonomik 
büyüme sağlanmasına da destek oluyor.

SÜRDÜRÜLEBİLİRLİK 
HEDEFLERİNDEKİ ZORLUKLAR 
VE GELECEK BEKLENTİLERİ

Ağır ticari araçlar sektöründe 
çevresel sürdürülebilirlik hedeflerine 
ulaşmak için hâlâ çözülmesi gereken 
bazı zorluklar bulunuyor. Elektrikli 
araçların menzilleri, batarya 
maliyetlerinin yüksekliği ve şarj 
altyapısının yetersizliği gibi engeller, 
geçiş sürecini zorlaştırıyor. Ancak, 
2030 yılına kadar menzil sorunlarının 
çözülmesi ve elektrikli araçların daha 
erişilebilir hale gelmesi bekleniyor. 
IEA 2023 Küresel Enerji Görünümü 
raporunda, elektrikli araçların 2030 yılı 
itibarıyla ağır ticari araç satışlarının 
yüzde 40’ını oluşturacağı tahmininde 
bulunuluyor. Ayrıca, enerji verimliliği 
ve yenilenebilir enerji altyapılarının 
güçlendirilmesiyle birlikte, sektördeki 
karbon emisyonlarının yüzde 30 
oranında azalması bekleniyor.

ALTERNATİF YAKITLAR, 
SÜRDÜRÜLEBİLİRLİKTE 
ROL ALIYOR

Alternatif yakıtların kullanımı 
sayesinde fosil yakıt kullanımının 
azaltılması ve sınırlı kaynaklarda 
tasarruf sağlanması hedefleniyor. Öte 
yandan LNG (Sıvılaştırılmış Doğal 
Gaz) ve biyodizel gibi alternatif 
yakıtlar, dizel motorlardan çok daha 
düşük emisyon seviyeleri sağlıyor. 
LNG, karbon salınımını yüzde 20-25 
oranında azaltabilirken, biyodizel ise 
yüzde 60’a kadar daha düşük CO2 
emisyonu sağlıyor. 

 
DİJİTALLEŞME VE 
AKILLI TAŞIMACILIK

 Dijitalleşme ve akıllı taşımacılık 
sistemleri, ağır ticari araçlar sektöründe 
verimliliği artırarak, çevresel etkilerin 
azaltılmasına yardımcı oluyor. Akıllı 
filo yönetim sistemleri, araçların 
optimum hızda ve rotada yol 
almalarını sağlayarak, yakıt tüketimini 
ve emisyonları önemli ölçüde 
azaltıyor. McKinsey & Company’nin 
2023 raporuna göre akıllı taşımacılık 
sistemlerinin dünya genelinde 
sektördeki yakıt tüketimini yüzde 10-15 
oranında azaltabileceği öngörülüyor. 
Ayrıca, otonom araçların 2040 yılına 
kadar taşımacılık sektöründe yüzde 
30’a kadar pazar payı kazanması 
bekleniyor. Otonom araçlar, trafik 
akışını optimize ederek, gereksiz yakıt 
tüketimini engelleyecek ve çevreye olan 
etkisini önemli ölçüde azaltabilecek.

 
TREYLERDE KARBON 
EMİSYON AZALTIMI

Treylerler, çekicilerin yakıt 
tüketimini optimize ederek 
emisyonların düşmesine katkıda 
bulunabiliyor. Ağır ticari araçlar 
için belirlenen VECTO hedefleri 

“Ağır ticari araçlar sektöründe çevresel sürdürülebilirlik 
hedeflerine ulaşmak için hâlâ çözülmesi gereken bazı 

zorluklar bulunuyor. Elektrikli araçların menzilleri, batarya 
maliyetlerinin yüksekliği ve şarj altyapısının yetersizliği 
gibi engeller, geçiş sürecini zorlaştırıyor. Ancak, 2030 
yılına kadar menzil sorunlarının çözülmesi ve elektrikli 
araçların daha erişilebilir hale gelmesi bekleniyor.”



D
FDS, KRONE’nin İzmir Tire’deki 
fabrikasında gerçekleşen tören 
ile 450 adet yeni treyleri teslim 
aldı. Törene DFDS İcra Kurulu 

Lojistikten Sorumlu Başkan Yardımcısı ve 
Akdeniz Lojistik İş Birimi Başkanı Martin 
Gade Gregersen, DFDS Başkan Yardımcısı 
ve Türkiye Lojistik Başkanı Jeppe Vestrup 
Skivild, KRONE Trailer International Genel 
Müdürü Semih Pala, KRONE Ticari Araçlar 
Genel Müdürü Kartal Erköy, KRONE Yetkili 
Satıcısı Heska Motorlu Araçlar Yönetim 
Kurulu Üyesi Hamdi Yüncü ve her iki 
şirketten yetkililer katıldı. DFDS’in kara 
taşımacılığı filosuna 450 yeni treylerin 
eklenmesi, şirketin müşterilerine daha 
yüksek kapasite ile hızlı ve verimli hizmet 
sunma vizyonunun bir parçası olarak 
hayata geçirildi. Bu yatırım ile DFDS’in 
filosundaki treyler sayısı 3850’ye yükseldi.

DFDS İcra Kurulu Lojistikten Sorumlu 
Başkan Yardımcısı ve Akdeniz Lojistik İş Bi-
rimi Başkanı Martin Gade Gregersen, KRO-
NE ile gerçekleştirilen iş birliği hakkında 
şunları söyledi: “DFDS’in KRONE ile uzun 
yıllara dayanan bir iş birliği bulunuyor. 
DFDS olarak, KRONE treylerlerin kalitesine 

ve dayanıklılığına büyük bir güven duyu-
yoruz. Türkiye’de kara taşımacılığına giriş 
yapmamızın hemen ardından yaptığımız 
bu yatırım da iş birliğimizin sağlamlığını bir 
kez daha kanıtlıyor ve gelecekte de bunu 
geliştirmeyi hedefliyoruz.”

DFDS Başkan Yardımcısı ve Türkiye 
Lojistik Başkanı Jeppe Vestrup Skivild ise, 
“Bizim için öncelikli olan her zaman müş-
terilerimizin memnuniyeti ve sürdürülebilir 
yüksek hizmet kalitesi. Bu doğrultuda 
DFDS Türkiye Lojistik olarak, Avrupa pa-
zarlarına ulaşmak isteyen Türk firmalarına 
daha hızlı ve verimli hizmet sunmamızı 
sağlayacak yatırımları yapmaya kararlıyız. 
Treyler yatırımımız için, dayanıklılığından 
ve kalitesinden emin olduğumuz KRONE’yi 
tercih ettik. Gelişmiş lojistik altyapımız 
ve büyüyen filomuz sayesinde, hizmet 
kalitemizi yükselterek Türkiye’deki müş-
terilerimize sağladığımız desteği daha da 
artıracağız” diye konuştu. 

KRONE Trailer International Genel 
Müdürü Semih Pala, “Alanlarında lider 
iki global firmanın iş birliğinin, bugün 
450 araçlık teslimatla devam etmesinden 
büyük bir mutluluk ve gurur duyuyoruz. 

KRONE ve DFDS, yalnızca Türkiye’de değil, 
Avrupa’da da yıllardır güçlü bir iş birliği 
yürütüyor. DFDS’in operasyonlarına katkı-
da bulunmaya ve taşımacılık sektöründe 
yenilikçi çözümler sunmaya devam edece-
ğiz. Türkiye; deniz, kara ve demiryollarını 
birleştiren multimodal taşımacılık altyapı-
sıyla, uluslararası ticaret yollarında kilit bir 
rol üstleniyor. Sanayi üretimi artan, ihracatı 
büyüyen Türkiye’nin ihracat taşımacılığı 
gücüne destek vermekten büyük bir mut-
luluk duyuyoruz. Bu iş birliği sayesinde 
hem Türkiye’nin hem de global lojistik sek-
törünün gelişimine değer katmaya devam 
edeceğiz” dedi.  

KRONE Ticari Araçlar Genel Müdürü 
Kartal Erköy ise konuşmasında, Tire fab-
rikasında üretilen Mega Liner treylerlerin 
modern lojistik operasyonların ihtiyaçlarını 
karşılamak üzere tasarlandığını vurguladı: 
“Bugün gerçekleştirdiğimiz bu teslimat, 
KRONE’nin kalite ve müşteri odaklı yakla-
şımının bir göstergesidir. DFDS, Türkiye’de 
kara taşımacılığına adım atarken yanların-
da bulunmak bizim için mutluluk verici.”

DFDS’den 450 adet KRONE Treyler yatırımı

KRONE

TARAÇLAR
İCARİ 
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D
oğuş Otomotiv Scania Yetkili 
Satıcısı UCR Otomotiv tarafından 
Talay Logistics’e 41 adet Scania 
500R çekici satışı gerçekleştirildi. 

Yeni araçlarının 11 adedini teslim alan firma-
ya diğer araçlar, 2025 yılının ilk çeyreğinde 
teslim edilecek. Teslimat törenine; Talay 
Logistics CEO’su Onur Talay, UCR Otomotiv 
firma sahipleri Ertuğrul Uçar, Mehmet Ali 
Uçar, Scania Pazarlama Müdürü Ömer Ma-
dazlıoğlu, Scania Pazarlama Yöneticisi Özge 
Akyıldız Yakan, Scania Bölge Satış Yöneticisi 
Tayfun Yılmaz katıldı. Talay Logistics adına 

yeni araçlarını teslim alan firma CEO’su Onur 
Talay, yaptığı değerlendirmede, bu stratejik 
adımın sektörde rekabet avantajlarını artıra-
cağına dikkati çekerek, aynı zamanda müş-
terilerine sundukları lojistik çözümlerin daha 
hızlı ve verimli hale gelmesine katkı sağlaya-
cağını söyledi. Talay, “Scania 500R tercihimi-
zin en önemli sebebi, yakıt tasarrufu oldu. 
Bu yatırım ile sadece filomuzu genişletmekle 
kalmıyoruz. Aynı zamanda sektördeki lider-
liğimizi daha da güçlendirme kararlılığımızı 
bir kez daha ortaya koyuyoruz. Yeni Scania 
çekicilerimiz ile operasyonel verimliliğimizi 

artırırken müşterilerimize sunduğumuz hiz-
metlerde fark yaratmaya devam edeceğiz” 
dedi. UCR Otomotiv’i temsilen yaptığı açık-
lamada Ertuğrul Uçar ise Talay Logistics gibi 
gerçekleştirdiği başarılı operasyonlarla sek-
törün dikkat çeken markalarından olan bir iş 
ortağı ile kurdukları bu iş birliğinden duydu-
ğu memnuniyeti dile getirerek “Scania olarak 
müşterilerimizin ihtiyaçlarına geniş ürün 
gamımız ile cevap vermek istiyoruz. Düşük 
yakıt tüketimi, yüksek ikinci el değeri, sahip 
olduğu teknoloji ve performans ile rekabet 
güçlerini artıracaklarına inanıyoruz” dedi.

ALP LOJİSTİK’İN TERCİHİ OLMAYA DEVAM EDİYOR
Alp Lojistik, Doğuş Otomotiv’in Scania Yetkili Satıcı ve Servisi 

olan UCR Otomotiv tesislerinde gerçekleştirilen törenle 10 adet 
Scania R560 model aracı filosuna dahil etti. Teslimat törenine, 
Alp Lojistik adına Güngör Akkaya ve Hasan Akkaya, UCR Oto-
motiv Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet Ali Uçar, UCR Otomotiv 
Genel Müdürü Ertuğrul Emre Uçar, Scania Bölge Satış Yöneticisi 
Tayfun Yılmaz, UCR Otomotiv Genel Müdür Yardımcısı Ali Çalımlı 
ve UCR Otomotiv Scania Satış Müdürü Ünal Altun katıldı. Tören-
de açıklama yapan Alp Lojistik yetkilileri bu teslimatın Scania ile 
uzun yıllara dayanan iş birliğinin önemli bir adımı olduğunu belir-
terek “2025 yılı planlarımız kapsamında, araç alımlarımızda yine 
Scania’yı tercih etmeyi düşünüyoruz. Gelecek yılın ilk aşamasında 
filomuza 40 adet daha Scania aracı eklemeyi hedefliyoruz. Scania 
araçlarımızın sağladığı yakıt tasarrufu, dayanıklılık ve sürüş kon-
foru, operasyonlarımızda verimliliği artırmamızda önemli bir rol 
oynadı. Ayrıca, araçların sunduğu yüksek performans ve düşük 
işletme maliyetleri, bu kararımızı almamızda belirleyici faktörler 
oldu. Scania ile devam ederek hem filomuzu güçlendirmeyi hem 
de müşteri memnuniyetimizi en üst seviyeye çıkarmayı amaçlıyo-
ruz” şeklinde değerlendirdiler. 

YILIN İLK TESLİMATI ÖZNİL LOJİSTİK’E
Ege Bölgesi’nde faaliyet gösteren ve McDonald’s, TAB Gıda, 

Kahve Dünyası gibi önde gelen markaların lojistik operasyonlarını 
yürüten Öznil Lojistik, filosuna dahil ettiği 10 adet Scania Super 
S560 ile ilk Scania yatırımını gerçekleştirdi. 

Öznil Lojistik tesislerinde gerçekleşen teslimat törenine, Scania 
Türkiye Satış Müdürü Bayazıt Canbulat, Scania İzmir Yetkili Satı-
cısı Ankara Ağır Vasıta Genel Müdürü Mustafa Mutlubaş, Scania 
Bölge Yöneticisi Metin Bayrak, Ankara Ağır Vasıta Satış Müdürü 
Ahmet Türemiş, Ankara Ağır Vasıta Servis Müdürü Şükrü Mutlu-
baş ve Ankara Ağır Vasıta 2. El Satış Müdürü Osman Erdem katıl-
dı. Öznil Lojistik yöneticileri, teslimat töreninde yaptıkları açıkla-
mada, filolarını Scania araçlarıyla yenileyerek önemli bir dönüşüm 
gerçekleştirdiklerini ifade ettiler. “Bu tercihin ardında Scania 
Super motor teknolojisinin sunduğu yakıt tasarrufu, yaygın servis 
ağı ve Scania aracının sağlamlığı yer alıyor. Scania’nın sunduğu 
dayanıklılık gibi avantajlar, Scania Super S560 modellerini tercih 
etmemizde belirleyici oldu. Bu yeni yatırımla birlikte, operasyonel 
mükemmelliği bir adım daha ileri taşımayı hedefliyoruz” şeklinde 
değerlendirdiler. Scania Satış Müdürü Bayazıt Canbulat ise, Öznil 
Lojistik’in filosu için Scania Super’i seçmelerinden duyduğu mem-
nuniyeti dile getirerek “Sektörün önde gelen markalarından biri 
olan Öznil Lojistik’e teslim ettiğimiz bu ilk Scania Super araçların, 
operasyonel başarı ve yüksek verimlilik hedeflerine ulaşmalarında 
en büyük destekçisi olacağına inanıyoruz” dedi.

SCANIA’DAN TALAY LOGISTICS’E 41 ADET ÇEKİCİ

SCANIA
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R
enault Trucks ile 20 yıla daya-
nan iş birliğini sürdüren Frigo 
Nevnak filosu, 32 adet Renault 
Trucks T520 çekiciyi güçlendir-

di. Koçaslanlar Otomotiv’in Hadımköy 
tesisinde gerçekleştirilen teslimat töre-
ninde yeni araçlar Renault Trucks Türkiye 
Başkanı Sebastien Delepine tarafından 
Frigo Nevnak Yönetim Kurulu Başkanı 
Tevfik Gözkaya’ya teslim edildi. Törende 
yaptığı açıklamada uzun yıllardır devam 
eden iş birliklerinin önemine değinen 
Gözkaya, “Filomuzun yüzde 70’i Renault 
Trucks çekicilerden oluşuyor, iş birliğimiz 

ise 20 yıla dayanıyor. Her teslim aldığımız 
araçta donanım, performans ve verimli-
likteki yeniliklerin farkını da deneyimliyo-
ruz” dedi. Önceki alımlarında da Renault 
Trucks T520 çekicileri tercih ettiklerini 
belirten Tevfik Gözkaya; “Çekicilerin 
verimliliğinden oldukça memnunuz. 
Araçlarımızdan kaynaklı hiçbir sorun 
olmaksızın operasyonlarımız kesintisiz 
devam ediyor. Zaten şirketimizin düzenli 
büyüme stratejisi doğrultusunda yoğun 
iş planlarımızda araçlar ile ilgili sorun 
yaşamamak bizler için hayati önem ta-
şıyor” diyerek, Renault Trucks T520’nin 

iş süreçlerine kattığı katkıyı vurguladı. 
Tevfik Gözkaya; “Yıllardır Renault Trucks 
çekici alımlarımızda RTFS’nin çözümlerini 
değerlendiriyoruz. Aynı çatı altında yü-
rütülen pratik başvuru süreçleri ile araç 
alımlarımız hızlandırılıyor. Öte yandan 
sunulan çözümler ile nakit akışımızın 
optimize edilmesine katkı sağlanıyor” 
dedi. Frigo Nevnak ortaklığıyla kurulan 
yeni bir oluşum olan Bulgar Nevnak fir-
ması, Avrupa’da lojistik operasyonlarını 
yürütüyor. Bulgaristan merkezli kurulan 
Bulgar Nevnak, 40 adet Renault Trucks 
çekici ile hizmet sunuyor.

Frigo Nevnak, filosunu Renault Trucks T520 ile güçlendirdi

RENAULT TRUCKS

F
IAT Professional’ın orta boyutlu 
hafif ticari araç segmentindeki 
başarılı temsilcisi Scudo’nun 
Tofaş’ta üretilen, yerli versiyonu-

nun ilk filo teslimatı gerçekleşti. Yerli üre-
tim Scudo’nun filo satış kategorisindeki 
ilk müşterisi Eyüp Lojistik oldu. Bursa’daki 
Tofaş Fabrikası’nda gerçekleşen teslimata, 
FIAT Satış Direktörü Mahmut Karacan, 
FIAT Filo Satış Müdürü Soner Çoklar ve 
Eyüp Lojistik Yönetim Kurulu Başkanı 
Eyüp Bartık ile Eyüp Lojistik Ekspres Mi-
nivan Direktörü Ersin Bartık katıldı. FIAT 
Satış Direktörü Mahmut Karacan, törende 
yaptığı konuşmada, “Eyüp Lojistik’in 
FIAT markasını seçmesinden ötürü çok 
mutluyuz. Konforlu, ekonomik ve güçlü 
modelimiz yerli üretim Scudo’nun, tüm 
ihtiyaçlarını karşılayacağını düşünüyorum. 
Kurumsal müşterilerimizle satış sonrası 
hizmetleri de içeren uzun vadeli iş ilişkileri 
kuruyoruz. Eyüp Lojistik ile yapmış oldu-

ğumuz bu anlaşma uzun soluklu iş birliği-
mizin en önemli göstergesidir” dedi.

Eyüp Lojistik Yönetim Kurulu Başka-
nı Eyüp Bartık ise “FIAT ile yaklaşık 12 
yıldan beri iş birliği halindeyiz. FIAT ile 
müşterilerimize güvenli ve kaliteli hizmet 
sunmayı hedefliyoruz bu sebeple, Yük 
Taksi filomuza FIAT Doblo ve Ducato’dan 
sonra yerli üretimimiz olan Scudo’yu dahil 
ettik. FIAT markasına çok güveniyoruz. 
Hizmetlerinden son derece memnun ol-
duğumuz için Yük Taksi filomuzda sadece 
FIAT markasına ait araçlar yer almaktadır” 
diye konuştu. 88 yıldır, lojistik sektörünün 
nabzını tutarak, her geçen gün büyüdük-
lerini vurgulayan Bartık, şöyle devam etti: 
“Öncü ve değer katan hizmetlerimizle, 
örnek işlere imza atan bir firmayız. Yük 
Taksi filomuzun güçlenmesinde de FIAT 
markasının rolü oldukça büyüktür. Şöyle 

ki; Yük Taksi’nin dayanıklılığı, sürüş kon-
foru, ikinci el değerinin yüksek olması ve 
servis ağının genişliği gibi teknik özellikle-
ri, operasyonlarda verimliliği artırmamızda 
önemli rol oynamaktadır. Yük Taksilerin, 
yüksek hacimli taşıma kapasitesi ve düşük 
yakıt sarfiyatı nedeniyle hizmetlerimizin 
sürdürülebilir olmasında öne çıkmaktadır. 
Şoförlerimiz araçların modern teknolojik 
yapısından, güvenli oluşundan, sağlam-
lığından ve sürüş kolaylığından oldukça 
memnundur. FIAT Markalı Yük Taksiler 
Türkiye ve Avrupa karayolu taşımacılık 
faaliyetlerinde sektördeki gücümüzü daha 
da öne çıkarmaktadır. FIAT çalışanlarına 
lojistik operasyonlar için geliştirdiği pratik 
ve yenilikçi çözümler için teşekkür ediyo-
rum. FIAT ile iş birliğimizin müşterilerimiz 
ve çalışanlarımız açısından güzel sonuçla-
ra vesile olacağına inanıyorum.’’

Eyüp Lojistik, 
yerli Scudo’nun 

ilk filosunu teslim aldı

FIAT
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T
ırsan, Akkoç Lojistik’in 3 senelik 
planlı yatırımları kapsamında 
101. aracını teslim etti. Akkoç 
Lojistik, son üç yılda 11 adet 

Tırsan Buz Frigo ve 90 adet Tırsan Hafif 
Treyler olmak üzere toplam 101 Tırsan 
aracını filosuna ekledi. Teslimat törenine, 
Tırsan Yönetim Kurulu Başkanı Çetin 
Nuhoğlu, Akkoç Lojistik Yönetim Kurulu 
Başkanı Doğan Akkoç, Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı Orhan Akkoç, Yönetim 
Kurulu Üyesi Arif Uğur ve Tırsan Satış 

Direktörü Özgür Ayçiçek ve katıldı.
Törenin açılış konuşmasını yapan Çe-

tin Nuhoğlu, “Müşterileri için en iyisini 
gerçekleştirme hedefinde olan Akkoç 
Lojistik ile sürdürdüğümüz uzun vadeli 
ve güvene dayalı iş birliğinden mem-
nuniyet duyuyoruz. İşbirliğimizin daha 
uzun yıllar devam etmesini temenni 
ediyorum” dedi. Akkoç Lojistik Yönetim 
Kurulu Başkanı Doğan Akkoç ise, “Tırsan 
ile iş birliğimiz, son üç yılda büyük bir 
ivme kazandı. Tırsan’ın sunduğu yeni-

likçi çözümler ve verimliliğimizi en üst 
seviyeye çıkaran ürünleri, dayanıklılık ve 
performans kriterlerimizi en üst düzeyde 
karşılıyor. Tırsan Buz Frigo’nun hafifliği ve 
en yüksek izolasyon kapasitesi sayesinde 
operasyonlarımızda tam verimlilik sağlı-
yoruz. Tercih ettiğimiz Hafif Tenteli Per-
deli treylerler sağlamlıkları ve uzun ömür-
lülükleri ile tüm zorlu operasyonlarımızda 
güvenilir bir performans sergiliyor. Tırsan 
ile olan güçlü ortaklığımızın devamını 
temenni ediyoruz” diye konuştu. 

EKAY & AYTAŞ’TAN 7 TIRSAN LOW-BED ALDI 
Tırsan, proje taşımacılığında uzmanlaşan Ekay & Aytaş Şir-

ketler Grubu’na 7 adet low-bed teslim etti. Tırsan Adapazarı 
Mega Kampüste gerçekleştirilen teslimat törenine Aytaş Global 
Lojistik Yönetim Kurulu Üyesi Dursun Yıldırım ve Tırsan Treyler 
Satış Yöneticisi Recep Öndal Demirci katıldı. Aytaş Global Lojistik 
Yönetim Kurulu Üyesi Dursun Yıldırım, Tırsan treylerlerini tercih 
etme nedenlerini açıklarken şu ifadeleri kullandı: “Ürünlerin 
sağlamlığı, performansı, çok amaçlı kullanılabilirliği ve kullanım 
kolaylığı Tırsan’ı tercihimizde en büyük etken oldu. Avrupa’nın en 
düşük yükleme yüksekliği olan Low-loader ile en yüksek yükleri 
ekstra izne gerek olmadan taşıyoruz. Uzar Low-bedlerin deve-
boynundan yükleme, kademeli açılma, çıkarılabilir ara gezer gibi 
fonksiyonları ile her boyda ağır yükü pratik ve güvenle taşıyoruz. 
Zorlu operasyonlarımız için mükemmel olarak nitelendirdiğimiz 
bu araçlar, şirketimizin ağır hizmet sektöründe iddialı büyüme 
hedeflerine ulaşmasını desteklemektedir. Bu yatırım bizim için 
yeni başarıların başlangıcı olacaktır.” Tırsan Treyler Satış Yöneticisi 
Recep Öndal Demirci ise, “Müşterilerimizin güvenini kazanmak 
ve sektördeki başarılarına katkıda bulunmak bizim için büyük bir 
onur. İşbirliğimizin güçlenerek süreceğine inanıyoruz” dedi. 

METALOG 29 ADET TIRSAN TREYLERİ FİLOSUNA KATTI
Tırsan, Adapazarı Mega kampüsünde düzenlenen teslimat töre-

ninde Metalog Lojistik’e 29 adet Tenteli Perdeli Multi Ride treyler 
teslim etti. Teslimat törenine Metalog Lojistik Kurucusu Abdurrah-
man Yılmaz, Tırsan Treyler Satış Koordinatörü Ertuğrul Erkoç ve 
Tırsan Treyler Satış Yöneticisi Recep Öndal Demirci katıldı. Metalog 
Lojistik Kurucusu Abdurrahman Yılmaz, törende yaptığı konuşma-
da Tırsan’ın güvenilirliğine dikkat çekerek iş birliğinden duyduğu 
memnuniyeti dile getirdi. Yılmaz, “Tırsan, hali hazırda lojistik 
sektörünün ihtiyaçlarını en kaliteli uzun ömürlü kullanımı kolay 
araçlarıyla tam karşılıyor ayrıca değişen ihtiyaçlarımızı en iyi şekilde 
karşılayan teknoloji yatırımları ve yenilikçi yaklaşımıyla gelecek için 
bize her zaman güven veriyor. Bugün, filomuza 29 adet daha Tırsan 
Perdeli Tenteli Multi Ride treyler ekleyerek iş birliğimizi daha da 
ileri taşımaktan büyük memnuniyet duyuyoruz. Kaliteli hizmet ve 
güvene dayalı bu iş birliğimizin, uluslararası taşımacılık alanındaki 
başarımızı artıracağına inanıyorum” ifadelerini kullandı. Tırsan 
Satış Koordinatörü Ertuğrul Erkoç ise yaptığı açıklamada, “Bugün 
teslimatını yaptığımız Tırsan Tenteli Perdeli Multi Ride treylerlerimiz, 
çift süspansiyon sistemi ve K-Fix yük güvenlik sistemi gibi operas-
yonel verimliliği en üst seviyeye çıkaran özelliklerle donatılmıştır. Bu 
treylerler, özellikle yük emniyeti ve esnek filo yönetimi açısından 
sektörde fark yaratıyor. Müşterilerimiz, bu araçların sağladığı güven-
lik ve performans ile taşıma süreçlerinde her zaman en üst seviye 
verimlilik sağlıyor “ dedi.

Akkoç ‘101 kere Tırsan’ dedi

TIRSAN 
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boyunca mükemmel düzenli aşınma, yüksek kilometre 
performansı ve yanal kaymalara karşı yüksek omuz 

direncine sahip oluyor.
Geliştirilmiş yeni karkas yapısı ve yüzde 

3,5 oranında artırılmış toplam hava hacmi 
ile Prometeon R02 PRO Trailer M1, 

aks başına 10 tona kadar yük taşıma 
kapasitesine ulaşıyor. Prometeon R02 
Pro Trailer M1’in, genişletilmiş sırt 
yapısı ve derin kanalları ile optimize 
edilmiş sırt desen tasarımı daha 
etkin bir su atılımı sağlıyor. Islak yol 
koşullarında fren mesafesini azaltan 
Prometeon R02 Pro Trailer M1 omuz 
yapısı sayesinde düzensiz aşınma, 

kopma ve parçalanmaların önüne 
geçiyor. Yeni sırt hamuru teknolojisi ile 

(PROGEA) olumsuz yol koşullarında dahi 
kesilmeye ve yırtılmaya karşı yüksek direnç 

gösteren ürün her koşulda yüksek ıslak yol 
tutuşu sağlarken lastik ömrünün ve sürdürülebilir 

hareketliliğin artmasına da olanak sunuyor. 

P
rometeon yüksek yapısal bütünlük ve her türlü 
yol koşulu için optimize edilmiş desen 
tasarımına sahip olan Prometeon 
R02 Pro Trailer M1 ürünüyle 

fark yaratmaya devam ediyor. Türkiye, 
Ortadoğu ve Afrika pazarlarının yol 
koşullarına uygun üretilen ve Ekim 
ayında yapılan lansmanın ardından 
satışa sunulan Prometeon R02 
Pro Trailer M1, her mevsimde 
mükemmel sürüş güvenliği 
sağlıyor. 385/65 R22.5 ve 385/55 
R22.5 ölçüleri ile kış mevzuatına 
uygun (M+S, 3PMSF) ve B etiket 
değeri ile ıslak zeminde güçlü yol 
tutuşu vadediyor. 

Lansman öncesinde Türkiye’de 
faaliyet gösteren büyük ölçekli araç 
filolarından testleri yapılan Prometeon 
R02 Pro Trailer M1, yeni sırt ve omuz yapısı 
sayesinde yol temas anında ortaya çıkan basıncı 
her noktaya eşit dağıtıyor. Bu sayede lastik ömrü 

PROMETEON R02 PRO TRAILER M1PROMETEON R02 PRO TRAILER M1 

yüksek kilometre performansıyla dikkat çekiyor yüksek kilometre performansıyla dikkat çekiyor 
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staj ve burs imkanı sağlayarak geleceğin 
teknolojilerine hakim ve yetkin insan 
kaynağının yetişmesine destek olacak. 
Proje kapsamında 11. sınıf öğrencileri 
Otokar fabrikasında staj yapacak. Kız 
öğrenciler başta olmak üzere başarılı 12 
öğrenciye ise burs verilecek. Ayrıca, belli 
aralıklarla Otokar mühendislik ve teknik 
ekipleri tarafından güncel konular ve 
sektördeki gelişmeler hakkında eğitimler 
verilecek. Türkiye’nin ilk elektrikli araç 
eğitim merkezlerinden biri olan ve tüm 

teknik donanımların Otokar tarafından 
sağlandığı Elektrikli Araçlar Atölyesi ise 
öğrencilerin elektrikli araçlar alanında 
güncel teknolojilere hakim olması 
ve teorik eğitimin yanı sıra güncel 
ekipmanlarla uygulama anlamında 
gelişmelerini sağlayacak. 

Atölyenin açılışında konuşan Oto-
kar Genel Müdür Yardımcısı Onur Vu-
ral, “Bu projeyle, teknoloji ve inovasyon 
alanında yetkinlikleri artırırken mesleki 
eğitimi de desteklemeyi amaçlıyoruz. 
Eğitimde fırsat eşitliği sunmak üzere 
özellikle kız öğrencilerimizin projeye 
katılımını çok önemsiyoruz” dedi. 
SATSO-MAT MTAL’de hayata geçen 
atölyenin sektörün geleceği için önemli 
bir adım olduğunu belirten Vural, 
“Otokar olarak sadece tasarlayan ve 
üreten bir şirket değil, teknolojiyi geliş-
tiren, yayan ve geleceğe katkı sağlayan 
bir kurum olmaya önem veriyoruz. Bu 
projeyle gençlerimizin geleceği şekillen-
dirmesine destek olurken, ülkemizin 
teknolojik altyapısını güçlendirecek 
nitelikli insan kaynağının yetişmesine 
katkıda bulunacağız. Burada yetişecek 
gençlerimiz, elektrikli araçlar konusun-
da kıymetli deneyimler kazanacak” 
açıklamasını yaptı. 

O
tokar, ülkemizde genç kuşağın 
bilim, teknoloji, mühendislik ve 
matematik (STEM) alanlarında 
yetkinliğinin arttırılması ve 

mesleki eğitimi güçlendirmek amacıyla 
“Otokar ile Güçlü Yarınlar” projesini 
hayata geçirdi. Projenin ilk adımı 
olarak, Otokar fabrikasının bulunduğu 
Arifiye’deki SATSO Motorlu Araçlar 
Teknolojisi Mesleki ve Teknik Anadolu 
Lisesi’nde Elektrikli Araçlar Atölyesi’ni 
kurdu. Otokar aynı zamanda, öğrencilere 

OTOKAROTOKAR’dan mesleki eğitime güçlü destek’dan mesleki eğitime güçlü destek
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